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Od 1. maja slovenska 
zakonodaja predpisuje re-
gistracijo mopedov, ki do-
segajo hitrost do 25 kilome-
trov na uro. Gre za novost, 
ki je znana že od jeseni 
lani, ko je v veljavo stopil 
prvi del obveznosti za vo-
znike teh vozil: obvezna 
čelada. Na Celjskem so ne-
kateri lastniki mopedov že 
pohiteli in jih registrirali, 
saj je registracija možna že 
od 6. aprila. A večina tega 
še ni storila.

Med lastniki je sicer kar 
nekaj zmede, ker z zakono-
dajo niso natančno seznanje-

Nekaj zmede, vendar tudi 
pozitivni učinki

ni. Zanje je pomembno pred-
vsem, da je treba pred prvo 
registracijo mopeda opraviti 
tehnični pregled, če je vozilo 
starejše od štirih let. V Celju 
je bilo nekaj primerov, ko so 
vozniki moped pripeljali na 
tehnični pregled, čeprav je 
bil novejši. »Pri teh in tudi 
ostalih mopedih k vlogi za 
registracijo ni treba priložiti 
dokazila o izvoru, torej do-
kazila o vseh preprodajah 
mopeda od prvega dne do 
trenutnega lastnika in o la-
stništvu, če so moped na ob-
močju Slovenije uporabljali 
pred 1. majem 2004 in nje-

govo lastništvo ni sporno,« 
pravijo na Ministrstvu RS za 
infrastrukturo.

Kaj je s pričami?
Izpolnjevanje navede-

nega časovnega pogoja in 
nespornosti lastništva mo-
peda stranka dokazuje v 
posebnem ugotovitvenem 
postopku. Tega izvajajo vse 
registracijske organizacije, 
to so upravne enote in poo-
blaščene organizacije. Mar-
sikdo se je ustrašil, da bo 
moral lastništvo mopeda, ki 
je že starejši in za katerega 
nima vseh dokumentov, do-

kazovati z dvema pričama. 
Toda na ministrstvu pravijo, 
da vseh takšnih postopkov 
ne izvedejo na enoten način, 
torej s pričama.

»Način dokazovanja ne-
spornosti lastništva mopeda 
in pogoja, da so moped na 
ozemlju Slovenije uporablja-
li že pred 1. majem 2004, 
je odvisen od konkretnega 
primera. Registracijska or-
ganizacija bo po prejemu 
vloge za registracijo mope-
da in prilog sama presojala, 
katera dokazila je morda še 
treba priložiti oziroma katera 
procesna dejanja je še treba 
opraviti. V upoštev tako pri-
dejo vsa listinska dokazila, 
potrdila uradnih evidenc, 
izjave strank, a tudi izjave 
prič. Verodostojnost izjave 
stranke oziroma izjave prič 
referent registracijske orga-

Tudi za voznike mopedov policija celo leto, predvsem pa v začetku sezone, pripravlja srečanja, na katerih jih uči osnov varne vožnje. Ena takšnih 
prireditev je bila pred dnevi na poligonu ZŠAM na Ljubečni.

Z mopedi zdaj v mesto ni več dovoljeno.

UVODNIK

TATJANA CVIRN

Misel tedna
Delo krajša čas in podaljšuje življenje.

(Denis Diderot)

Delam kot »zamorc«
Ponekod so v skladu s tradicijo po-

stavili mlaje, drugod so na predvečer 
praznika zakurili kresove. Za vse, ki 
jim družinski proračun ne omogoča, 
da bi v eni od kolon stali na meji s 
Hrvaško ali da bi si privoščili daljši 
oddih v bolj eksotičnih krajih, je do-
brodošlo tudi domače praznično do-
gajanje, četudi ne prinaša posebnih 
presenečenj. Kakšno pivo v družbi 
prijateljev, klepet, malo dobre volje 
ob poskočnih ritmih in magičnem 
ognju, naslednji dan morda kratek 
izlet na enega od prvomajskih shodov – tako zadnja leta 
izgledajo praznični dnevi slovenskega delavca.

Večina je zadovoljna že, da je lahko kakšen dan prosta, 
da ni treba v službo. Osemurni delavnik, za katerega so 
se nekoč borili, je danes marsikje le na papirju. Podobno 
kot veliko drugih pravic, kot so pravično plačilo za delo, 
ki zagotavlja človeka vredno življenje, ali zdravi in varni 
delovni pogoji … Primerov, ki nam kažejo sliko, drugačno 
od tiste, ki jo določajo zakoni, se je v zadnjih letih zvrstilo 
že nešteto. In izboljšanja ni videti, nenehno je namreč 
mogoče slišati očitke o prevelikih pravicah zaposlenih in 
nujnosti njihovega zmanjšanja, da bi bilo odpuščanje še 
lažje, da ne bi bilo stroškov s plačilom malice in prevoza 
na delo, regresa, bolniške odsotnosti … Še celo določena 
minimalna plača, ki letos znaša malo več kot 800 evrov 
bruto, je težava, čeprav od tega delavec dobi le približno 
600 evrov.

In medtem ko so po Evropi prvomajski shodi minili v 
znamenju protestov in ponekod celo spopadov s policijo, 
je pri nas praznik nekako zvodenel. Nekaj sindikalnih go-
vorcev je na praznovanjih opozorilo na vedno težje razmere 
za zaposlene, a kaj, ko tudi sindikati nimajo prave moči. 
Marsikje se zaposleni sindikalno niti ne organizirajo, 

saj vedo, da to pri 
delodajalcih ni za-
želeno. Sprejemajo 
nemogoče delovne 
pogoje, ne upajo v 
bolniško, četudi so 
bolni, bojijo se za 
svojo službo. Delo-
dajalci jih izsiljuje-
jo z znanimi bese-
dami, češ da lahko 

odidejo, če jim kaj ni všeč, cel kup drugih je vsak trenutek 
pripravljenih prevzeti njihovo delo. Kapital je vedno moč-
nejši, delavci pa so kljub vsej pravni zaščiti vedno šibkejši. 
In delavci smo vsi, tako tisti v proizvodnji kot tudi učitelji, 
novinarji, umetniki … Nekateri se lahko pohvalijo z redno 
zaposlitvijo, drugi niti tega nimajo, delajo za drobiž. A 
prihodnost je za vse negotova.

V teh razmerah se zdi, da prevladuje nekakšno sprija-
znjenje s stanjem, v katerem smo se znašli, češ da se ne da 
ničesar spremeniti. Večina se v svojih službah raje ukloni 
in skuša čim manj stresno preživeti dneve. Saj poznate 
tisto logiko: ne izstopati v ničemer, raje narediti manj kot 
preveč, biti povprečen, ne ogrožati šefov z dobrimi idejami 
in morda bo sledila nagrada v obliki napredovanja. Delo 
večine ne osrečuje, jih ne izpolnjuje. Gre torej le še za to, 
da hodimo v službo, ker je to način preživetja in ker je 
kakršnakoli služba še vedno boljša kot brezposelnost? In 
kje so potem veselje do dela, ustvarjalnost, občutek kori-
stnosti in veljave?

Zdi se, da prevladuje 
nekakšno sprijaznjenje 
s stanjem, v katerem 
smo se znašli, češ da 
se ne da ničesar 
spremeniti.

Registracija mopedov obvezna od 1. maja
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Nekaj zmede, vendar tudi 
pozitivni učinki

Bo pozeba postala 
stalnica?

Tudi letos tako kot lani vreme ni bilo 
naklonjeno kmetovalcem, sadjarjem in 
vinarjem. Večina se jih ponovno sooča z 
rezultati pozebe, pri čemer se poraja vpra-
šanje, ali bo postala stalna praksa in kaj bo 
storila država.

Predsednik Kmetijsko gozdarske zbornice 
Slovenije Cvetko Zupančič si je s sodelavci in 
predstavniki ministrstva za kmetijstvo, goz-
darstvo in prehrano, Zadružne zveze Slove-
nije in sadjarjev ogledal škodo po nedavni 
pozebi tudi v Žalcu in okolici. Prvi vtis je, da 
bodo napovedi o hujši pozebi od lanske žal 
držale. Do pozebe je prišlo zaradi nadpov-
prečno visokih temperatur marca, zaradi če-
sar so rastline prešle v fenofaze, ko so najbolj 
občutljive na nizke temperature. Strokovnjaki 
so ocenili, da je škoda katastrofalna pred-
vsem v trajnih nasadih in ima vsaj tolikšen 
obseg kot lani. Huda pozeba bo v vinogra-
dih in sadovnjakih vplivala na dveletni izpad 
pridelka. Ocenili so, da je škoda na jablanah 
in hruškah približno osemdeset- in na po-
sameznih lokacijah celo stoodstotna. Škoda 
v vinogradništvu se glede na lokacijo giblje 
od šestdeset do sto odstotkov, katastrofalne 
posledice so vidne predvsem na vinogradih, 
ki ležijo pod tristo metri nadmorske višine. 
Velika škoda je nastala tudi v poljedelstvu, 
vendar strokovnjaki menijo, da si bo koruza 
z ostalimi žiti opomogla in se obrasla. Dru-
gače je s krompirjem. Najbolj prizadeti so 
nasadi zgodnjega krompirja, zaradi česar bo 
ta kasneje na trgu, kar pomeni tudi ekonom-
sko izgubo, saj bo cena takrat vsaj petdeset 
odstotkov nižja. Škodo na vrtninah so ocenili 
na približno osemdeset odstotkov. Posledice 
so vidne tudi v hmeljarstvu, najbolj so pri-
zadeta hmeljišča na območju Žalca, Polzele, 
Prebolda, Braslovč, Tabora in Vranskega. 
Škodo zaradi pozebe in vetra so ocenili na 
trideset odstotkov.

Kmetijska svetovalna služba bo spremljala 
razvoj poškodovanih kultur in kmetom sve-

tovala ustrezne agrotehnične ukrepe, da bi 
zagotovili čim boljši ostanek pridelka v tem 
in prihodnjem letu. Tako predlagajo nenehen 
pregled nasadov in posevkov s poudarkom na 
pravilni negi in učinkoviti zaščiti pred bolezni 
in škodljivci.

Pozebe takšnih razsežnosti so se nekdaj 
dogajale na vsakih trideset ali petdeset let, 
zdaj pa vreme sadjarjem in ostalim ni bilo 
naklonjeno že drugo leto zapored, je povedal 
direktor podjetja Mirosana iz Kasaz Vladislav 
Korber: »Že drugo leto se je zgodila katastrofa, 
pozeba v poznem stadiju razvoja cvetov. Pri 
nas je pozeblo na vseh površinah, 140 hek-
tarjih sadovnjakov, tudi v Kamniku. Škoda 
je od petindevetdeset- do stoodstotna. Izpad 
dohodka je lani znašal približno dva milijona, 
letos znaša dva milijona in pol evrov.

Preventiva sicer ne pomaga, le stane, po-
jasnjuje Korber: »Poskušali smo zaščititi na 
vse načine, kot jih je priporočala svetovalna 
služba, vendar so neučinkoviti. Manjši sad-
jarji so veliko kurili, škropili smo z raznimi 
algami, aminokislinami, s hormoni, ki so jih 
priporočali svetovalci in prodajalci, vendar je 
to bolj psihološke narave.«

V šentjurskem podjetju Meja je lanski sneg 
konec aprila z zemljo zravnal štiri hektarje 
sadovnjakov, velik del ostalih nasadov je bil 
poškodovan, je pojasnil direktor Roman Gre-
gorn in dodal, da je letos stanje še slabše: 
»V nasadih je stanje katastrofalno, pozeba je 
hujša kot lani, ko smo imeli vsaj na območju 
Lenarta nekaj sadovnjakov, ki niso bili tako 
hudo prizadeti. Letos kaže, da so prizadeti vsi 
naši sadovnjaki, vseh sedemdeset hektarjev. 
Prizadetost je po prvih ocenah od devetdeset- 
do stoodstotna.«

Sicer vsi, ki so utrpeli večjo škodo, upajo, 
da bo vskočila država. A kot pravi Korber, 
zaenkrat niso prejeli niti pomoči, ki so se je 
nadejali po lanski pozebi.

StO, EP
Foto: IŠ

Dogodek, ki se je zgodil v Celju, kaže, 
da obstaja možnost, da bo takšnih 
primerov še več. Voznik, ki je moped 
kupil v eni od trgovin, ni opravil teh-
ničnega pregleda, ker so v organizaci-
ji, ki je pregled opravila, ugotovili, da 
moped doseže hitrost 30 kilometrov 
na uro, čeprav nikoli ni bil »odbloki-
ran«. Ker to ni bilo v skladu s pravili, 
bo moral lastnik ali popraviti dejan-
sko stanje ali vozilo »odblokirati« in 
ga registrirati kot moped, ki doseže 
višjo hitrost. Če se bo odločil za sle-
dnje, se mu bo s tem povišal strošek 
registracije, hkrati pa bo moral uredi-
ti tudi ustrezno homologacijo.

Zamaške in papir bo mogoče 
zbirati tudi v prihodnje

Ministrstvo za okolje in prostor je konec marca objavilo osnutek Uredbe o obve-
zni občinski gospodarski javni službi zbiranja komunalnih odpadkov. Ob tem so 
nekatere dobrodelne organizacije opozorile, da novost pomeni, da v prihodnje ne 
bo več mogoče zbirati papirja in zamaškov v humanitarne namene.

Osnutek uredbe, ki je bil do 3. maja v javni obravnavi, naj bi namreč onemogočal, da 
bi posamezniki ali organizacije zbirali tovrsten odpadni material, ga prodajali in s tem 
pomagali ljudem pri reševanju njihovih socialnih in zdravstvenih težav. Ob številnih 
negativnih odzivih so z ministrstva za okolje sporočili, da bodo uredbo po končani javni 
obravnavi popravili na način, da bo zbiranje zamaškov in papirja v dobrodelne namene 
še naprej mogoče. TC

Pozitivni učinki 
so?

Čeprav je nova zakonodaja nekaj ljudi razjezila za-
radi strožjih pravil za uporabo teh vozil v prometu, je 
pozitivno to, da je zdaj vožnja z mopedi prepovedana 
v območjih umirjenega prometa.

Vsako leto so nas bralci opozarjali na takšne voznike 
v mestnem središču ali v parkih, kar je odslej prepove-
dano. Prav tako registracija in zavarovanje teh mopedov 
prinašata manj nevšečnosti za voznike drugih vozil, ki 
jim vozniki mopedov v nezgodi povzročijo škodo – pred-
vsem zaradi možnosti kritja škode. Hkrati registracija 
pomeni večjo izsledljivost v primeru pobegov s kraja 
nesreče.

Eden od posrednih razlogov, zakaj so predpisi za mo-
pede zdaj strožji, so tudi stalni kršitelji v prometu. Ti 
so se prej vozili z avtomobili in so jim policisti zaradi 
večkratnih in hudih prekrškov zasegli vozila ali odvzeli 
vozniška dovoljenja. Takšni kršitelji so si nato nabavili 
mopede, za katere vozniško dovoljenje ni potrebno, prej 
pa jim mopedov tudi ni bilo treba registrirati. Tako so 
se ponovno vključevali v promet in ogrožali sebe ter 
ostale voznike. Strožja zakonodaja je zdaj omejila tudi 
takšno početje.

nizacije presoja po načelu 
proste presoje dokazov, kar 
pomeni kritično in logično 
presojo dokazne vrednosti 
vsakega dokaza posebej in 
medsebojnega učinkovanja 
dokazov.«

Referent, ki vodi posto-
pek, mora pri tem opozoriti 
lastnika vozila tudi na ka-
zensko in materialno odgo-
vornost, če bi dal krivo izjavo 
oziroma neresnične podatke. 
Stranke, vozniki ali lastniki, 
podajo svoje izjave ustno. O 
tem v ugotovitvenem postop-
ku napišejo tudi poseben 
zapisnik. Ko se ta postopek 
konča, vozilo izpolnjuje tudi 
ostale pogoje za registracijo. 
V nasprotnem primeru sledi 
zavrnitvena odločba.

Posebne tablice
Ob registraciji mopeda ne 

preverjajo ustreznosti vozni-
škega dovoljenja. Če vozila 
ne presegajo hitrosti 25 ki-
lometrov na uro, vozniško 
dovoljenje za te mopede ni 
obvezno. Imajo pa registri-
rani mopedi posebne regi-
strske tablice. So sicer enake 

obstoječim registrskim tabli-
cam za mopede, a z razliko, 
da je registrska označba na 
njih rdeča in ne črna. Cena 
te nove razlikovalne registr-
ske tablice znaša 7,69 evra. 
Različni barvi sta zato, da 
bo imela policija lažji nad-

zor nad tovrstnimi mopedi 
v cestnem prometu.

Za mopede ni treba plače-
vati letne dajatve za uporabo 
vozila v cestnem prometu. 
Višina zavarovanja je od-
visna od zavarovalnice, pri 
kateri lastnik mopeda sklene 
obvezno avtomobilsko zava-
rovanje, in od ugodnosti, ki 
jih zavarovalnica nudi lastni-
ku mopeda. Strošek lastnika 
vozila v zvezi s celotno regi-
stracijo mopeda je odvisen 
od dokazil, ki jih lastnik ima 
oziroma jih mora še pridobiti 
in priložiti k vlogi za registra-
cijo.

Strošek izvedbe postop-
ka registracije je odvisen 
od tega, ali ga opravijo na 
upravni enoti, ki za postopek 
registracije stranki zaračuna 
takso v skladu z Zakonom 
o upravnih taksah, ali pri 
pooblaščeni registracijski 
organizaciji, ki za izveden 
postopek registracije stran-
ki zaračuna strošek po ce-
niku. Cene v pooblaščenih 
registracijskih organizacijah 
niso nadzorovane.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: arhiv NT 

(SHERPA, GrupA)
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Reforma da, a večji nadzor
Podjetja hočejo vedeti, kako zdravstvene ustanove trošijo njihov denar – Nujno učinkovito upravljanje

Predstavniki Gospodar-
ske zbornice Slovenije, 
Slovenskega zavarovalne-
ga združenja in Združe-
nja delodajalcev Slovenije 
so v Celju predstavili svoj 
pogled na zdravstveno re-
formo. Prispevki deloda-
jalcev, ki so ključni plač-
niki v javno zdravstveno 
blagajno, so po izračunih 
zbornice lani znašali več 
kot 971 milijonov evrov, 
prispevki zaposlenih pa 
872 milijonov evrov. Gre 
za veliko denarja, zato go-
spodarstvo od ministrstva 
za zdravje zahteva takšno 
reformo, ki bo zagotovila 
racionalno porabo zbranih 
sredstev in občutno zmanj-
šanje čakalnih vrst.

»Ministrstvo za zdravje 
in vsi, ki delujejo v zdra-
vstvenem sistemu, se ne 
morejo obnašati po načelu 
›dajte nam več denarja in 
bomo bolje delali‹. Zato pri-
čakujemo celovito analizo 
fi nančnih učinkov novih 
predlogov, ki jih doslej še 
nismo videli. Gospodarstvo 
zahteva takšno zakonodajo, 
ki bo zagotovila racionalno 

porabo, optimizacijo zdra-
vstvenega sistema in bolj 
kakovostne storitve. Poleg 
tega tudi zahtevamo, da 
vlada vse spremembe zdra-
vstvene zakonodaje usklaju-
je z gospodarsko zbornico in 
da podaljša javno razpravo 
o predlogu Zakona o zdra-
vstvenem varstvu in zdra-
vstvenem zavarovanju,« je 
poudaril direktor celjske 
območne gospodarske zbor-
nice Drago Polak. Prepričan 
je, da se bo vsaka spremem-
ba fi nanciranja zdravstva, ki 
sicer na videz ne pomeni do-
datnega obremenjevanja go-
spodarstva, prej ali slej odra-
zila v večjih stroških podjetij.

Da se mora v oblikovanje 
nove zdravstvene zakono-
daje nujno vključiti gospo-
darska zbornica, je pouda-
ril tudi glavni ekonomist 
Analitike GZS Bojan Ivanc. 
»Podjetja so lani v zdra-
vstveno blagajno vplačala 
971 milijonov evrov, kar je 
za 4,5 odstotka več kot leta 
2015. To je veliko denarja, 
zato je povsem razumljivo, 
da jih zanima, kakšna bo 
reforma. Kar je pripravilo 

ministrstvo za zdravje, bi 
bilo treba spraviti v predal 
in pripraviti nova izhodišča. 
Gospodarstvo vsekakor ne 
podpira zvišanja prispevne 
stopnje. Vlada naj razmisli 
tudi o tem, ali je prav, da 
upokojenci, ki so največji 
porabniki zdravstvenih 
storitev, sami ne plačujejo 
zdravstvenega prispevka, 
ampak to iz svojega prora-
čuna počne država, in ali je 
tudi prav, da večina samo-
zaposlenih plačuje le mini-
malni prispevek,« je dejal 
Ivanc in še poudaril, da je 
mreža izvajalcev zdravstve-
nih storitev preobsežna, 
zlasti je preveč bolnišnic.

Holding 
slovenskih 
bolnišnic?
Samo Fakin, nekdanji 

generalni direktor Zavoda 
za zdravstveno zavarova-
nje Slovenije, od lanskega 
septembra pa predsednik 
uprave laške Thermane, je 
poudaril, da je treba v Slo-
veniji najprej doreči, kakšno 
zdravstvo hočemo in koliko 
smo zanj pripravljeni plačati. 

Regresni zahtevki 
ogrožajo podjetja

Obrtno-podjetniška zbornica Slovenije (OZS) si že 
več let prizadeva rešiti težave zaradi tako imenovanih 
regresnih zahtevkov, ki jih ima Zavod za zdravstveno 
zavarovanje Slovenije do delodajalcev v primeru po-
škodbe, smrti ali bolezni zavarovanca, če niso v celoti 
izpolnjene obveznosti za varnost in zdravje pri delu. 
V OZS so razočarani, ker vlada ne vidi težav, ki jih 
regresni zahtevki povzročajo podjetjem.

Obrtniki so prepričani, da bi morala biti stopnja krivde 
delodajalca nižja, če gre za lažjo malomarnost. Država bi 
morala omejiti odgovornost in podjetjem omogočiti, da 
bi lahko takšna tveganja zavarovala.

Državna zavarovalnica s prispevki za primer poškod-
be pri delu in poklicne bolezni na leto pobere 80 mi-
lijonov evrov, a ministrstvo za zdravje priznava, da se 
ta denar ne porabi namensko, ampak gre za izvajanje 
vseh zdravstvenih programov. »V OZS smo prepričani, 
da bi se morali regresni zahtevki pokrivati iz prispev-
ka za poškodbe pri delu, ki znaša 0,53 odstotka plače 
oziroma zavarovalne osnove,« poudarja predsednik 
obrtne zbornice Branko Meh.

»Nihče ne ve, koliko denar-
ja bomo rabili za zdravstvo, 
saj se zdaj vse dogaja v veliki 
tajnosti. Reformo bi morala 
pripraviti skupina 15 do 20 
strokovnjakov, ki o tej temi 

res nekaj ve. V zdravstvo bi 
bilo treba trenutno vložiti od 
300 do 350 milijonov evrov,« 
je poudaril Samo Fakin, ki 
sicer meni, da bi moralo čim 
več zdravstva preiti v zaseb-

ne roke, ukiniti bi bilo treba 
ministrstvo za zdravje ter 
preveliko porabo ukrotiti tudi 
tako, da bi ustanovili holding 
slovenskih bolnišnic. »To si-
cer ni nič novega, saj imajo 
takšno organiziranost zdra-
vstva v Nemčiji in tudi Av-
striji. Holding so ustanovile 
zavarovalnice, ki so prevzele 
skrb za enotno upravljanje in 
nabavo ter uvedle enotni in-
formacijski sistem za celotno 
zdravstveno mrežo. Skratka, 
določile so, kaj bo kdo delal. 
V Sloveniji moramo poiskati 
tudi dodatni vir fi nanciranja 
zdravstva. Menim, da bi to 
moral biti proračun, kar spet 
ni nič novega, saj je podoben 
način uveljavljen že v večini 
zahodnoevropskih držav,« je 
še dejal Fakin, ki ne podpira 
zvišanja prispevne stopnje, 
saj bi pomenilo višje stroške 
podjetij. »Država bi višjo pri-
spevno stopnjo lahko uvedla 
samo pod enim pogojem – da 
ustanovi holding slovenskih 
bolnišnic, ki bi ga gospodar-
stvo pomagalo soupravljati. 
Hočemo namreč imeti nad-
zor nad porabo denarja.«

JANJA INTIHAR

Lastniki cinkarne spet 
prodajajo delnice

Po dveh letih mirovanja se je del lastnikov Cinkarne Celje ponovno odločil, da bo 
prodal svoje delnice v tem podjetju. Družba za upravljanje terjatev bank (DUTB) 
je namreč objavila, da je skupaj z Alta Skladi, Primorskimi skladi in KD Skladi z 
družbami v skupini Publikum podpisala pogodbo o svetovanju pri prodaji delnic 
cinkarne.

DUTB in vsi trije upravljavci skladov imajo po zadnjih dosegljivih podatkih v lasti 
25,8 odstotka cinkarne. Največji, 14,5-odstotni delež ima DUTB, ki je delnice pridobila 
januarja 2016. Pred tem je imela na delnicah, ki so bile v lasti propadlega Zvona Ena, 
le zastavno pravico.

Pogodba je sestavljena tako, da lahko k prodaji pristopi še več prodajalcev. Med 
večjimi lastniki sta Modra zavarovalnica, ki ima petino cinkarne, in Slovenski državni 
holding, ki je lastnik malo več kot 11 odstotkov delnic.

Prvi poskus ustavila nejasna tveganja
To ni prvi poskus prodaje cinkarne, ki je že nekaj let na seznamu podjetij, za katere 

želi država najti nove lastnike. Leta 2015 so malo manj kot 73-odstotni delež prodajali 
SDH, DUTB, Banka Celje, NKBM, Modra zavarovalnica, KD Skladi in Alpen Invest. Za 
nakup deleža naj bi se takrat zanimala tri tuja podjetja – avstrijska Treibacher Industrie, 
poljska Grupa Azoty in ameriški sklad The Gores Group. Prodaja se je izjalovila zaradi 
nejasnega tveganja oziroma vprašanja, koliko bodo znašali stroški sanacije okolja, ki 
ga je v preteklosti obremenila cinkarna, in kdo jih bo plačal. Koliko bo znašala sanaci-
ja, še vedno ni znano, ker okoljsko poročilo še ni dokončno, cinkarna pa je v svojem 
letnem poročilu za leto 2016 zapisala, da ima za te stroške pripravljenih 20 milijonov 
evrov rezervacij.

JI

Mačkošek ali Gorjup?
Skupščina Gospodarske zbornice Slove-

nije bo 10. maja volila novega predsednika 
zbornice. Poleg sedanjega predsednika Mar-
jana Mačkoška, sicer svetovalca uprave v 
družbi Štore Steel, je kandidat tudi direktor 
podjetja BSH Hišni aparati Boštjan Gorjup.

Tako Marjan Mačkošek kot Boštjan Gorjup 
sta vidna gospodarstvenika ne le v celjski 
in šaleški regiji, ampak tudi v državi. Oba 
sta tudi nagrajenca gospodarske zbornice za 
izjemne gospodarske in podjetniške dosežke 
in oba sta nagrado dobila leta 2012.

Funkcija predsednika gospodarske zbor-
nice ni profesionalna, ampak je častna, 

mandat je dveletni. Do leta 2015 je bila 
združena s funkcijo generalnega direktorja 
zbornice, zasedal jo je Samo Hribar Milič. 
Marjan Mačkošek je bil pred dvema leto-
ma edini kandidat za predsednika, zanj je 
glasovalo vseh 84 članov skupščine.

Mačkošek in Gorjup bosta svoj pogled na 
razvoj zbornice predstavila na volilni skup-
ščini 10. maja. Na seji bo po pravilniku mo-
žno razširiti listo kandidatov, če bo novega 
kandidata z njegovim soglasjem predlagalo 
vsaj deset članov skupščine.

JI 
Foto: arhiv NT(SHERPA, GrupA)

Marjan Mačkošek Boštjan Gorjup
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Letos manj 
osebnih stečajev

V Sloveniji je letos šlo v stečaj 373 podjetij in 826 
posameznikov, kar je približno toliko kot lani. Na Celj-
skem je stečajev manj. Število stečajev podjetij je sicer 
približno takšno kot lani, število osebnih stečajev pa 
je občutno manjše.

Od začetka leta do danes je na Celjskem bankrotiralo 47 
gospodarskih družb ali ena manj kot lani v enakem obdobju. 
Večinoma gre za manjše družbe, ki so se ukvarjale z grad-
beništvom ter s trgovino ali z drugimi storitvenimi dejav-
nostmi. Število osebnih stečajev je sicer vedno veliko, a jih 
je v primerjavi s preteklimi leti manj. Do zdaj je zaradi pre-
zadolženosti sodišče oklicalo stečaj za 106 posameznikov, 
lani v tem času je bilo osebnih stečajev malo več kot 200.

Tako kot osebni stečaji posameznikov so se letos nekoli-
ko umirili tudi osebni stečaji samostojnih podjetnikov. Za-
dnja leta jih je bilo v povprečju 30 na leto. Letos je sodišče 
uvedlo osebni stečaj pri šestih samostojnih podjetnikih, 
lani v enakem času pri štirinajstih. Letos je tudi manj 
prisilnih poravnav kot prejšnja leta. Za klasično prisilno 
poravnavo ni zaprosilo nobeno podjetje, poenostavljena 
prisilna poravnava se je začela v dveh podjetjih, lani v 
enakem času v devetih.

Lani v celem letu je na Celjskem šlo v stečaj 130 gospo-
darskih družb in 485 posameznikov.

JI

Letos je sodišče končalo stečajne postopke v 42 pod-
jetjih. Med njimi sta tudi šentjurska furnirnica Bohor 
in Vrtnarstvo Celje.

Laška Thermana je leto 
2016 zaključila z 953 tisoč 
evri čistega dobička, kar je 
za 25 odstotkov bolje kot v 
letu 2015. Prihodki od pro-
daje so znašali 20,6 milijo-
na evrov in so bili od pre-
dlanskih višji za 4 odstotke. 
To so najboljši rezultati 
družbe v zadnjih letih.

Prihodke, višje od dvajse-
tih milijonov evrov, so v la-
škem zdravilišču nazadnje 
imeli leta 2012, tolikšnega či-
stega dobička pa niso ustva-
rili še dlje časa. V primerjavi 
s predlani so prihodke pove-
čali v vseh programih. Na po-

dročju zdravstvenih storitev 
so bili višji za 8 odstotkov, v 
gostinstvu za 4 odstotke, na 
področju wellness storitev za 
3 odstotke in v varstvu starej-
ših za odstotek.

Thermana potrebuje do-
bre poslovne rezultate, saj 
je po potrjeni prisilni porav-
navi konec leta 2015 svojim 
fi nančnim upnikom ostala 
dolžna 18,6 milijona evrov. 
Za leto 2016 je poravnala vse 
svoje obveznosti. Poleg 120 
tisoč evrov obresti je odpla-
čala 8,5 odstotka glavnice 
oziroma malo manj kot 1,6 
milijona evrov.

Višji standard za 
invalide

V Thermani nameravajo 
v naslednjih petih letih v 
celoti obnoviti hotel Zdra-
vilišče Laško. Pred kratkim 
so že začeli urejati sobe v 
drugem nadstropju za ljudi, 
ki so gibalno ovirani. Sobe 
bodo imele višjih standard 
kot doslej, za prenovo pa so 
se odločili tudi zato, ker po 
tovrstni namestitvi, ki omo-
goča gibanje po sobi z inva-
lidskim vozičkom, sprašuje 
vedno več bolnikov iz tujine.

JI

Ta mesec bo na Celjskem spet nekaj dražb, 
na katerih bodo stečajni upravitelji posku-
šali prodati nepremičnine propadlih podje-
tij. Med bolj zanimivi bo zagotovo prodaja 
premoženja velenjskega podjetja Toming-
Consulting.

Podjetje Toming-Consulting je bilo v lasti To-
maža Ročnika. V stečaj je šlo junija lani, upniki 
so prijavili za malo manj kot 40 milijonov evrov 
terjatev. Stečajni upravitelj Gregor Bele je za 
maj napovedal kar pet dražb, na katerih bo 
prvič prodajal zemljišča v Velenju in Žalcu ter 
zgradbo avtobusne postaje in garaž pri avtobu-
sni postaji v Velenju. Izklicna cena za postajo 
znaša malo manj kot 1,7 milijona evrov, za 
garaže pa kar 3,3 milijona evrov.

Maja se obeta še ena zanimiva dražba. Ste-
čajna upraviteljica CM Celje Milena Sisinger bo 

namreč ponovno prodajala poslovni kompleks 
na Lavi. Izklicna cena za dva hektarja velik 
kompleks, ki ga sestavljajo poslovne stavbe, 
skladišča, delavnice, garaže ter velik parkirni 
prostor, bo tokrat 3,2 milijona evrov. To je za 
polovico manj, kot je znašala izklicna cena na 
prvi dražbi.

Ta mesec bo ponovno tudi dražba pekar-
ne Klasja v Rogaški Slatini in poslovnega 
kompleksa celjskega podjetja Mastertech. 
Jutri, v petek, bo stečajni upravitelj družbe 
PSZ Radovan Triplat spet prodajal 17-metr-
sko jahto. Podjetje Optima Project iz Beo-
grada, s katerim je lani po dražbi že sklenil 
kupoprodajno pogodbo, namreč ni poravna-
lo kupnine. Izklicna cena za jahto bo tokrat 
180 tisoč evrov.

JI

Skoraj 9 milijonov evrov 
terjatev

Ročnikovo premoženje kmalu 
na dražbah

Stečajni upravitelj Pol-
zele Zlatko Hohnjec je za-
radi povečanega povpra-
ševanja zaposlil še nekaj 
ljudi, tako da jih trenutno 
v tovarni dela že 93. Vsi so 
zaposleni za določen čas, 
pogodbe jim podaljšuje iz 
meseca v mesec in za maj, 
pravi Hohnjec, so vse po-
godbe že podpisane.

Polzela v stečaju, ki je 
spet začela delati februarja, 
ima več naročil, kot je ste-
čajni upravitelj načrtoval. 
Povečala so se zlasti naroči-
la za enega od partnerjev iz 

tujine. Večje od pričakova-
nega je tudi povpraševanje 
doma, prodaja na trgih bi-
vše Jugoslavije, kjer nastopa 
z lastno blagovno znamko, 
je nekoliko manjša. Razlog 
so predvsem obvezna pred-
plačila.

Zlatko Hohnjec predloga 
za prodajo tovarne nogavic 
še ni pripravil, saj je bila 
šele pred kratkim končana 
cenitev opreme, nepremič-
nin in blagovne znamke. 
Predlog bi moral oddati do 
23. aprila, a mu je sodišče 
odobrilo enomesečno po-

daljšanje. Kot je znano, se 
za najem in morebiten na-
kup Polzele zanimata dva 
kupca. Oba sta iz Slovenije, 
ali so njune namere resne, 
pa Hohnjec zaenkrat še ne 
more oceniti.

Sodišče je Hohnjecu za 
mesec podaljšalo tudi rok za 
pripravo osnovnega sezna-
ma preizkušenih terjatev. 
Upnikov, ki so prijavili svo-
je terjatve, je namreč 492, 
skupna višina prijavljenih 
terjatev pa znaša 8,7 milijo-
na evrov.

JI

Lani skoraj milijon evrov dobička

V Thermani so lani zabeležili malo manj kot 171 tisoč nočitev in imeli 66-odstotno zasedenost hotelskih 
zmogljivosti. Foto: arhiv NT (SHERPA)
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Pomen 
prelomnic 
polpretekle 
zgodovine
Proslave ob dnevu upora tudi z aktual-
nimi sporočili za današnji čas

CELJE, LAŠKO – V minulih dneh se je na Celjskem zvr-
stilo kar nekaj proslav ob dnevu upora proti okupatorju. 
Njihov skupni imenovalec je bil, da so osrednji govorniki 
ob vlogi ustanovitve Osvobodilne fronte ob začetku druge 
svetovne vojne in njenem pomenu za nadaljnji razvoj slo-
venskega naroda opozarjali tudi na vrednote in dosežke 
iz tega obdobja za današnji čas, ko imamo že četrt stoletja 
samostojno državo.

Med slovesnostmi ob dnevu upora proti okupatorju izpo-
stavljamo proslavi v Parku svobode v Celju in sindikalnem 
domu v Hudi Jami v Laškem.

Na osrednji proslavi Mestne občine Celje je slavnostna go-
vornica, ministrica za obrambo Andreja Katič, poudarila, da 
so bili cilji Osvobodilne fronte vitalnega pomena za preživetje 
in prihodnost slovenskega naroda. »Za to, da so se borili za 
svoj narod in domovino ter za prihodnost naslednjih gene-
racij, so svobodoljubni ljudje tistega časa, ne da bi reševali 
svoje osebne koristi, nase vzeli veliko žrtvovanje,« je opozo-
rila ministrica in pri tem kot primer domoljubja izpostavila 
upornost ter žrtvovanje legendarnega borca in pesnika Karla 
Destovnika – Kajuha.

Hude besede v Hudi Jami
Na slovesnosti v občini Laško, v Sindikalnem domu Huda 

Jama, je bil slavnostni govornik upokojeni polkovnik in voja-
ški analitik Milan Gorjanc. »Osvobodilna fronta je združila 
vse napredne sile ne glede na ideološko usmerjenost v enotno 
vseljudsko fronto tako v boju proti okupatorjem kot v težnjah 
po spremembi političnih in gospodarskih razmer, ki bi prive-
dle do družbe socialne in solidarne blaginje ter združitve vseh 
Slovencev v svobodno in enovito državo.«

Milan Gorjanc je bil oster in kritičen do razvoja Slovenije po 
osamosvojitvi in vladajoče elite v tem obdobju ter tudi seda-
njem času. »Neodvisna in samostojna Slovenija je ob prodanih 
politikih in prevaranem ljudstvu izgubila samostojnost. Proda-
la se je za evro in vstopila v nekakšno obrambno zvezo, ki je 
vse prej kot obrambna, in tako prenesla svojo suverenost na 
Nato, dejansko pa na ZDA. Slovenija je spet okupirana, vendar 
zdaj ne z orožjem in vojsko, marveč z evrom, z denarjem.«

ROBERT GORJANC
Foto: KAJA ŠKORJANC

Želijo si nove prostore Tica

Srečanje Zgornjesavinjčanov 
in Prekmurcev

Slavnostni govornik Milan Gorjanc na proslavi ob dnevu upora proti 
okupatorju, ki je bila v Sindikalnem domu Huda Jama.

Debela 
leta še niso 
nazaj

DOBRNA – Po zaključ-
nem računu lanskega 
proračuna je imela Občina 
Dobrna lani 2,1 milijona 
evrov prihodkov. Odhodki 
so bili nižji in so znašali 
1,8 milijona evrov. Po izje-
mno visokih proračunih v 
preteklih letih, povezanih 
z dejavnostjo na naložbe-
nem področju, je bilo leto 
2016 po tej plati bolj umir-
jeno.

Podobno je tudi v drugih 
občinah. »V letu 2016 se je 
odražalo financiranje ob-
čin, ki ni ravno na najvišji 
ravni,« omenja župan Bre-
cl. Občina Dobrna je lani 
med drugim poskrbela na 
cestah za nekaj asfalta in 
prenovila nekatere prostore 
osnovne šole. V preteklosti 
je imela Dobrna proračune 
v višini približno pet mili-
jonov evrov, tri milijone in 
nato dva in pol milijona. »V 
preteklih letih smo lahko z 
lastnimi deleži in denarjem 
iz evropskih skladov veliko 
vlagali, odvisno od tega, 
kakšni so bili razpisi ozi-
roma koliko projektov smo 
lahko prijavili,« se spominja 
župan. Tako je občina med 
drugim zelo veliko vložila v 
kanalizacijo in novo stavbo 
vrtca. Zaključni račun za 
leto 2016 je občinski svet 
sprejel na svoji zadnji seji.

V letošnjem proračunu 
Dobrne so predvideni za 
desetino višji odhodki in 
prihodki kot lani. Občina 
že pripravlja projekte za 
prihodnja leta, med drugim 
za preostalo kanalizacijo in 
vodno oskrbo nekaterih na-
selij. BJ

SLOVENSKE KONJICE – V javnem zavo-
du Splošna knjižnica Slovenske Konjice, 
ki poleg knjižnice zajema še center za kul-
turne prireditve in turističnoinformacijski 
center, so si za letos zadali smele načrte. 
Med glavnimi nalogami, ki jih čakajo na 
področju turizma, je direktorica zavoda 
mag. Renata Klančnik izpostavila iskanje 
primernejših prostorov za turističnoinfor-
macijski center (Tic).

V knjižnici želijo še naprej ponujati kako-
vostno gradivo in povečevati število aktivnih 
članov. Veliko pozornosti bodo namenili tudi 
obknjižnični dejavnosti. V centru za kulturne 
prireditve si želijo, da bi letošnje tradicional-
ne prireditve obiskalo več obiskovalcev. Na 
področju turizma imajo več želja. Lani so 
namreč občine Slovenske Konjice, Vitanje, 
Zreče in Oplotnica sprejele načrt razvoja in 
trženja turizma tako za destinacijo Rogla-Po-
horje kot za posamezne občine. Letos pred-
nostne naloge Tica Slovenske Konjice sledijo 
aktivnostim, ki so si jih zastavili v načrtu. 
»Glavne naloge Tica so za letos usmerjenje 
v oblikovanje, promocijo in trženje skupne 
ponudbe destinacije Rogla-Pohorje, poso-
dobitev in optimiziranje spletne strani ter 
nadgradnja digitalnega marketinga. Želimo 

ustanoviti turistično kooperativo oziroma 
smo na poti, da jo ustanovimo. Zelo aktivni 
smo na področju razpisov. Kot pomemben 
cilj smo si zastavili nadgradnjo projekta Oku-
si Rogle,« je razložila direktorica zavoda mag. 
Renata Klančnik.

Stari del mesta primeren za 
turistične informacije
Poseben izziv so za zavod novi prostori 

Tica v Slovenskih Konjicah. Že vrsto let se 
namreč soočajo s prostorsko stisko. Tic je 
po mnenju zaposlenih v neprimernih pro-
stornih. Z ustanoviteljico zavoda, to je ob-
čino Slovenske Konjice, se dogovarjajo, da 
bi zagotovili primernejše prostore tako za 
obiskovalce kot tudi za zaposlene. »Nakazu-
jejo se možnosti za nove prostore v starem 
mestnem jedru. Zadeva še ni tako daleč, da 
bi lahko obelodanili, kje in kdaj,« je dodala 
Renata Klančnik.

Glede na to, da novi prostori pomenijo 
za občino dodatna finančna sredstva in da 
imajo v občini trenutno večje naložbe, bo 
po besedah Renate Klančnik treba še nekaj 
pogovorov za rešitev, ki bo ustrezala obema 
stranema.

BGO, foto: GrupA

Bodo v starem delu mesta našli primerne prostore za novi Tic?

S srečanja v Mozirju. Sodelujoči ob cimbalih.

MOZIRJE – Tik pred prazniki je bila v kraju prireditev Stopinje prijateljstva, 
ki je bila v znamenju glasbe, literarnega in likovnega ustvarjanja ter fotogra-
fije. Na prireditvi je bilo približno dvajset nastopajočih iz Zgornje Savinjske 
doline in iz Prekmurja, in sicer z območja lendavske izpostave javnega sklada 
za kulturne dejavnosti.

z Rečice ob Savinji. Na fotografski raz-
stavi se je predstavil fotograf Sebastjan 
Žvipelj, ki je predstavil dela, ki so na-
stala v Sloveniji, Južnoafriški republiki 
in Toskani.

Prireditev je pripravilo mozirsko dru-
štvo Stopinje, ki ga vodi pesnica Ivana 
Žvipelj. Stopinje prijateljstva so bile v 
okviru praznovanja občinskega prazni-
ka.

BJ, foto: arhiv društva Stopinje

Po glasbeni plati so Zgornjo Savinjsko 
dolino predstavili citrarka Urška Bider 
in nova vokalna glasbena skupina Tona 

vokala ter Prekmurje na cimbalih Andi 
Sobočan. Občinstvo je prisluhnilo pe-
smim in prozi, med njo tudi aforizmom 

Odprta kuhna se vrača v Celje!
Vidimo se v soboto, 6. maja,  

med 10. in 20. uro na Mestni tržnici Celje.

odprtakuhna.si  |  facebook.com/odprtakuhna
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CELJE, LAŠKO – Močno deževje, ki se 
je zadnji aprilski konec tedna razbesne-
lo tudi na Celjskem, je spet največ strahu 
in škode prineslo Laškemu in okolici. 
Celje jo je tokrat, kljub že grozečemu 
naraščanju Savinje, dobro odneslo. 
To govori o tem, da so bili milijonski 
protipoplavni ukrepi v porečju Savinje 
učinkoviti za območje knežjega mesta, 
medtem ko za Laško še niso dovolj.

Savinja je v svojem osrednjem delu za-
čela občutno naraščati okrog poldneva, 
ko se je gladina vode približevala kritič-
nim višinam v strugi. Potem se je količina 
padavin postopno manjšala. Za območje 
Laškega, kjer je prišlo do razlitij, poplav 
podvozov in posledično zaprtja nekaterih 
cest, to seveda še ni pomenilo konca te-
žav. Okrog štirih popoldne je tako Savinja 
na območju Laškega prestopila bregove 
in mesto z okolico je spet »plavalo«, kot 
že mnogokrat doslej.

Najbolj so prizadete krajevne sku-
pnosti Laško, Marija Gradec in Rimske 
Toplice, največ škode je na cestni in ko-
munalni infrastrukturi, v gospodarskih 
in stanovanjskih stavbah.

Med poplavljenimi so se med drugimi 
znašli Thermana in zdraviliški park, trgo-
vina Kmetijske zadruge Laško, trgovski 

center Tuš, kulturni center in policijska 
postaja, sprehajalna pot v Jagoče, sedem 
stanovanjskih stavb, od tega dva bloka, 
ter nekaj državnih in občinskih cest, ki 
vodijo proti Celju, Rimskim Toplicam, 
Marija Gradcu in Jurkloštru.

Kljub spet srhljivim podobam iz Laške-
ga na srečo ob poplavah ni bilo človeških 
žrtev, prav tako ni poročil o poškodova-
nih ali kakšnih epidemijah. Kot navajajo v 
Občini Laško, tudi zato, ker so bili občani 
pravočasno obveščeni o nevarnosti.

Pri reševanju ljudi, premoženja in po-
novni vzpostavitvi prevoznosti cest ter 
odstranjevanju posledic poplav je sode-
lovalo približno osemdeset ljudi iz štaba 
civilne zaščite, prostovoljnih gasilskih 
društev in Komunale Laško. Prav tako 
je pomagalo še približno dvesto drugih 
ljudi, občanov in prostovoljcev.

Zakaj protipoplavni 
ukrepi v Laškem še niso 
učinkoviti?
Mnogo ljudi se v Laškem sprašuje, za-

kaj Savinja ob takšnem močnem deževju 
poplavlja kljub obsežnim protipoplavnim 
ukrepom, ki jih je izvedla država?

Kot je povedal Aljaž Krpič, namestnik 
poveljnika civilne zaščite v Občini Laško, 

so bili protipoplavni ukrepi na območju 
Celja temeljito in dokončno opravljeni, 
zato razen manjših razlivanj v Zagradu 
drugih težav ni bilo. »V Laškem pa je 
treba še precej postoriti v južnem delu, 
v spodnjem vodotoku Savinje, med La-
škim, Rimskimi Toplicami in Zidanim 
Mostom. Država se bo morala nujno lotiti 
urejanja Savinje vse do izliva v Savo, da 
se bodo odpravila ozka grla v tem delu.«

Kljub temu so nekateri doslej izvedeni 
protipoplavni ukrepi po Krpičevih bese-
dah vendarle prinesli nekatere pozitivne 
rezultate in pripomogli, da škoda ni bila 
še hujša. »Na Rimski cesti je bil povišan 
del poplavnega zidu, prav tako so bile 
vgrajene zaklopke na delu kanalizacije, 
ki se steka v Savinjo. Če teh ukrepov ne 
bi bilo, bi imeli ob teh poplavah v Laškem 
bistveno več gospodarskih in stanovanj-
skih stavb pod vodo zaradi zalednih 
vod.« Dodal je še, da je tudi sanacija 
marijagraškega ovinka kot del izvedenih 
protipoplavnih ukrepov države prinesla 
nekaj deset centimetrov nižji vodostaj ob 
takšnih poplavah zaradi večjega pretoka 
Savinje.

ROBERT GORJANC
Foto: SHERPA, MITJA KNEZ, 

FB Laško, Slovenija
Težave tudi v 
Savinjski dolini

Močno deževje je s četrtka na petek najprej povzročilo 
kar nekaj težav v Savinjski dolini. V soteski pri Igli v na-
selju Podveža na območju občine Luče se je sprožil skalni 
plaz. Ta je zasul en del regionalne ceste Luče–Solčava. 
Skale – tudi s premerom več kot štiri metre – so poško-
dovale cestišče, zato je bila nekaj časa cestna povezava 
povsem prekinjena. Tudi dostop do kraja, kjer se je plaz 
sprožil, je bil izredno nevaren, saj so se skalni podori ves 
čas ponavljali.

Istočasno je nekdo v Solčavi potreboval nujno medicin-
sko pomoč, reševalci pa so ravno na poti do njega naleteli 
na skalni podor, ki jim je preprečil dostop. Zato so na kraj 
prispeli tudi solčavski gasilci, ki so obolelemu nudili pomoč 
in ga z gasilskim terenskim vozilom prepeljali do reševalnega 
vozila, s katerim je bil prepeljan v nadaljnjo oskrbo v celjsko 
bolnišnico.

Plaz se je zaradi razmočene zemlje v četrtek okoli 20. ure 
sprožil tudi v Belih Vodah pri Šoštanju in prav tako zasul po-
lovico lokalne ceste. Težave so imeli tudi v Gornjem Gradu, 
kjer so morali iz hiše v Tiroseku črpati vodo, ves čas pa so 
bili v pripravljenosti prostovoljni gasilci iz Grušovelj, saj je na 
Rečici ob Savinji obstajala velika možnost poplav. Podobno 
je bilo v Nazarjah, kjer so tamkajšnji gasilci izvajali oglede 
terena, saj je bil vodostaj Savinje zelo visok in že skoraj na 
meji poplavljanja. SŠol

Aprilska poplava v Laškem 
v številkah:

•  4,87 višina narasle Savinje v metrih

•  902 pretok Savinje v kubičnih metrih
 na sekundo

•  5 gospodarskih objektov,
 ki so bili poplavljeni

•  7 stanovanjskih stavb
 (dve večstanovanjski)

•  2 javni ustanovi

•  4 hektarji poplavljenih javnih površin

•  12 kilometrov cest, ki so bile neprevozne

•  7 kilometrov poškodovane kanalizacije

•  80.000 okvirna višina stroškov
 intervencij in ukrepov v evrih

•  500.000 prva splošna ocena škode
 v evrih

Savinja spet iz struge, 
grozila katastrofa?
Protipoplavni ukrepi učinkoviti za Celje, za Laško očitno še ne

Poplavljeno območje ob cesti Laško–Rimske Toplice

Poplavljena cesta, ki vodi proti Skalni kleti.

Kulturni center Laško
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OBSOTELJE in KOZJANSKO – Mi-
nistrstvo za gospodarski razvoj in 
tehnologijo je lani za razvoj novih in 
inovativnih produktov turističnega 
gospodarstva namenilo 4,2 milijona 
evrov. Na razpis je prispelo 65 vlog, v 
začetku tega leta je 24 izbranim preje-
mnikom razdelilo 3,5 milijona evrov 
subvencij. Pod okriljem zasebnega 
partnerja in s sodelovanjem Razvojne 
agencije Sotla bo koncept razpršene-
ga hotela zaživel tudi v Obsotelju in 
na Kozjanskem.

Prijavitelj konzorcijskega projekta 
je ljubljansko podjetje Tour As, ki se z 
nastanitveno dejavnostjo ukvarja že od 
leta 1993. Njegova skupina Apartmaji 
Tour As po poslovnem modelu razpr-
šenega hotela posluje že več kot dvajset 
let. Gre za apartmaje, sobe in počitni-
ške hiše v zaokroženem območju, ki 
jih upravlja enotno. V ta namen so v 
podjetju razvili podporni informacijski 
sistem. Z Razvojno agencijo Sotla bo 
podjetje v naši regiji razvijalo inovativni 
turistični produkt, poimenovan Doži-

vetja razpršenega hotela. Kot podjetje 
obljublja v svojem sloganu, bo obisko-
valec oziroma turist v obiskanih krajih 
živel in užival kot domačin ter se tudi 
počutil tako. »Produkt bo tako poleg na-
stanitev v neposrednem stiku z okoljem 
ponudil tudi izbrano doživljanje lokal-
nega, avtentičnega življenja in aktivno-
sti izbranih turističnih ponudnikov po 
meri posameznega gosta,« je povedala 
Anita Čebular iz RA Sotla.

Spletna recepcija in 
blagajna
Ko gre za bogato, a razpršeno turi-

stično ponudbo našega podeželja, po-
nudniki najtežje zagotavljajo stalnost 
svojih storitev. Povsem drugače je, če 
je obisk napovedan, kar je v primeru 
individualnih gostov redko. V sple-
tni recepciji razpršenega hotela si bo 
posamezen gost lahko iz vnaprej pri-
pravljenega nabora oblikoval izlet ali 
počitnice po lastni želji, storitve »zložil 
v košarico«, plačal in s tem tudi rezer-
viral. V naboru turistične ponudbe in 

oblikovanja doživetij poleg RA Sotla 
sodelujejo še Turizem Ljubljana, Tu-
rizem in kultura Radovljica, združe-
nje Konzorcij turizem v zidanicah ter 
nekateri dobri poznavalci turistične 
ponudbe z območja Ljubljane, Do-
lenjske in Bele krajine, Obsotelja in 
Kozjanskega ter Radovljice z okolico. 
Prepoznavnost bodo partnerji gra-
dili na skupni promocijski blagovni 
znamki Experience Slovenia (Doživi 
Slovenijo). »Na območju Obsotelja in 
Kozjanskega bomo v projekt na za-
četku vključili približno deset najbolj 
zanimivih točk, ponudnikov. Te točke 
bomo delili na sedem dogovorjenih te-
matskih sklopov. Projekt za območje 
vsekakor predstavlja veliko dodano 
vrednost, saj vzpostavlja nove prodaj-
ne in trženjske kanale ter zagotavlja, 
da bo naše območje turistično še bolj 
obiskano,« je dejala Čebularjeva. Če 
bo poslovni model zaživel, bodo nabor 
osnovnih ponudnikov še razširili.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: RAS

Doživetja razpršenega hotela bodo ponujala tako izkušnje v naravi kot 
pristno domačo kulinariko.

Rezultati so 
dokaz o 
dobrem delu

ŽALEC – Glasbena šola Rista Savina Žalec je medob-
činska glasbena šola z dislociranimi oddelki na Polzeli, 
v Preboldu, Braslovčah in na Vranskem. Svetniki vseh 
občin poudarjajo kakovostno nudenje storitev in do-
bro sodelovanje, medtem ko v občini Tabor želijo svoj 
dislociran oddelek.

Glasbena šola Rista Savina Žalec bo prihodnje leto pra-
znovala šestdeset let obstoja, štirideset let oddelka na 
Polzeli, enainštirideset let na Vranskem in sedemdesetle-
tnico smrti skladatelja, po katerem je šola poimenovana. 
Med občinami soustanoviteljicami je tudi Občina Tabor, 
kjer dislociranega oddelka ni, čeprav si ga tako učenci 
kot starši želijo.

Čeprav v Taboru želijo svoj oddelek, je na občinski seji 
ravnatelj glasbene šole Gorazd Kozmus svetnikom poja-
snil, zakaj se mu uresničitev te želje v bližnji prihodnosti 
zdi težka. Kot je pojasnil, v šolstvu obstajajo določeni 
normativi, ki predpisujejo določeno število učencev, da se 
lahko ustanovi oddelek: »Lani smo imeli trinajst učencev 
iz občine Tabor, letos jih je skoraj pol manj, poleg tega 
se skoraj vsak učenec uči igrati na drugo glasbilo. To je 
resnično smola za občino oziroma za otroke, a težko pri-
čakujem, da bi v bližnji prihodnosti tukaj lahko ustanovili 
oddelek.«

Sicer na dobro vključevanje v občinsko kulturno sfero 
opozarjajo vsi župani občin soustanoviteljic, tudi župan 
Občine Polzela Jože Kužnik, ki je povedal, da je ponosen 
na glasbeno šolo in njeno delovanje: »Glasbeno šolo redno 
prosimo za sodelovanje na občinskih prireditvah, rada 
nam priskoči na pomoč. Ko pa vidimo, kakšne rezultate 
dosegajo naši otroci, privabi to le nasmeh na obraz.« Do-
bro delovanje in sodelovanje z glasbeno šolo je poudaril 
tudi župan Občine Vransko Franc Sušnik.

Ob vseh obletnicah v žalski glasbeni šoli bodo prihodnje 
leto pripravili več dogodkov. Med pomembnejšimi bo tudi 
mednarodna konferenca kitaristov iz štirinajstih držav 
južne in vzhodne Evrope.

EP

Maj je prinesel dražje ogrevanje
ŠOŠTANJ – Od 1. maja je 

ogrevanje v Šaleški dolini 
precej dražje. Gre za kar 
57-odstotno povišanje glede 
na obstoječo ceno, pri čemer 
se cena lahko še poviša.

Svet ustanoviteljev Komu-
nalnega podjetja Velenje se je 
seznanil z novo nakupno ceno 
toplotne energije na podlagi 
sklepa Agencije za energijo, ki 
je Termoelektrarni Šoštanj po-
trdila povišano ceno toplotne 
energije za namene daljinske-
ga ogrevanja Šaleške doline.

Stališče sveta ustanovite-
ljev in lokalnih skupnosti je 

sicer, da je tolikšen dvig cene 
toplotne energije povsem ne-
upravičen, lokalne skupnosti 
pa bodo zahtevale dodatna 
pogajanja za znižanje cene z 
vodstvom Holdinga Slovenske 
elektrarne.

Nove cene bi morale biti celo 
nižje kot obstoječe, saj mora 
cena toplotne energije vklju-
čevati tudi odškodnino zaradi 
negativnih vplivov na okolje, 
kar je predlagalo in obljubilo 
prejšnje vodstvo Holdinga 
Slovenske elektrarne. Lokal-
ne skupnosti so tako podprle 
gradnjo bloka 6 s ciljem zmanj-

šanja stopnje onesnaženosti 
okolja, izboljšanja kakovosti in 
energetske učinkovitosti, saj je 
za enako količino proizvedene 
energije porabljeno približno 
za 30 odstotkov manj premo-
ga. Posledično so pričakovali 
znižanje stroškov za proizvo-
dnjo toplotne energije in nižjo 
ceno za uporabnike komunal-
nih storitev. Potrjena cena to-
plotne energije niti ni dokonč-
na, ampak se bo v primeru, da 
bo Termoelektrarna Šoštanj za 
zagotavljanje oskrbe uporabila 
plinske turbine, še povišala.

EP

Društvo išče nove prostovoljke
CELJE – Društvo SOS-telefon že od leta 

1989 nudi v Sloveniji psihosocialno pomoč 
ženskam in otrokom, ki doživljajo nasilje. 
Ker potrebuje nove prostovoljke za svetova-
nje pri SOS-telefonu za ženske in otroke – 
žrtve nasilja, bo v Celju pripravilo osnovno 
usposabljanje za prostovoljno delo.

Društvo pomaga žrtvam nasilja na več raz-
ličnih načinov. Ima dve zatočišči v Ljubljani, 
kjer sprejema ženske in otroke iz vse Slovenije. 
Nudi psihosocialno in psihološko pomoč žen-
skam in otrokom, žrtvam nasilja v družini in 
žrtvam spolnih zlorab. Izvaja tudi preventivne 

dejavnosti, kot so izobraževanje, ozaveščanje 
in seznanjanje s problematiko nasilja nad žen-
skami in otroki.

Ker društvo potrebuje nove prostovoljke za 
svetovanje pri SOS-telefonu, bo med 16. majem 
in 10. junijem pripravilo usposabljanje. Vse, ki 
bi želele pomagati in se vključiti v delovanje 
društva, lahko pokličejo na telefonski številki 
01 544 35 13 in 01 544 35 14 vsak delavnik od 9. 
do 15. ure ali pišejo na e-naslov drustvo-sos@
drustvo-sos.si. Več informacij lahko poiščejo 
tudi na spletni strani društva www.drustvo- 
sos.si. TC

Vrtec od maja dražji
VOJNIK – Ekonomske cene programov v javnem vrtcu 

Mavrica v Vojniku so od 1. maja višje. Vrtec je namreč mar-
ca ekonomske cene preračunal in predlagal občini njihovo 
povišanje za prvo in drugo starostno obdobje.

Cene vrtca so bile od leta 2009 nespremenjene. »Glede na 
določene ukrepe in zakonske podlage ter glede na to, kaj 
določa ceno vrtca, je prišlo do razhajanj. Zato smo morali 
ugotoviti novo ceno,« pojasnjuje ravnateljica Mavrice Simo-

na Žnidar. Za starše prvega in drugega starostnega obdobja 
pomeni to povišanje za 7 odstotkov. Za prvo starostno obdo-
bje je to konkretno od 3 do 23 evrov za posameznega otroka 
in za drugo starostno obdobje od 2 do 18 evrov, odvisno 
od plačnih razredov staršev. Ob tem nudi Občina Vojnik 
staršem popust v višini šest odstotkov. Zato bo podražitev 
sicer nekoliko nižja.

BJ

Koncert z 
dobrodelno 
noto

CELJE – Rotary klub 
Celje deluje že dvajset 
let. Ob tej priložnosti bo 
v petek, 5. maja, ob 19.30 
dobrodelni koncert v 
Narodnem domu, na 
katerem bodo nastopili 
nekdanji in sedanji šti-
pendisti ter prejemniki 
donacij kluba. Dobro-
delni izkupiček je name-
njen za letovanje otroka 
s posebnimi potrebami.

V klubu želijo obletni-
co delovanja praznovati 
z ljudmi, ki jim sicer po-
magajo. Ker si prav ti težje 
privoščijo nakup vstopnic 
za obisk kulturnih do-
godkov, vabijo k nakupu 
»vstopnice za prijatelja« 
v višini deset evrov. Na 
ta način želijo vključiti v 
socialno druženje tudi po-
sameznike, ki so se zaradi 
svoje finančne situacije iz 
tega umaknili.

NT

Spanje na kozolcu in večerja pod zvezdami 
v spletno košarico

Razpršeni hoteli kot 
inovativna turistična 
ponudba



9Št. 18, 4. maj 2017 IZ NAŠIH KRAJEV

Tri stoletja mlajev
Ob 1. maju jih postavljamo že več kot sto let – Vrh mlaja je že bil »okrašen« celo 
s hlačami

Ob obletnici nova 
cisterna

MOZIRJE – V občini so praznovali častitljivo obletnico 
prostovoljnega gasilskega društva. Prireditev v počastitev 
130-letnice gasilskega društva je bila v znamenju slove-
snega uradnega prevzema nove gasilske cisterne. Z njo 
bodo lahko gasilci hitreje in bolj varno prepeljali šest tisoč 
litrov vode. Stara cisterna je bila stara že četrt stoletja.

Nova je stala 240 tisoč evrov. Zanjo je največ denarja pri-
spevala občina, preostalih devetdeset tisoč evrov so gasilci 
zbrali na različne načine. Med drugim so v nekaterih loka-
lih postavili odslužene gasilnike, predelane v hranilnike, 
organizirali priložnostno enodnevno avtopralnico, gasilsko 
veselico, dobrodelni koncert, božični bazar in silvestrovanje. 
Poleg tega so se občani velikodušno izkazali med vsakole-
tnim obiskom gasilcev na domovih občanov, gasilci pa so k 
donatorstvu spodbudili tudi podjetja.

Med slovesnostjo je predsednik PGD Mozirje Roman 
Čretnik spomnil na 130-letno zgodovino društva. Kot je 
povedal, je dunajski dvor leta 1824 izdal ukaz, da morajo trgi 
organizirati zaščito pred požari. Tako je mozirski trški sodnik 
določil, koliko naj prispeva vsako mozirsko gospodinjstvo 
za nakup dveh ročnih črpalk za gašenje z vodo. Čez nekaj 
desetletij je bilo ustanovljeno mozirsko gasilsko društvo, 
tako imenovana požarna bramba. Prvi društveni prapor iz 
leta 1906 z napisom »Bogu v čast, bližnjemu v pomoč« je še 
ohranjen. Na ogled je v spominski sobi, kjer je razstavljena 
še nekdanja oprema, med njo sta tudi prvi gasilski črpalki iz 
leta 1825. Med drugim so na ogled tudi listine in fotografi je o 
pestri dejavnosti nekdanjih mozirskih gasilcev. Letos jeseni 
bo zbirka še dopolnjena.

Danes ima PGD Mozirje 325 članov, od tega 61 mladih, 
25 pripravnikov, 51 operativcev in še 43 rezervnih operativ-
cev. »Statistično gledano je v Mozirju v skoraj vsaki družini 
vsaj en član gasilskega društva,« je v slavnostnem govoru 
spomnil predsednik društva.

BRANE JERANKO
Foto: arhiv PGD

Pred novo mozirsko gasilsko cisterno. Njen skrbnik je gasilec Ro-
bert Napotnik.

Nov bronasti kip Ženska na konju bo dobila nadaljevanje zgodbe.

SLOVENSKE KONJICE – V 
občini bodo dobili nov bro-
nasti kip, ki bo postavljen 
pred Dvorcem Trebnik. 
Skulptura nosi ime Konj in 
ženska ter je delo kiparja 
Vasilija Ćetkovića - Vaska, 
ki je v Konjicah že postavil 
kip Ženska na konju.

Pred časom so občani Slo-
venskih Konjic na župana 
naslovili pobudo, da bi posta-
vili novo skulpturo, ki bi bila 
nadaljevanje zgodbe Ženska 
na konju, delo kiparja Vasilija 
Ćetkovića – Vaska. Konjiški 
župan Miran Gorinšek je na 
osnovi pobude o postavitvi 
skulpture imenoval posebno 
komisijo za umestitev na iz-

brano lokacijo. V zavodu za 
varstvo kulturne dediščine in 
tudi arhitekti so se strinjali s 
postavitvijo skulpture.

Podobno kot prvo skulpturo 
je tudi drugo naredil kipar, ki je 
navdih za skulpturo našel kar v 
osebni zgodbi. Vasilij Ćetković 
– Vasko v pričujoči kompoziciji 
v prispodobi konja na hrbtu in 
ženske ob njem pripoveduje o 
spoštovanju ženske, ki po-
maga moškemu preživeti in 
vstati. Vasko je to spoznal na 
lastni koži, ko je resno zbolel. 
Zavedajoč se svojega ogrože-
nega stanja, je videl pred seboj 
edino možnost, da se dvigne 
ob ženski, ki mu brezpogojno 
sledi in pomaga. Njegov spo-

menik konju in ženski je na-
stajal od razkritja bolezni do 
ozdravitve. Podobno kot prej-
šnja dela je tudi to delo Vasko 
daroval občini z utemeljitvijo, 
da bo zanj največja nagrada, 
če bodo postavljena v ustre-
zen prostor. Stroške ulivanja 
v bron krije občina s pomočjo 
donatorjev. Konj z žensko bo 
tako od konca maja krasil park 
Dvorcem Trebnik.

BGO, foto: GrupA

Vasko je v sedemdesetih letih v konjiški regiji ustvarjal 
velike skulpture iz odkovkov v tovarni Unior in jih postavljal 
v urbana okolja od Zreč, Slovenskih Konjic, Celja, Žalca do 
Velenja. Pri vhodu v Konus je njegova skulptura, ki jo je po-
imenoval Sova. V tem obdobju je v mestu ustvaril še leseno 
skulpturo Kolo življenja pred OŠ Ob Dravinji, eno redkih 
skulptur v lesu, ki se je po zaslugi dobrega vzdrževanja 
tako dolgo ohranila.

Mlaji na Slovenskem, ki jih dandanes 
najbolj povezujemo s praznovanjem pr-
vega maja, imajo dolgo in pestro zgodo-
vino. Najstarejši so znani z upodobitve 
ljubljanske graščine Bokalce in so na-
stali pred več kot tristo leti.

Njihov zgodovinski razvoj je raziskoval 
dr. Gorazd Makarovič in ugotovitve za-
pisal v študiji Razvoj majev in mlajev na 
Slovenskem. Trije ob ljubljanski graščini 
so bili postavljeni kot vse kaže zato, da 
bi z njimi počastili graščaka. Gre za tako 
imenovane plemiške mlaje. Bogato okra-
šene so postavili leta 1856, ko je Ljubljano 
obiskal cesar Franc Jožef. Posebnost je po-
stavljanje cerkvenih mlajev ob cerkvenih 
praznikih, kar se je uveljavilo v 18. stole-
tju. Ob položitvi temeljnega kamna lju-
bljanske cerkve na Trnovem leta 1845 so 
dogodek počastili z nič manj kot 33 mlaji.

V kmečkem okolju je najstarejša znana 
postavitev mlaja v Zilji na Koroškem in to 
pred domovi nekaterih deklet. To je bilo 
šele leta 1851, saj je bila pravica kmečkega 
prebivalstva do gozdnega bogastva dolgo 
omejena. Najstarejše izpričano postavlja-
nje v počastitev 1. maja je znano iz leta 

1890, ko so ga pripravili fantje v Boljuncu 
in Dolini pri Trstu. Postavljanje mlajev se 
je med Slovenci zelo razširilo v obdobju 
med svetovnima vojnama. Na predvečer 
prvega maja so jih takrat postavljali v več 
krajih v okolici Šmarja pri Jelšah, v Goto-
vljah pri Žalcu pa prvo nedeljo pred prvim 
majem.

Mlaje so postavljali tudi med enkratnimi 
dogodki, kot na primer v Bistrici ob Sotli, 
ko je bilo leta 1928 odprtje katoliškega pro-
svetnega doma. To leto je bil postavljen 
mlaj tudi pred novomašnikovo domačo 
hišo na Sladki Gori. Postavljanje mlajev se 
je ohranilo tudi v socialističnem času, po 
drugi svetovni vojni, ob tako imenovanih 
delovnih zmagah. V bližnjem Mestinju 
sta bila tako postavljena mlaja leta 1963 
ob slovesnem odprtju vodovoda. Med 
mlaji je posebnost mlajski slavolok, pri 
katerem gre za dva mlaja, ki ju povezuje 
velik napis.

Na mlaj po hlače
Na našem območju je najbolj živa 

mlajevska tradicija v Mozirju, od koder 
je najstarejša omemba mlaja iz leta 1878. 

V Mozirju še danes postavljajo številne 
mlaje, ki krasijo trg ob prvem maju ter ob 
drugih priložnostih. Na primer ob novi 
maši ali kakšnem odprtju. V tem kraju 
deluje že vrsto let posebno društvo Mla-
jevci, ki združuje postavljavce mlajev. Ti 
so pred leti postavili rekorden mlaj, zrel 
za Guinnessovo knjigo rekordov, saj je bil 
visok 63,5 metra in težak več kot pet ton. 
Za njegovo postavitev so potrebovali kar tri 
traktorje in tovornjak z dvigalom.

V Mozirju pripravljajo med prvomajski-
mi prazniki tudi vsakoletno tekmovalno 
plezanje po mlaju. Pomerijo se predvsem 
kleni domači fantje, ki se jim pridruži 
tudi kakšno dekle. V časih skromnejšega 
življenjskega standarda so na vrh mlaja 
namestili hlače nekdanje domače tovarne 
Elkroj in tisti, ki jih je dosegel, je postal 
njihov lastnik. Ko je bila pred dolgimi leti 
v Mozirju svetovna živinorejska razstava, 
so tam postavili kar 24 mlajev, za vsako 
sodelujočo državo po enega. Obisk pokoj-
nega papeža Janeza Pavla II. v Sloveniji so 
Mozirjani počastili s sedmimi velikimi in 
šestimi manjšimi mlaji.

BRANE JERANKO, foto: GrupA

Po več mlajev krasi vsako leto Mozirje. Takšnega je postavilo društvo Mlajevci letos pred trgom.

Postavljanje mlajev ob 1. maju seveda ni slovenska posebnost. Postavljajo jih tudi 
v Avstriji, Nemčiji, na Češkem in v Švici.
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V Splošni knjižnici Slo-
venske Konjice so objavili 
natečaj za tretjo številko Li-
terarne revije Spirala. Tudi 
letos upajo na dober odziv, 
sploh ker bodo za najboljša 
prispevka podelili denarni 
nagradi.

Splošna knjižnica Sloven-
ske Konjice želi z natečajem 
Literarna revija Spirala 2017 
privabiti širok krog avtorjev 
s prvimi prispevki in tudi že 
uveljavljene. »Natečaj bo po-
dobno kot že lani anonimen. 
Uredniški odbor bo izbiral 
med šifriranimi imeni, prava 

imena izbrancev bodo raz-
krita po izboru,« je poveda-
la Ana Miličevič iz Splošne 
knjižnice Slovenske Konjice.

Letos so uvedli novost, to 
je, da je natečaj nagradni. 
Med prispevki bo uredniški 
odbor izbral dva, za katera 
bo knjižnica podelila nagra-
di – dvesto evrov za prozo 
in dvesto evrov za poe-
zijo. Natečaj je objavljen 
na spletni strani konjiške 
knjižnice in z njim zbira-
jo še neobjavljene izvirne 
zgodbe, pesniške stvaritve 
in pravljice. Trajal bo do 

30. septembra, izid revije je 
predviden v novembru. Ob 
predstavitvi nove številke 
revije knjižnica pripravlja 
večdnevni literarni festival 
z uveljavljenimi slovenski-
mi ustvarjalci.

Natečaj brez 
tematskih 
omejitev
Natečaj, ki nima tematskih 

okvirjev in starostnih omeji-
tev, nagovarja generacijsko 
zelo široko občinstvo. »Z 
lanskim natečajem smo pri-
dobili zelo veliko dobrih pri-

spevkov. V prvi številki jih je 
bilo več kot dvesto, lani več 
kot sto. Letos upamo, da bo 
številka prijavljenih prispev-
kov še večja, saj smo ponu-
dili nagrado,« je dodala Ana 
Miličevič.

Poslana dela, ki bodo 
ustrezala razpisanim krite-
rijem, bo pregledal uredniški 
odbor Literarne revije Spira-
la. Ocenjeval bo kreativnost, 
slog, jezik, vsebino, inovati-
vnost, sporočilnost, literarno 
kakovost in vtis posamezne-
ga besedila.

BGO

V Glavni dvorani Stare 
grofije je na ogled občasna 
razstava z naslovom Ugan-
ke Celjskega stropa. Strop, 
ki je bil odkrit leta 1926, je 
bil leto kasneje restavriran 
in pripet nazaj na svoje me-
sto ter prvič predstavljen 
javnosti. Na manjši razstavi 
so prvič predstavljeni raz-
lični dokumenti, ki bodo 
raziskovalcem celjske ume-
tnine pomagali razvozlati 
njene skrivnosti.

Leta 1926 so ob obnovitve-
nih delih v veliki slavnostni 
dvorani v Stari grofiji odkrili 
znamenit Celjski strop, ume-
tnino, naslikano na platno, ki 
je bilo v preteklosti naleplje-
no na lesene plošče. Celoto 
sestavlja enajst slik, ki skupaj 
pokrivajo površino skoraj 150 
kvadratnih metrov. Poslika-
vo je v 20. letih 20. stoletja 
restavriral slikar Matej Ster-
nen. Ob 90-letnici restavri-
ranja Celjskega stropa so na 
razstavi prvič predstavljeni 
dokumenti, ki jih hrani Zgo-
dovinski arhiv Celje. To so ko-
respondenčni zapiski Mateja 
Strnena, ki jih je pisal v času 
restavriranja stropa. Zapiski 
so izjemno dragocen vir in-
formacij, za katere do zdaj 
niso vedeli. »Zapiski so nam 
povedali, da je bil strop že 
pred letom 1927 restavriran. 

V njih je mogoče prebrati, ka-
kšne postopke so uporabljali 
pri restavriranju, z njimi smo 
se tudi zelo približali točne-
mu datumu odkritja celjskega 
stropa. Vemo, da je bila junija 
1926 prva omemba umetni-
ne, zato predvidevamo, da 
so strop odkrili isto leto v 
maju. Še vedno pa ne vemo, 
zakaj so odstranili platno, ki 
je bilo nalepljeno čez strop, 
zakaj so želeli pogledati pod 
njega,« je povedala kustosinja 
Pokrajinskega muzeja Celje 
in avtorica razstave Gabrijela 
Kovačič.

Restavriranje 
platna v Celjskem 
domu
Če je dolga časa veljalo, da 

so dele stropa zaradi resta-
vriranja odpeljali v Ljubljano 
v Strnenov atelje, je iz kore-
spondence mogoče razbrati, 
da so se odločili za restavri-
ranje v Celjskem domu, da 
umetnine ne bi poškodovali 
med prevozom.

Za čas odprtja razstave so 
v muzeju pridobili tudi ori-
ginalne bakroreze Hendrika 
Goltziusa, čigar motivi šti-
rih napadalcev se pojavljajo 
na Celjskem stropu. Videti 
je mogoče tudi najstarejši 
znani tloris Stare grofije iz 
leta 1831. To je leto, ko so se 

Literarni in likovni ustvarjalec, pisec domoznanske te-
matike, novinar in publicist Drago Medved bi letos dopolnil 
sedemdeset let. V Galeriji AQ bodo v petek, 5. maja, ob 20. 
uri odprli retrospektivno razstavo njegovega slikarskega 
opusa, ki je povzetek vseh obdobij njegovega ustvarjanja.

»Umetnikove slike so njegovo videnje, razumevanje in 
poklon človeku, ki je del neskončne spirale življenja. Zemlja 
v neskončnost obnavlja življenje, tako smrt ni dokončnost 
ampak neskončnost. Ali lahko človek, ki je izgubil stik s 
svojim bistvom, izvorom, naravo, vesoljem, ponovno najde 
enostavnost in s tem samega sebe?« je v katalogu ob razstavi 
zapisala Simona Lakner.

BGO

 

V Kinu Velenje so pretekli teden predstavili nov do-
kumentarni film in knjigo Velenjska mladina skozi 
čas, ki v besedi več kot 30 intervjuvancev in v sliki 
arhivskih fotografij ter posnetkov številnih avtorjev in 
zbirateljev prikazujeta nekatere poudarke mladinskih 
organizacij na območju Velenja od začetkov gradnje 
mesta do danes.

Dokumentarni film in filma Velenjska mladina skozi 
čas sta nastala v sodelovanju mladih avtorjev, ki delujejo 
v različnih mladinskih organizacijah, s svojimi predho-
dniki na mladinski sceni – posamezniki, ki so aktivno 
preživljali mladost v Velenju. V izdelkih je predstavljena 
zgodovina do današnjih dni. »Skupaj smo obudili spo-
mine, kako smo se mladi začeli organizirati, kajti po 
raziskovanju so se ob gradnji mesta množično pojavile 

tudi mladinske organizacije,« je povedala predsednica 
Mladinskega sveta Velenje Barbara Kelher.

Ob razlogih za začetek ustanavljanja mladinskih orga-
nizacij so v filmu predstavili tudi, kakšne so bile potrebe 
mladih. Intervjuje so avtorji dokumentarnega filma in 
knjige posneli s ključnimi osebnostmi, ki so usmerjale 
delo mladine, kot tudi z družbeno različnimi profili mla-
dih. »To so bile osebe, ki so bile aktivno vpete v lokalno 
mladinsko politiko od konca petdesetih let do danes. 
Zraven smo posneli pogovore z mladimi različnih sta-
tusov in profilov.«

Po besedah Barbare Kelher javna uprava mnenje ve-
lenjske mladine še vedno upošteva, zato je Mestna obči-
na Velenje lani tudi dobila podaljšan certifikat Mladim 
prijazna občina.

BGO

Celjski strop, skrivnostna uganka
Nova občasna razstava o celjski znamenitosti

grofje rodbine Thurn-Valsas-
sina, ki so naročili poslikavo, 
odločili, da bodo staro gro-
fijo prodali, zato so naročili 
točen izris. Kasneje je bila 
namreč grofija za potrebe 
šole malce spremenjena. 
Na razstavi je v obliki kopije 
predstavljen tudi dokument, 
ki priča o datumu prodaje 
zemljišča, na katerem stoji 
Stara grofija. Letnice so mal-
ce drugačne od tega, kar so 
predvidevali.

Koščki 
sestavljanke 
vodijo do popolne 
slike

Gabrijela Kovačič, ki se za-
dnja leta ukvarja s Celjskim 
stropom, je prišla do števil-
nih novih spoznanj o posli-
kanem stropu, ki je osamljen 
primer profanega slikarstva 
na prehodu iz renesanse v 
zgodnji barok, a umetnina še 
vedno ostaja velika uganka. 

»Vedno ko se dokoplješ do 
novega podatka, se pojavi 
vprašanje, zakaj zdaj vsi 
ostali podatki ne držijo več. 
Po zadnji raziskavi skoraj 
lahko potrdimo, da smo naj-
verjetneje še edini v Evropi, 
ki imamo v originalu toliko 
star strop, poslikan v tehniki 
tempere na platno. Takšen 
način slikanja je nekoliko 
nenavaden za strop, saj je to 
hitra tehnika slikanja. Zakaj 
se je slikarju tako mudilo, da 

Velenjska mladina v knjigi 
in filmu

Priporočamo

Odprtje razstave Zemlja in 
čas Draga Medveda

Nagradni literarni natečaj

ni uporabil obstojnejše teh-
nike, kot je recimo olje na 
platno?« je dodala Gabrijela 
Kovačič.

Zakaj so 
uporabljali 
dvorano?
Še vedno ni potrjeno, kako 

je bilo platno pritrjeno na 
strop, zakaj so uporabljali 
dvorano in zakaj so stropno 
umetnino kasneje prekrili z 
novim platnom. »Ne vemo, 
ali je bilo to novo platno, ki 
so ga v letu 1926 odstrani-
li, poslikano, kam so ga po 
odstranitvi odnesli, ker več 
kot 143 kvadratnih metrov 
veliko platno ne izgine kar 
tako,« razmišlja Kovačičeva. 
Prav tako še niso popolno-
ma razjasnjene zgodbe, ki 
so upodobljene na Celjskem 
stropu, enako ni jasno, zakaj 
je naročnik naročil upodobi-
tev tako krvavih zgodb, kot 
so štirje mitološki napadalci 
neba. Vse štiri zgodbe so se 
tragično in žalostno končale. 
»Vsak obisk arhiva v sosešči-
ni ali tujini je nova kocka v 
mozaiku o Celjskem stropu, 
ki ponuja boljšo sliko, a na 
drugi strani odpira nova 
vprašanja,« je zaključila Ga-
brijela Kovačič.

BARBARA GRADIČ OSET
Foto: GrupA

Gabrijela Kovačič raziskuje skrivnosti Celjskega stropa.
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V Likovnem salonu Celje 
se z izborom zadnjih pro-
jektov predstavlja Sanela 
Jahić, mlajša umetnica iz 
Škofje Loke. V njih se lote-
va vprašanja proizvodnega 
dela v povezavi s tehnolo-
škim napredkom in razi-
skuje oblike lastništva, ki 
nasprotujejo kapitalistični 
obliki delitve dela.

Sanela Jahić s svojimi pro-
jekti opozarja, da se z nara-
ščajočo tehnologijo spremi-
njata delo in vloga delavca. 
Umetnica opozarja na vedno 
večjo zatiralno vlogo, ki jo 
ima kapitalizem, in kako ta 
vpliva na naša življenja. Iz-
raža se z videi, grafikami, s 
fotografijami. »Njena praksa 
je prepoznavna po tem, da je 
izrazito tehnološko naravna-
na. Sanela raziskuje roboti-
ko znotraj umetnosti. Zadnji 
projekti so tudi socialno obar-
vani,« je povedala kustosinja 
razstave Maja Hodošček.

V enem od projektov, to 
je Pet stiskov rok, Sanela 
Jahić obravnava rokovanje 
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STROJI

PRODAM

MIKSER Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910. p

STISKALNICO za grozdje, 100 l, koš ima 
letvice proti izpadanju jagod, lepa in 
vredna ogleda, prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 041 981-076. 2440

KOSILNICO Tanaka Kawasaki, na laks, 
prodam. Telefon 031 276-086. 2443

HIŠO na lokaciji, Žalec, Ložnica 35 c, 
prodam. Telefon (03) 548-1865, po-
poldan. 2360

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Univerzal, Što-
re, Deutz ali Tomo Vinkovič, kupim. Le-
tnik in model nista pomembna. Kupim 
tudi ostalo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 031 562-809. p

POSEST

PRODAM

V LEPEM, mirnem predelu Celja ugodno 
prodamo dobro vzdrževano družinsko 
hišo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
548-5424, 031 585-889. 2373

HIŠO z zemljiščem, drvarnico in gospo-
darskim objektom, na lepi lokaciji v 
Lembergu, bližina gradu in Term Do-
brna, energetska izkaznica je izdelana, 
prodam. Telefon 031 849-750. 2470

ŠENTVID pri Grobelnem, novo naselje. 
Hišo, letnik 1985, 127 m² stanovanjske 
površine, obnovljeno, zemljišče 839 
m², velik vrt, primerno tudi za malo 
večjo družino, št. energetske izkaznice 
2014-61-100-8, prodam za 122.000 
EUR. Telefon 041 560-539. 2398

STANOVANJE

ODDAM

DVOSOBNO stanovanje, 70 m², v Škofji 
vasi, popolnoma obnovljeno, oddam 
ali prodam. Telefon 041 685-555.
 2465

DVOSOBNO, delno opremljeno stanovanje 
v Celju (Nova vas) oddam ali prodam. 
Telefon (03) 577-7094, po 20. uri.
 2461

OPREMLJENO stanovanje z balkonom, 72 
m², v pritličju, za dve osebi ali manjšo 
družino in sobo z lastnim vhodom, za 
eno osebo, oddam. Telefon 041 650-
737. 2471

KUPIM

STANOVANJE ali vikend v Celju oziroma 
okolici kupim za do 45.000 EUR. Tele-
fon 070 561-473. 2402

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK na trdo gorivo, lepo ohranjen, 
skoraj nov, prodam. Telefon 031 591-
992. 2449

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 130 kg in od 240 
do 280 kg, prodam. Domača hrana, 
dostava. Telefon 031 524-147. 2322

NESNICE rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Perutninarstvo, Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice rjave, bele, gra-
haste in črne barve, pred nesnostjo, 
prodamo, pripeljemo na dom. Telefon 
070 545-481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061. 2347

DVE breji kozi, ena z mlekom, prodam. 
Telefon 031 561-155. 2414

DVE telici, breji 5 mesecev, vajeni paše, 
prodam. Telefon 031 604-659. 2433

TELICO limuzin, 670 kg, kravo za zakol 
ali nadaljnjo rejo in polovico prašiča, 
prodam. Telefon 070 667-374. 2437

PRAŠIČE, od 130 do 200 kg, prodamo. 
Telefon 041 708-978, 031 569-287.
 2441

PUJSE, 35 kg in pekinške race prodam. 
Telefon 031 464-655. 2446

PONI kobilo, staro 9 let in žrebca, starega 
tri leta in pol, cena za oba 550 EUR, 
prodam. Telefon 031 464-655. 2446

PRAŠIČE, od 50 do 200 kg, možno tudi 
polovica, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5774-097. 2447

DVA bikca simentalca, težka po 200 kg, 
prodam. Telefon 041 725-055. Š 82

KRAVO, staro dve leti in pol, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 547-769.
 Š 81

TELICO simentalko, težko 550 kg, za 970 
EUR in telico limuzin, težko 220 kg, 
prodam za 570 EUR. Telefon 031 461-
158. 2454

BIKCA, stara 2 meseca, čb in teličko, staro 
10 dni, čb, prodam. Telefon 031 840-
282. 2406

PRAŠIČE, težke od 20 do 80 kg, domače 
vzreje, prodam. Telefon 041 797-052.
 2461

NEMŠKO ovčarko, staro tri mesece, rodov-
niških staršev, prodam. Telefon 031 
646-273. 2462

DVA bikca simentalca prodam. Telefon 
041 910-466. 2468

TELICO simentalko, brejo v devetem me-
secu, prodam. Telefon 070 445-858.
 2467

TELIČKO ls lim, težko 240 kg in prašiča, 
težkega 170 kg, prodam. Telefon 031 
559-820. 2466

BREJO telico simentalko prodam. Telefon 
070 259-170. 2475

BREJO telico simentalko in telico pasme 
limuzin, težko približno 500 kg, obe 
pašni, prodam. Telefon 031 832-361.
 2473

PRAŠIČE, od 30 do 250 kg in izločene 
svinje, domača hrana in dostava, pro-
damo. Zbiramo tudi naročila za koline. 
Telefon 031 311-476. p

KUPIM

DEBELE, suhe, krave in telice kupujem. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. Š 55

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

RDEČE vino žlahtnih sort, 250 litrov, cena 
1 EUR/liter, prodam. Telefon 040 796-
388. 2434

KRMNI krompir, koruzo in slamo v okro-
glih balah prodam. Telefon 041 663-
137, Peter. 2448

KORUZO v zrnju, suho, prodam. Telefon 
041 759-681. Š 83

MOKO bele koruze, belo vino in vinsko 
žganje prodam. Telefon 070 494-950, 
070 612-705. 2452

DOMAČI česen prodamo. Cena pa dogovo-
ru. Telefon 031 384-429. 2453

500 kg rumene kolerabe, okolica Šmarja, 
prodam. Telefon 070 414-985. 2462

RDEČE vino, jabolčnik in jabolčni kis ugo-
dno prodam. Telefon 031 318-430.
 2463

SENO, letošnje, kocka 2 EUR, lanska 1,25 
EUR, prodam. Telefon 051 228-922.
 2469

OSTALO

PRODAM

BRZOPARILNIKE (alfe) prodam. Telefon 
030 929-205. 1821

INVALIDSKI električni skuter voziček, moč-
nejši, primeren za starejše, v garanciji, 
ugodno prodam, lahko dostavim. Tele-
fon 041 517-900. p

ZIMSKE gume Eskimo S 3, 185/160 R 
14, profi l 6 mm, odlično ohranjene, 
prodam. Telefon 070 419-686. 

REGISTRIRANO prikolico Brako prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 393-
461. 2460

DOMAČO repo, kolerabo in petnajst rac 
tekačic prodam. Telefon 031 756-783.
 2439

KAMINSKO peč Smederevo, 9 Kw, rabljeno 
eno kurilno sezono in dva dimniška 
grelca, prodam. Telefon 031 276-086.
 2443

KUPIM

KURILNO olje, tudi iz zemeljske cisterne, 
kupim in izčrpam. Telefon 051 491-
386. 2474

Na pobudo Muzeja Velenje 
so šoštanjski svetniki stalno 
zbirko Napotnikove galerije, 
katere lastnica je Osnovna 
šola Karla Destovnika – Ka-
juha Šoštanj, razglasili za 
kulturni spomenik lokalne-
ga pomena. S tem so zago-
tovili ohranitev in posebno 
družbeno varstvo kulturnih 
dobrin na območju občine 
Šoštanj.

Napotnikova galerija je 
bila ustanovljena 27. novem-
bra 1963 v spomin na roja-
ka, akademskega kiparja 
Ivana Napotnika. Nastala je 
v sklopu tedanje II. osnovne 
šole v Šoštanju. Bila je prva 
galerija v Šaleški dolini in 
ena od dveh šolskih galerij v 
Sloveniji. Imela je pomemb-
no vlogo pri likovnemu izo-
braževanju lokalne in širše 
skupnosti ter je pripomogla 
k prepoznavnosti mnogih 
likovnih ustvarjalcev. Na-
potnikova galerija je soobli-
kovala in oplemenitila kul-
turno dogajanje v lokalnem 
prostoru. Prizadevala si je 
za razvoj kulturne in etične 
družbe ter z odkupi likov-
nih del podpirala umetniško 
dejavnost. Predstavljala je 
pomemben del življenja na 

območju Šaleške doline in 
izven nje.

Zbirko sestavljajo slikarska, 
risarska, grafična in kiparska 
dela pomembnih likovnih 
umetnikov 20. stoletja iz 
nekdanje Jugoslavije. Zbirka 
predstavlja izrazit dosežek 
ustvarjalnosti in dragoceno 
prispeva h kulturni pestrosti 
v lokalnem in širšem prosto-
ru. Danes zajema 107 likovnih 
del, od tega 17 kiparskih pla-
stik, in je na ogled v Osnovni 
šoli Karla Destovnika – Kajuha 
Šoštanj in na njeni zelenici, v 
Vili Mayer, stavbi Občine Šo-
štanj, občinski upravni stavbi, 
Mestni knjižnici Šoštanj in na 
Trgu bratov Mravljakov v Šo-
štanju. Nekaj del je hranjenih 
še v depoju Vile Mayer in Ob-
čine Šoštanj.

Direktor šoštanjske občin-
ske uprave Drago Koren je 
povedal, da so svetniki odlok 
o razglasitvi zbirke za kulturni 
spomenik lokalnega pomena 
potrdili, saj so ocenili, da je ta-
kšno dediščino treba ohraniti 
in zagotovili, bodo v občini še 
naprej skrbeli za dobro pro-
mocijo Napotnikove zbirke in 
s tem Občine Šoštanj.

EP
Foto: Uroš Acman

V finalu 17. pesniškega turnirja založbe 
Pivec je naziv vitezinje poezije 2017 do-
bila Glorjana Veber, ki je strokovno žirijo 
prepričala s pesmijo Volitve.

Pesniški turnir založbe Pivec je natečaj-
na prireditev, na kateri izbirajo najboljšo 
izvirno neobjavljeno slovensko pesem v 
tekočem letu. Na letošnjem natečaju je so-
delovalo 123 pesnikov in pesnic. Strokovna 
žirija je najprej izbrala 24 polfinalistov, ki 
so se pomerili na dveh polfinalnih turnirjih 
v Trstu in Lendavi. Na vsakem je žirija iz-
brala štiri finaliste, dva je izbralo občinstvo 
z glasovanjem. Tako je bilo izbranih 12 fi-
nalistov. Vse pesmi so bile prijavljene ano-
nimno. »Komisija, ki so jo sestavljali Borut 
Gombač, dr. Irena Novak Popov in Urška P. 
Černe, je poudarila, da smo napisali zelo 
dobro poezijo, posamezne pesmi so mora-
li večkrat prebrati, kar je zahtevalo precej 
časa. Po načinu pisanja smo si različni, a 
večini nam je blizu družbena kritičnost, kar 
je razumljivo za čas, v katerem živimo,« je 
povedala pesnica Glorjana Veber. Diplomi-
rana politologinja, magistrica sociologije, ki 
trenutno čaka na zagovor doktorske naloge 
na Filozofski fakulteti Univerze v Ljubljani, 
je vpeta v slovenski politični prostor, da je 
to stvar, ki ji ni tuja in jo zanima.

Družbeno dojemljiva
»Že od malih nog sem bila občutljiva na 

okolje, zelo globoko sem dojemala doga-
janje okoli sebe in že od nekdaj pišem iz 
lastne izkušnje. Tisto, kar se me najbolj do-
takne, se nato prelije v besede. Če si druž-
beno občutljiv, se to zapiše vate. Stvari in 
besede me dolgo časa lovijo in nagovarjajo. 
Imela sem precej slabih izkušenj tako na 
političnem področju kot drugje, da se je 
to zapisalo vame in se nato prelilo v moje 
delo,« je dodala Glorjana Veber.

Poezija je način razmišljanja
Glorjana Veber poezijo objavlja v osre-

dnjih domačih in tujih literarnih revijah 
ter časopisih. Za poezijo je prejela nekaj 
domačih in mednarodnih nagrad. Vsaka 
ima svoje sporočilo. Kaj ji pomeni zadnja? 
»Nikoli se nisem ob nagradah ustavljala. 

Stalna zbirka postala 
kulturni spomenik 
lokalnega pomena

Zavodenjska Venera I velja za 
enega lepših primerov, kjer se 
harmonično prepletajo vsebina, 
izraz in obdelava materiala.

Ivan Napotnik (1888–1960) je odraščal v vasi Zavodnje 
nad Šoštanjem in je že kot deček kazal veselje do lesa in 
oblikovanja iz gline. V njegovih zgodnejših delih odmevajo 
secesijske posebnosti, navduševal pa se je nad poznobaroč-
nim kiparjem Raphaelom Donnerjem. Rezljal je plesalke in 
matere z otroki, ženske akte in pare. Njegovi debelušni in 
hudomušni dečki še najbolj ohranjajo spomin na baročne 
kompozicije. Upodabljal je tudi mitološke motive, pozneje 
se je posvetil bolj socialni tematiki. Napotnik je eden po-
membnejših kiparjev v slovenskem umetniškem prostoru 
prve polovice 20. stoletja.

»Kar se me dotakne, 
prelijem v besede«
Glorjana Veber je letošnja vitezinja poezije

Razstava Sledi dela
kot temeljno gesto sklepanja 
poslov. K sodelovanju je v 
poskusu povabila različne 
menedžerje. Na roko jim je 
namestila senzorje in merila 
moč stiska ter krčenja mišic 

pri rokovanju. Na razstavi so 
predstavljeni grafični zapisi 
analize izmerjenih podatkov. 
Projekt govori o nevidnih, 
afektivnih vzgibih, ki vplivajo 
na gradnjo zaupanja, hkrati 

pa s subtilnimi načini vzpo-
stavljajo razmerje moči.

Razstava bo na ogled do 
21. maja.

BGO
Foto: GrupA

Kustosinja Maja Hodošček in umetnica Sanela Jahić

Ker poezijo ljubim, enostavno ustvarjam, 
delam tako močno, da mi pesem pride na-
proti. Ob vsakem prejemu nagrade se malce 
ustavim in zamislim ter seveda poveselim, 
a zaradi te nagrade se ne bom nič spre-
menila. A bolj kot se ukvarjati z besedo, s 
prostorom, z ritmom, mi poezija pomeni 
več. Poezija je način življenja, razmišljanja. 
Skušam ji služiti. Nisem nad njo, ampak jo 
poskušam poslušati,«

Letošnja vitezinja poezije je za nagrado 
prejela kovano vrtnico, simbol pesniškega 
viteštva, knjižno nagrado – antologijo Orfe-
jev spev – in denarno nagrado v višini 505 
evrov. Občinstvo je največ glasov namenilo 
pesmi Moja ruta Majde Kočar.

BARBARA GRADIČ OSET
Foto: arhiv NT (SHERPA)
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Tradicionalno srečanje na Graški Gori
Simbolno povezuje vse generacije

Tudi na Celjskem so na predvečer praznika dela v števil-
nih mestih in krajih zagoreli kresovi. Med največja kreso-
vanja v regiji zagotovo spada tisto na Špici v Celju, ki ga 
pripravlja Kajak-kanu klub Nivo Celje.

Predsednik kluba Dušan Konda je povedal, da je ta dogodek 
eden najpomembnejših projektov, s katerim zagotavljajo del 
sredstev za delovanje kluba. Tudi letos se je kresovanja ude-
ležilo dva do tri tisoč ljudi. Pri pripravi kresa so organizatorji 
zelo pozorni na ekologijo, zato pri pripravi gorljive gmote 
izločijo vse, kar ni iz lesa.

V Celju je bilo še eno veliko kresovanje, ki je postalo stalni-
ca, pri Pušn šanku Pr’ Tini ob Šmartinskem jezeru. V občini 
Laško so kres zakurili v KS Sedraž, pri lovski koči v Govcah 
in v Rečici. Predpraznični kres je zagorel tudi na Polzeli v 
športnem parku Ločica, na Lipi v Štorah, Grobelnem, v parku 
dvorca Strmol v Rogatcu, kresovanji sta bili tudi v Skomarju 
pri Vitanju in na Skali v Slovenskih Konjicah.

RG
Foto: BRANE FELDIN

Na Šmohorju tokrat brez sindikalne note

VELENJE – Ob prijetnem 
druženju so se udeleženci 
srečanja tudi tokrat pokloni-
li vrednotam dela, solidarno-
sti in pravičnosti. Slavnostni 
govornik je bil župan Mestne 
občine Velenje Bojan Kontič.

Na slovesnosti sta nastopi-
la stočlanski Pihalni orkester 
Premogovnika Velenje pod 
taktirko Antona Vrzelaka in 
Pevski zbor Kajuh Velenje 
pod vodstvom zborovodkinje 
Metke Smirnov. Direktorica 
Muzeja Velenje Mojca Ževart je 

predstavila medinštitucional-
ni projekt z naslovom Praznik 
dela med rudarji in železarji na 
Slovenskem.

lovanju s Festivalom Velenje, 
tamkajšnjim mladinskim cen-
trom, Kulturnim domom Gra-
ška Gora in treh sindikatov, 
sindikata kovinske in elektro 
industrije, sindikata pridobi-
vanja energetskih surovin in 
sindikata delavcev dejavnosti 

energetike. Po slovesnosti sta 
sledila pohod na Jesenjakov 
vrh in zabava z ansamblom 
Rosa.

Foto: SLAVKO HUDARIN

Kresovanja uvod v prvomajska srečanja

Tradicionalno kresovanje na Špici, ki je eno največjih v celjski regiji, 
pripravlja Kajak-kanu klub Nivo Celje.

CELJE – »Tudi danes se je 
še vedno treba boriti za dosto-
janstvo delavca in za osnovne, 
že zdavnaj izborjene delavske 
pravice, kot je osemurni de-
lovni čas,« je na prvomajski 
slovesnosti na Celjski koči 
med drugim v svojem go-
voru povedala Ana Jakopič, 
sekretarka glavnega odbora 
Sindikata delavcev v vzgojni, 
izobraževalni in raziskovalni 
dejavnosti Slovenije (Vir).

Dogodek na priljubljeni iz-
letniški točki prebivalcev Celja 
in okolice je predstavljalo osre-
dnje in hkrati tudi edino prvo-
majsko srečanje na Celjskem 
pod okriljem največje sindikal-
ne organizacije v državi, Zveze 
svobodnih sindikatov Slovenije 
(ZSSS). »Ponovno se moramo 
boriti, da imajo ljudje pravico 
do prostega časa, ki ga lahko 
kakovostno preživijo s svojo 
družino, da lahko skrbijo za 
svoje zdravje in da naposled 
lahko tudi dočakajo svojo po-
kojninsko dobo takrat, ko ne 
morejo več opravljati svoje-
ga dela. In to potem, ko so s 
svojim štiridesetletnim delom 
družbi prispevali dovolj, da se 

Delavec ima pravico do 
dostojanstva

Tradicionalnega prvomajskega srečanja na Celjski koči se je tudi tokrat udeležila množica obiskovalcev, ki so lahko uživali v lepem, čeprav tudi nekoliko hladnem in vetrovnem vremenu 
za ta čas.

Ni pravega prvega maja brez budnic in »plehmuzke«: za dobro razpolo-
ženje je na Celjski koči skrbel tudi Pihalni orkester Celje.

Srečanje je orga-
nizirala velenjska 
občina ob sode-

lahko upokojijo pod dostojni-
mi pogoji,« je povedala sindi-
kalistka in osrednja govornica 
na Celjski koči. Poudarila je 
še, da morajo v sindikatu kar 
naprej opozarjati tako vlado 
kot predstavnike kapitala, da 
delavci ne morejo delati večno 
in da imajo pravico, da nekoč 
gredo v zaslužen pokoj.

»Zato je zelo žalostno, da si 
oboji prizadevajo za odvzem 
pravice do predčasnega upo-
kojevanja za tiste poklice, v 
katerih zaposleni nimajo mo-
žnosti, da bi delali štirideset 
let. Med njimi so pravosodni 
in prometni policisti, vojaki 
in gasilci, ki jim od letos po-
novno kratijo pravice do po-
kojnine, za katero trdo delajo 
toliko let. Kapital ne more biti 
vsemogočen,« je bila še ogor-
čena Ana Jakopič.

Za dobro razpoloženje mno-
žice obiskovalcev, ki so se v le-
pem, čeprav nekoliko hladnem 
in vetrovnem vremenu za ta 
čas povzpeli na Celjsko kočo, 
je skrbel tudi Pihalni orkester 
Celje, seveda pa je bilo tudi po-
skrbljeno za tipično kulinariko 
tega praznika.

LAŠKO – Tradicionalnega prvomajskega srečanja na Šmohor-
ju se vsako leto udeleži več tisoč ljudi in tudi tokrat ni bilo nič 
drugače, čeprav je prireditev letos izgubila nekaj sindikalnega 
naboja.

»Svobodni sindikati tokrat niso sodelovali pri organizaciji do-
godka, tudi finančno ne, in prav tako niso imeli svojega osrednje-
ga govorca na prireditvi. V teh okoliščinah je pomembno že to, 

da nam je s pomočjo Občine Laško prireditev, ki je pri ljudeh s 
širšega območja občine zelo priljubljena, sploh uspelo izvesti,« 
je povedal Matjaž Pikl, predsednik Krajevne skupnosti Rečica.

Osrednji govorec na prireditvi je bil župan občine Laško Franc 
Zdolšek. Domača Laška pihalna godba je ponovno navdušila 
množico obiskovalcev in pohodnikov ter poskrbela za prijetno 
druženje. RG, foto: MATJAŽ PIKL
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Prvič za 1. maj budnica
POLZELA – Letošnji prvi maj je v občini prvič zaznamovala budnica, ki jo je zaigral 

Pihalni orkester Cecilija KGD Polzela pod vodstvom dirigenta Gašperja Smisla.
Pihalni orkester je igral na dvanajstih mestih po vseh zaselkih in vaseh občine. Večina ob-

čanov mu je z veseljem prisluhnila. Že na predvečer praznika so zagoreli tudi številni kresovi.
Foto: TONE TAVČAR

Gasilci postavili mlaj
PREBOLD – Pred gasilskim domom stoji 35 metrov 

visok mlaj, ki so ga pripravili, okrasili in postavili 
fantje ter možje iz Prostovoljnega gasilskega društva 
Groblja.

V Kaplji vasi so pripravili kresovanje, kjer je za 
dobro razpoloženje skrbel ansambel Kaplja. Za prvo-
majsko budnico je poskrbel Pihalni orkester Prebold.

Foto: IVAN LIPIČNIK

Gasilci pri pripravi mlaja

Nastop Pihalnega orkestra Cecilija pred stavbo Občine Polzela. Prvi z desne proti levi dirigent Gašper Smisl, 
ki igra tudi klarinet.

Kresovanje v Kaplji vasi

Jutranja budnica Pihalnega orkestra Prebold

Dobrodelni pohod za pomoč 
nekdanjemu vrhunskemu rokometašu

Prvomajsko dogajanje 
na Celjski koči je imelo 
tudi dobrodelno noto: 
Klub študentov občine 
Celje je v sodelovanju s 
humanitarnim društvom 
Enostavno pomagam pri-
pravil dobrodelni pohod 
na Celjsko kočo.

Tam sta na skupni stoj-
nici po simbolični ceni po-
nujala limonado in zbran 
denar v celoti namenili za 
pomoč Nenadu Stojako-
viću, nekdanjemu krožne-
mu napadalcu rokometne 
reprezentance Slovenije. 
Zanj društvo Enostavno 
pomagam zbira denar za 
nujno operacijo hrbtenice 
v Švici, saj v nasprotnem 
primeru Nenadu grozi, da 
bo ostal hrom.

RG
Foto: GrupA

Nenad Stojaković z Mila-
nom Ninićem, letošnjim do-
bitnikom bronastega grba 
celjske občine za humani-
tarno dejavnost in predse-
dnikom društva Enostavno 
pomagam, ki zbira denar za 
Nenadovo operacijo v Švici.

Delavec ima pravico do 
dostojanstva Boj za osemurni delavnik spet v 

središču sindikalnega boja

Tradicionalnega prvomajskega srečanja na Celjski koči se je tudi tokrat udeležila množica obiskovalcev, ki so lahko uživali v lepem, čeprav tudi nekoliko hladnem in vetrovnem vremenu 
za ta čas.

Prvomajsko živahno 
tudi na celjskem 
letnem bazenu

V zadnjih letih se je kot 
tradicionalno prizorišče pr-
vomajskega srečanja uveljavil 

tudi celjski letni bazen. Doga-
janje se je tam prav tako za-
čelo zgodaj dopoldne, in sicer 
z nastopom godbe na pihala, 
potem je sledilo veselo raz-
položenje z zabavno glasbo, 
golažem in vsem, kar spada 

k temu ljudskemu prazniku. 
Tudi prvomajskega dogajanja 
na celjskem letnem bazenu 
se je udeležilo veliko obisko-
valcev.

ROBERT GORJANC
Foto: GrupA
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V zadnjem mesecu se je 
v Sloveniji in tudi na Celj-
skem pojavilo več sumljive 
elektronske pošte, namenje-
ne različnim prejemnikom. 
Številne prijave o tem so pre-
jeli tudi pri SI-CERT, nacio-
nalnem odzivnem centru za 
obravnavo incidentov s po-
dročja varnosti elektronskih 
omrežij in informacij, kjer 
pravijo, da gre za goljufijo, 
in uporabnikom elektronske 
pošte svetujejo veliko previ-
dnost. Pred goljufijo svarijo 
tudi na policiji.

Sporočila so različna, a 
vsa vsebujejo priponko »do-
kument_1.zip«, ki je lahko 
označena tudi z različnimi 
številkami. Ta datoteka vse-
buje dokument, ki poskusi 
okužiti računalnik. »Po pr-
vih pregledih gre domnev-
no za nov val izsiljevalskih 
virusov, vendar analiza še 
ni končana,« pravijo pri SI-
-CERT.

Goljufija poteka na način, 
da so sporočila poslana pod 
različnimi pretvezami. Od 

tega, da gre za nagradne igre 
znanih trgovskih verig, do 
obiskov predsednika države, 
ministrov in ministric v raz-
ličnih državnih ustanovah. 
E-pošta lažno vsebuje tudi 
prošnjo za zastopanje v od-
vetniških pisarnah, podatke 
o domnevni spremembi ur-
nikov rezervacij predavalnic 
na fakultetah in podobno. To 
kaže, da so tarče različni pre-
jemniki, ki imajo elektronski 
naslov. Celo uradne ustano-
ve in podjetja.

Stisnejo vas v kot
Računalniški virusi, ki se 

pojavljajo, pri okužbi zašifri-
rajo uporabnikove datoteke, 
ki tako postanejo neuporab-
ne, storilci pa za njihovo od-
šifriranje zahtevajo plačilo, 
ponavadi v valuti bitcoin. 
»Vsem uporabnikom svetu-
jemo, naj takšnih priponk 
nikar ne odpirajo, če niso s 
pošiljateljem prej dogovor-
jeni za izmenjavo datotek. 
Prav tako svetujemo izdela-
vo varnostnih kopij podat-

kov na računalniku. Upra-
viteljem poštnih strežnikov 
svetujemo, naj naredijo 
začasno blokado sporočil s 
priponkami navedene oblike 
in blokado sporočil, ki v ZIP-
-arhivu priponke vsebujejo 
javascript kodo,« še svetujejo 
pri SI-CERT.

Odzvali so se tudi na po-
liciji. »Če je že prišlo do 
okužbe računalnika in do 
zašifriranja datotek, naj 
oškodovanci to prijavijo na 
najbližji policijski postaji, saj 
imajo tovrstne okužbe sume 
kaznivega dejanja napada na 
informacijski sistem po 221. 
členu Kazenskega zakoni-
ka,« pravijo kriminalisti. Gre 
za »učinek« goljufije, ki je 
podoben lanskemu virusu v 
elektronskih sporočilih, ki so 
jih največkrat dobivala pod-
jetja. Tudi na Celjskem. Ko 
je nekdo v podjetju datoteko 
odprl, je virus zakodiral vse 
datoteke, goljufi pa so nato 
zahtevali denar za odkodi-
ranje. Če so bili v podjetjih 
računalniško iznajdljivi, so 

Eno sodobnih spletnih 
težav predstavljajo tudi 
prodaje ponaredkov znanih 
blagovnih znamk na soci-
alnem omrežju Facebook. 
Mnogo ljudi takšne ponud-
be dojema kot spletne trgo-
vine, kar ne drži.

»Gre za Facebookove stra-
ni, kjer uporabniki na ča-
sovnici objavljajo fotografije 
izdelkov s cenami, odgovar-
jajo na komentarje uporab-
nikov in naročila sprejemajo 
v zasebna sporočila, plačilo 
pa je ponavadi izvedeno po 
povzetju z nakaznico poštar-
ju,« pojasnjujejo pri Varni na 
internetu. Trenutno najbolj 
priljubljene so Facebookove 
strani, ki prodajajo ponared-
ke trenirk in superg. To niso 
spletne trgovine, ne gre za 

registrirana podjetja, ki bi 
se uradno ukvarjala s pro-
dajo. To pomeni, da lahko 
kdorkoli, kadarkoli ustvari 
Facebookovo stran, brez ka-
kršnihkoli podatkov.

»Neznanci na takšen ali 
drugačen način dobijo pona-
rejene izdelke in nato posta-
vijo Facebookovo stran, da 
stopijo v stik s potencialnimi 
kupci,« še dodajajo pri Varni 
na internetu. Drugače pove-
dano gre za delo na črno, 
saj če posameznik kupuje 
blago z namenom nadaljnje 
prodaje, opravlja trgovinsko 
dejavnost. To lahko opravlja 
le preko ustrezne statusne 
oblike, torej kot družba ali 
podjetnik, sicer gre za delo 
na črno. Ravno slednje je 
lahko v škodo kupcu, saj ta 

ne more uveljavljati garanci-
je oziroma zamenjati izdel-
ka, če je z njim kaj narobe, 
a tudi izstavljenega računa 
ne dobi.

Še posebej so kupci ogro-
ženi, če na ta način kupu-
jejo ponaredke zdravil in 
medicinskih pripomočkov, 
saj lahko ti resno ogrozijo 
zdravje posameznika. Tako 
je v Sloveniji moški kupil 
zdravila za srčna obolenja, 
vendar se mu je stanje tako 
poslabšalo, da je bil hospita-
liziran. Ponarejena zdravila 
lahko vsebujejo nedovoljene 
substance ali substance, ki 
so sicer dovoljene, vendar so 
v previsokih, spreminjajočih 
se koncentracijah, kar lahko 
predstavlja veliko tveganje 
za zdravje uporabnika.

Na celjskem sodišču 
se že več let vleče sodni 
postopek zoper dvanajst 
obtoženih prekupčevanja 
z mamili. Gre za eno ve-
čjih kriminalnih združb, 
ki so jo prijeli leta 2009 
na našem območju. Člani 
združbe naj bi drogo pre-
prodajali tudi na območju 
Ljubljane in Lendave. Vsi 
obtoženi so bili sprva tudi 
v priporu, a so jih na pod-
lagi sklepa Višjega sodišča 
v Celju morali izpustiti na 
prostost. Razlog je bilo 
predolgo sojenje. Zdaj bi 
se postopek moral zače-
ti ponovno, vendar še ni 
znano, kdaj.

Sojenje se je vleklo kot jara 
kača tudi zaradi odvetnikov 
obtoženih, saj so vsi zahtevali 
izločitev najbolj obremenju-
jočih dokazov, ki so jih pre-
iskovalci pridobili s tajnimi 
metodami dela. Potem se je 
zapletlo še zaradi preiskova-
nja odvetnice prvoobtožene-
ga Velenjčana Fadila Omića, 
ker naj bi vplivala na ključno 
pričo, kar se je kasneje izka-
zalo za neutemeljeno.

Nato so se obravnave sicer 
vrstile, vendar se niso mogle 
začeti, kot bi se morale, ker 
ni bilo glavnega obtoženega 
Omića. Tega namreč obto-
žnica opisuje kot vodilnega 
v združbi. Ko so na sodišču 

izvedli predobravnavni na-
rok za enajst obtoženih, so 
se skoraj vsi izrekli za nedol-
žne. Toda takrat naroka za 
Omića ni bilo. In potem se je 
spet ustavilo. Sodnik Martin 
Jančar, ki je sprva postopek 
vodil, je odšel delat na lju-
bljansko sodišče in postopek 
v Celju je obstal. Torej se bo 
zdaj vse moralo začeti še en-
krat, saj je kazenski spis do-
bila druga sodnica. Kdaj se 
bo postopek spet začel, še ni 
dorečeno. »Sodnica obravna-
va še starejše sodne postop-
ke,« so nam odgovorili na 
Okrožnem sodišču v Celju.

SŠol
Foto: arhiv NT (SHERPA) Ko so bili še vsi »na kupu«.

Drugo sojenje se še ne bo začelo kmalu
Eden najdaljših postopkov v Celju

Ste dobili sumljivo obvestilo o nagradi?
Gre za najnovejše spletne goljufije

šifre uspeli odkodirati sami, 
vendar je kljub temu delovni 
proces za nekaj časa zastal.

Obvestilo o tem, da ne 
gre za uradno pošto, ki bi 
jo pošiljali na takšen način, 
so javnosti posredovati tudi 

z Vrhovnega sodišča RS. 
»Sporočila naj bi izvirala iz 
elektronskih naslovov raz-
ličnih ustanov, med drugim 
tudi različnih sodišč. Takšna 
sporočila ne izvirajo iz sod-
stva, temveč gre za zlorabo 

uradnih naslovov sodišč. 
Uporabnikom zato svetujemo 
previdnost pri odpiranju tovr-
stnih sporočil, sploh v prime-
ru, če takšnega sporočila niso 
pričakovali.«

SŠol

Lahka tarča spletnih goljufov so predvsem starejši, ki uporabljajo elektronsko pošto ali socialna omrežja, 
a nimajo veliko znanja o pravilni zaščiti in varovanju osebnih podatkov na internetu.

Ne nasedajte, če ste dobili takšno obvestilo.

Tudi delo na črno
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Zagorelo v zapuščeni hiši
V nedeljo zjutraj je zagorelo na Cesti na Bellevue v Rogaški Slatini. Ogenj je iz-

bruhnil v zapuščeni hiši. Požar, ki je uničil del ostrešja, so pogasili prostovoljni 
gasilci iz Rogaške Slatine in PGD Steklarna Rogaška. Vzrok požara in višina škode 
še nista znana.

Dan prej so imeli gasilci polne roke dela še na območju Šmarja pri Jelšah in Šen-
tjurja. V prvem primeru je v Polžanski Gorci iz neznanega razloga zagorel manjši 
del ostrešja na stanovanjski hiši. V Marija Dobju je nato še zgorela lesena brunarica. 
Kljub hitremu posredovanju je brunarica zgorela v celoti. Policisti okoliščine požarov 
še preiskujejo.

V četrtek je gorelo še v Lesni ulici v Šentjurju na odlagališču. Pod nadstrešnico so se 
vneli leseni odpadki. Pred prihodom gasilcev so požar začeli gasiti zaposleni, gasilci 
iz Šentjurja in Slivnice pa so ga pogasili in preprečili širitev ognja na bližnjo stavbo.

Povozil ga je stroj
Pretekli petek se je v enem od podjetij v Kidričevi ulici v Celju zgodila delovna nesreča. 

Delovni stroj je povozil delavca in ga pri tem poškodoval. Na kraju so moškemu poleg 
reševalcev nujne medicinske pomoči pomagali tudi celjski poklicni gasilci. Poškodovanega 
so prepeljali v Splošno bolnišnico Celje, kjer je ostal na zdravljenju.

Zapeljal s ceste
V petek zvečer se je na cesti Mozirje–Letuš zgodila huda prometa nesreča. Nekaj minut 

čez 23. uro je voznik osebnega vozila iz neznanega razloga zapeljal s ceste. Ena oseba se 
je pri tem poškodovala. Natančne okoliščine nesreče še niso znane. Voznika so iz zvite 
pločevine reševali mozirski reševalci in nazarski gasilci.

Padla in se poškodovala
Sredi preteklega tedna se je v prometni nesreči na območju Velenja hudo poškodovala 

kolesarka. Ta je vozila ob jezeru iz smeri Velenja proti Šoštanju. Zaradi neprilagojene 
hitrosti je med vožnjo padla. V nesreči se je poškodoval tudi motorist. V Podkraju pri 
Andražu nad Polzelo je prav tako padel med vožnjo. Pri vožnji ni uporabljal varnostne 
čelade.

Vozil pijan in brez dovoljenja
Policisti bodo kaznovali 39-letnega voznika, ki so ga pretekli teden ustavili v Buko-

vžlaku. Ko so želeli preveriti njegove dokumente med nadzorom, je voznik avtomobila 
kazal očitne znake alkoholiziranosti. Alkotest mu je pokazal več kot 2,5 promila alkohola 
v krvi. Poleg tega je vozil brez vozniškega dovoljenjaPOMEMBNO:

Pri Varni na internetu poudarjajo dve ključni preventivni aktivnosti v takšnih primerih:

1. Kopijo podatkov je treba ustvariti na zunanji disk ali USB-ključ, ki ju je po končanem 
kopiranju treba varno spraviti nekje izven računalnika. Če disk ostane priklopljen, virus 
zašifrira tudi podatke na njem in s takšno varnostno kopijo si nihče ne more več poma-
gati. Drugo kopijo je treba shraniti v »oblak«. Datoteke v »oblaku« virus sicer ravno tako 
zašifrira, a jih lahko uporabnik sam povrne v stanje večinoma za trideset dni nazaj. Na 
voljo je tudi več specializiranih programov za izdelavo varnostnih kopij.

2. Ni dovolj, da uporabnik le enkrat letno poskrbi za kopije. Izdelovati jih mora sproti, 
ko ustvarja nove vsebine (dokumente, fotografije). Še posebej v poslovnih okoljih je 
centralizirana izdelava varnostnih kopij nujna.

Ne vpisujte gesel
Prav tako v zadnjem času je vedno več primerov podobnih »phishing« napadov na 

slovenske uporabnike spleta. Namen takšnih napadov je kraja gesel za dostop do elek-
tronske pošte. Sporočilom sta skupna naslov »webmail update« ali »system admin« ter 
besedilo, ki je strojno prevedeno v slovenščino.

Pod pretvezo, da bodo imeli zaradi zapolnjenega poštnega predala uporabniki blokiran 
dostop do svoje pošte, jih poskušajo goljufi prepričati, naj kliknejo na povezavo v sporo-
čilu. Povezava vodi na spletno stran, kjer od uporabnika zahtevajo vpis uporabniškega 
imena, elektronskega naslova in gesla. Na prvi pogled izgleda, da je spletna stran na 
predmetni domeni, a gre za storitev preusmeritve domene na poljuben spletni naslov. 
Če uporabniki vpišejo svoje podatke, se napadalci prijavijo v njihovo spletno pošto in 
od tam širijo napad, tako da vsem stikom pošljejo lažno sporočilo. Če bi kdorkoli prejel 
takšno sporočilo, naj to prijavi SI-CERT.

Ste dobili sumljivo obvestilo o nagradi?
Gre za najnovejše spletne goljufije

Takšna predavanja vedno 
dobrodošla

Hiša generacij Laško je s Centrom za socialno delo Laško in tamkajšnjo policijsko 
postajo organizirala predavanje o nasilju v družini, zanemarjanju mladoletnih oseb 
in surovem ravnanju. Predaval je vodja policijskega okoliša Policijske postaje Laško 
Robert Bezamovski.

Prisotni so govorili o najpogostejših oblikah nasilja in o tem, kako nasilje prepoznati 
in pravilno ukrepati. Obiskovalci so tako lahko izvedeli, kakšne naloge ima policija od 
trenutka prijave do preiskave, hkrati pa so izvedeli, kakšna sta smiselnost in učinek ukrepa 
prepovedi približevanja. Slovenska policija letno obravnava osemdeset tisoč različnih 
kaznivih dejanj, od tega več tisoč primerov nasilja v družinskem okolju. Od tistih, ki so 
na videz blage oblike nasilja z manj opaznimi posledicami, do tistih najhujših, kot so 
umori v družini.

Foto: PU Celje

Do danes dve gorski nesreči
Lepše in toplejše vreme vabi številne po-

hodnike in gornike v višje predele. Vendar 
je pri tem treba vedeti, da dobra opremlje-
nost pohodnika ni le priporočljiva, ampak 
tudi nujna.

Na Celjskem sta se letos v gorah zgodili dve 
nesreči, v katerih sta se dva pohodnika lažje 
poškodovala. Nesreči sta se zgodili med hojo 
po označeni poti in med turnim smučanjem. 
Pri Planinski zvezi Slovenije zato svetujejo 
povečano stopnjo varnosti pri obiskih višjih 

predelov, saj je v gorah še vedno spremenljivo 
vreme kljub višjim temperaturam v nižinah. 
Vsem ljubiteljem gora pa v zvezi svetujejo 
včlanitev v planinska društva in jim predla-
gajo, da se v gore odpravijo z vodnikom ali v 
organiziranih skupinah. Pomlad je tudi čas, 
za pridobitev ali osvežitev znanja o gibanju v 
gorah in o pripravi na zahtevnejše ture. Dobra 
opremljenost je poleg znanja tudi zagotovilo, 
da pohodi minejo brez nesreč.

Foto: GZS
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PE V LAŠKEM na novi lokaciji, 
Trubarjeva ulica 1.

Ko steklopoči, doNovomataskoči.

Subvencija Eko sklada tudi v letu 2017!
Morda ste med tistimi, ki so zamudili razpis sklada za leto 

2016. Tudi letos je Eko sklad na svoji spletni strani predstavil 
nov javni poziv za prijavo na razpis za subvencijo energetskih 
naložb občanov.

Vsem, ki želite v letošnjem 
letu investirati v naložbo za ve-
čjo energetsko učinkovitost in 
rabo obnovljivih virov energije 
v stanovanjskih stavbah, pri-
poročamo, da nas pravočasno 
pokličete, da vam bomo poslali 
ustrezno ponudbo in pomagali 
urediti dokumentacijo.

Ustrezna ponudba je namreč 
obvezna priloga vloge za pri-
dobitev subvencije. Pravočasno 
oddana vloga pomeni večjo 

verjetnost pridobitve subven-
cije. V našem kolektivu smo že 
pripravljeni na nove izzive, zato 
ne odlašajte z oddajo povpra-
ševanja. Za vsa vprašanja v zve-
zi z investicijo v naložbo za v ve-
čjo energetsko učinkovitost in 
rabo obnovljivih virov energije 
v stanovanjskih stavbah, mo-
žnostih ogleda lokacije in pri-
prave ponudbe smo dosegljivi 
na naslovu: Gradbena trgovina 
G7, d. o. o., Spodnje Stranice 16, 

Vlagatelj (upravičena � zična oseba, ki odda vlogo) bo 
upravičen do subvencije Eko slada v primeru, da bo v 
stanovanjski stavbi opravljena:
vgradnja solarnega ogrevalnega sistema,
vgradnja kurilne naprave za centralno ogrevanje stavbe na 
lesno biomaso,
vgradnja toplotne črpalke za pripravo sanitarne tople vode in/
ali centralno ogrevanje stavbe,
priključitev na daljinsko ogrevanje na obnovljiv vir energije, 
ob prvi vgradnji sistema centralnega ogrevanja v starejši 
stanovanjski stavbi,
vgradnja prezračevanja z vračanjem toplote odpadnega zraka,
vgradnja energetsko učinkovitega lesenega zunanjega 
stavbnega pohištva v starejši stanovanjski stavbi,
toplotna izolacija fasade starejše eno- ali dvostanovanjske 
stavbe,
toplotna izolacija strehe ali stropa proti neogrevanemu 
prostoru v starejši eno- ali dvostanovanjski stavbi,
celotna obnova starejše stanovanjske stavbe.

lastnik nepremičnine, stanovanjske stavbe ali stanovanja v 
tri- in večstanovanjski stavbi, kjer bodo izvedeni ukrepi, ki so 
predmet javnega poziva,
ožji družinski član lastnika,
najemnik stanovanjske stavbe ali stanovanja v tri- in 
večstanovanjski stavbi s pisnim dovoljenjem lastnika.

Pozor! Naložba pred oddajo vloge NE SME BITI IZVEDENA. 
Vlogo s prilogami je treba oddati pred izvedbo del. V 
nasprotnem primeru vlagatelj ni upravičen do nepovratne 
� nančne spodbude.

1. Pred izvedbo naložbe vlagatelj vloži vlogo.
2. Eko sklad pregleda in obravnava vlogo.
3. V primeru nepopolne vloge Eko sklad vlagatelja pozove k dopolnitvi 
vloge (vlagatelj mora dopolniti vlogo v 15 dneh od vročitve poziva).
4. V primeru popolne vloge Eko sklad vlagatelju izda odločbo in 
pogodbo.
5. Vlagatelj podpisano pogodbo obvezno vrne Eko skladu v 15 
dneh od vročitve.
6. Vlagatelj Eko skladu predloži zaključno dokumentacijo.
7. V primeru nepopolne zaključne dokumentacije Eko sklad 
vlagatelja pozove k dopolnitvi vloge za izplačilo.
8. V primeru popolne zaključne dokumentacije nepovratna 
sredstev nakaže v 30 dneh od prejema zahtevka.

Stranice. Telefon: 03 576 23 77 
ali 051 612 666. E-pošta: to-
maz.gorsek@trgovina-g7.si. 
V trgovini vam nudimo 
tudi kredit do 36 me-
secev.

Kdo je upravičen do subvencije? Postopek oddaje vloge Na javnem pozivu lahko sodeluje vsaka 
� zična oseba, ki je investitor in:
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NE PREZRITE
Naslednjič: Zaradi bontona pred-

nost pri potegovanju za delovno mesto

Svojemu delodajalcu ste lahko upravičeno 
lojalni, če čutite, da vas ceni, in če čutite, da 
vaše podjetje skrbi za vas in za ostale sode-
lavce, pri čemer vaši nadrejeni uporabljajo 
poštena merila o kakovosti opravljenega 
dela, cenijo vaše ideje in omogočajo prilo-
žnosti za rast in razvoj.

In če tega na delovnem mestu ne čutite? Če 
so delo in delovni odnosi pri vašem deloda-
jalcu slabi? Boste zaradi tega kaj ukrenili ali 
se boste še naprej vsakodnevno pritoževali? 
Rešitev bi bila lahko menjava sedanje službe 
za boljšo. Ste pripravljeni to storiti?

Dati odpoved ni vedno enostavno. V skoraj 
nobenem primeru to ni prijetno opravilo. Rav-
no tako tudi ni vedno enostavno iskati novih 
delovnih priložnosti. Še posebej če ste regio-
nalno omejeni (nočete migrirati s trebuhom za 
kruhom) in je podjetij, podobnih (na primer po 
dejavnosti, profilu kadrov) vašemu sedanjemu, 
malo. Še težje je, če vaš kadrovski profil na trgu 
delovne sile ni preveč iskan in je zaposlitvenih 
oglasov (in trgu skritih prostih delovnih mest) 
za vaš poklic ali delovno mesto malo. V tem 
primeru je bolje, da obdržite trenutno delovno 
mesto, hkrati pa brez vednosti trenutnega de-
lodajalca vzporedno iščete novo. Mesec, dva, 
tri, pol leta, leto ali dve, če je treba. Ko imate 
konkretno ponudbo za novo delo v svojih ro-
kah, je najbolje dati odpoved.

Ljudje, ki so bolj izobraženi in 
usposobljeni za opravljanje 
deficitarnih poklicev, 
pogosteje menjajo službo
Številne raziskave kažejo, da se posamezni-

ki, ki so karierno usmerjeni, prostovoljno od-
ločajo za menjavo zaposlitve predvsem takrat, 
ko začutijo, da na obstoječem delovnem mestu 
nimajo več možnosti napredovanja. Poleg tega 
pogosteje menjavajo zaposlitev samozavestni, 
ekstrovertirani, komunikativni kot sramežljivi 
in zaprti posamezniki. Bolje izobraženi, kadri 
iz deficitarnih poklicev (kadrov, pri katerih je 
povpraševanje podjetij večje od razpoložljive 
ponudbe delovne sile na trgu) in predstavniki 
»generacije Y« (rojeni od leta 1980) so ravno 
tako bolj nagnjeni k menjavanju služb. Pri pri-
padnikih teh treh skupin namreč zelo visoko 
kotira vrednota, da morata biti njihov delovni 
doprinos in vrednost v podjetju cenjena. Če 
tega v podjetju ne začutijo, so takoj pripravljeni 
poiskati delodajalca, ki jih bo primerneje cenil 
– jim pomagal tudi pri načrtovanju dolgoročne 

Zakaj je dobro, da spremljate priložnosti 
za delo, kljub temu da ste že zaposleni?

- CASINO FARAON CELJE, Ljubljanska cesta 39, 3000 Celje – Ob 
nakupu POP lističa (promocijski) v vrednosti 50 eur vam podarimo 
POP listič (promocijski) v vrednosti 5 eur. Ob nakupu POP lističa 
(promocijski) v vrednosti 100 eur vam podarimo POP listič (promo-
cijski) v vrednosti 10 eur.

- FOTO RIZMAL, Mariborska c. 1, 3000 Celje – 10% popust velja 
za storitve

- CELJSKA MOHORJEVA DRUŽBA - MOHORJEVA KNJIGARNA, 
Prešernova ulica 23, 3000 Celje, telefon: 03 490 14 20, e-pošta: knji-
garna-ce@celjska-mohorjeva.si, 5% popust na knjižne izdaje celjske 
Mohorjeve družbe, razen na nove knjige.

- CELJSKA KOČA, www.celjska-koca.si, telefon 041 718 274, nudi 
ob izposoji enega kolesa (gorskega ali električnega) drugega brez-
plačno.

- SKINAUT STORITVE, SIMON JEZERNIK, S.P., Vrunčeva 10, Ce-
lje - 10% popust

- Lai Thai, Tajska masaža Kenika Sripanha, s.p. Zagata 6, 3000  
Celje. Več vrst različnih  masaž,

20% popust na vse. Tel: 051 611 078
- SLADA, D.O.O., Plinarniška 4, 3000 Celje, vse za ogrevanje in 

vodovod, tel.: 03 490 47 70, GSM 051 626 793 - 10% popust.
- MERZELJ Jerica Merzelj Gojznikar, s.p., Dimniki Merzelj- izde-

lovanje dimnikov, izdelki iz inox pločevine, Kaplja vas 46, Prebold  
- 10% popust pri nakupu njihovih izdelkov

- TOP-FIT D.O.O., Ipavčeva ulica 22, Celje – 10% popust
- AVTO SAFIR, PROFESIONALNO POLIRANJE IN GLOBINSKO 

ČIŠČENJE AVTOMOBILA, Jolanda Salamon s.p., Delavnica: PGD 
Celje - Gaberje, Mariborska cesta 80/b, 3000 Celje. Telefon: 041-
698-283. www.avtosafir.com - 10% popust na vse svoje storitve

- OPTIKA TERŽAN d.o.o., Mariborska 54, Celje,
tel.: 03/491-38-00. 10% popust ob nakupu korekcijskih in
sončnih očal (popusti se ne seštevajo)

Naročniki časopisa ste deležni številnih ugodnosti, ki jih lahko izkoristite s kartico ugodnosti kluba naročnikov Novega tednika. Ne samo, da 
lahko s kartico izkoristite možnost objave štirih brezplačnih malih oglasov v časopisu (do 10 besed) in dveh čestitk na Radiu Celje s 50-odstotnim 
popustom. Ker ste član kluba naročnikov, lahko s kartico izkoristite tudi številne popuste v trgovinah in lokalih, ki jih najdete na spodnjem seznamu.

izposoja kolesa

1+1 GRATIS

Popusti iz posebnih akcij se ne 
seštevajo s popustom na kartici

kariere in jim ponujal nenehne možnosti na-
predovanja ter osebnega razvoja. Starejši kot so 
delavci, več jim pomeni stabilnost delovnega 
mesta, mladi sposobni delavci pa pogosto raz-
mišljajo: »Zakaj bi ostal v nekem podjetju, če 
mi ne more zagotoviti stabilne zaposlitve in 
name ne računa dolgoročno?«

Izjemne karierne priložnosti 
lahko gredo mimo vas, 
če redno ne spremljate 
dogajanja na trgu dela
Skoraj za vsakogar (razen če imate zares 

sanjsko delo) je priporočljivo, da sproti spre-
mlja aktualne ponudbe na trgu dela, tudi če je 
zaposlen. Nikoli namreč ne veste, kakšen bo 
položaj vašega delodajalca v prihodnosti in kako 
bo z njegovim poslovanjem, morda vas bo pod-
jetje nekega dne prisiljeno odpustiti. Poleg tega 
proaktivni posamezniki sami prežijo za dobri-
mi delovnimi priložnostmi in sami prepoznajo 
podjetja, ki so na dobrem glasu, nudijo dobre 
delovne pogoje in so dobri delodajalci. Sposobni 
so se jim samostojno predstaviti in poudariti 
svojo vrednost ter korist za delodajalce. Tisti, 

ki tega ne znajo, ponavadi obtičijo na slabših 
delovnih mestih in so neprestano nezadovoljni.

Najboljši kadri, vrhunski menedžerji in stro-
kovnjaki imajo veliko možnosti pri izbiri nove 
zaposlitve. Večina sama skrbi za svoj razvoj in 
karierno pot skrbno načrtuje, o njej razmišlja, 
meditira, se posvetuje, se testira in primerja. 
Razume tako svojo vrednost kot moč, ki jo 
ponuja »networking«. Sami opozarjajo delo-
dajalce nase in razmeroma enostavno najdejo 
boljšo zaposlitev. Naj vam bodo za zgled. Če 
ne boste redno spremljali kadrovskih potreb 
delodajalcev, boste morda spregledali veliko 
izjemnih priložnosti, ko bi se lahko potegovali 
za boljše delovno mesto od vašega sedanjega, 
in s tem zapravili priložnost, da bi bili bolj za-
dovoljni s svojo kariero in svojim življenjem.

Kako lahko kot že zaposleni z le malo 
energije in s praktično nič stroški spremlja-
te priložnosti na trgu dela:

•  Vsaj enkrat na teden preletite ponudbo 
zaposlitvenih oglasov

Če imate dostop do interneta, lahko zelo 
enostavno in hitro preverite ponudbo oglasov 
na zaposlitvenih portalih. Oglase v tiskanih 
medijih lahko spremljate v knjižnici in tako 
s kupovanjem vsakodnevnih časopisov ne 
ustvarjate dodatnih stroškov za svojo denar-
nico.

•  Prijavite se v baze kandidatov zaposlitve-
nih portalov in kadrovskih agencij kot anoni-
men, delodajalcem skrit kandidat

V zaposlitveni portal vnesite svoj (informa-
tivni) spletni življenjepis, s katerim se boste 
lahko prijavili na oglase kar neposredno s po-
močjo interneta. Vaš življenjepis se bo tako 
tudi shranil v bazo, kjer bo na voljo deloda-
jalcem. Ker ste že zaposleni, izberite možnost 
anonimne objave – to pomeni, da potencialni 
delodajalec, ki pregleduje vaš življenjepis, ne 
vidi vašega imena, naslova in kontaktnih po-
datkov. Spletne baze življenjepisov verjetno 
uporablja tudi vaš delodajalec; če vas najde 
v bazi, lahko to škodi vaši trenutni zaposlitvi.

Poleg tega se lahko vpišete v bazo kandi-
datov kadrovskih agencij, kjer bodo, še po-
sebej če ste iskan kader, iskali za vas nove 
delovne priložnosti in izdali vašo identiteto 
potencialnemu delodajalcu, le ko se boste s 
tem strinjali.

•  »Nastavite si« zaposlitvenega e-obvešče-
valca

Na zaposlitvenem portalu »si nastavite« e-
-obveščevalca tako, da izpolnite posebni sple-
tni obrazec, kjer »nastavite« svoje zaposlitve-
ne želje. Potem dnevno ali tedensko prejemate 
e-obvestila z zbranimi zaposlitvenimi oglasi, 
ki ustrezajo vašemu zaposlitvenemu profilu. 
Tako ste obveščeni o aktualni ponudbi del 
tudi, če ne obiskujete redno spletnih zaposli-
tvenih portalov.

Skoraj za vsakogar je priporočljivo, da spre-
mlja aktualne ponudbe na trgu dela, tudi če 
je zaposlen.

Nikoli namreč ne veste, kakšen bo položaj 
vašega delodajalca v prihodnosti.

Ekipa mojedelo.com
MojeDelo.com
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Košarkarice do 
trinajstega naslova
Zgodovinska sezona celjskega kluba

Košarkarice celjskega Athletea 
so prišle do 13. naslova državnih 
prvakinj. Sedmega zaporednega. 
Finalno serijo s Triglavom so po-
novno dobile s 3:0. Na prvi tek-
mi v Celju so varovanke trenerja 
Damirja Grgiča zmagale s 66:61, 
zatem v Kranju s 60:50, na tretji, 
ki je bila spet v Celju, pa so bile 
boljše s 66:61.

Prav vse tri tekme so postregle 
z dokaj izenačeno igro, vendar so 
Celjanke ponovno dokazale, da so 
korak pred Kranjčankami. Slednje 

so se v velikem finalu dobro zoper-
stavile Celjankam, ki so na koncu 
prišle še do tretjega letošnjega 
pokala. Sprva so osvojile pokalno 
tekmovanje, zatem Jadransko ligo 
in zdaj še domače prvenstvo.

Dramatičen zaključek
Tretja tekma v Celju je bila od-

ločena v končnici. Triglav je dobro 
začel tekmo, še bolje nadaljeval in 
na trenutke se je zdelo, da bo pre-
senetil gostiteljice, pri katerih je 
bilo sicer vse pripravljeno za slavje 

Annamaria Prezelj, Shante Evans, Larisa Ocvirk, Lorena Molnar, Alma Potočnik, Althea Gwashavanhu, Andrea Marić, Zala 
Friškovec, Iva Slonjšak, Aleksandra Krošelj, Lana Šantelj, Maša Ocvirk, Maša Verčič, Eva Stefanoski. To so košarkarice, ki so 
se razveselile 13. naslova državnih prvakinj.

Annamaria Prezelj je v letošnji sezoni naredila velik korak naprej. Bila je odlična.

Shante Evans. Izvrstna okrepitev celjske ekipe v začetku sezone. Skoraj na vseh 
tekmah je bila glavni »motor« ekipe trenerja Damirja Grgiča.

Trboveljčan na celjski klopi Damir Grgič je bil na tretji tekmi finala nekajkrat že pošteno živčen in je na koncu spet pokazal, da 
zna v pravih trenutkih povleči odločilne poteze.

novega naslova. Gostje so povedle 
s 16:7, ob polčasu je bilo 33:33. V 
tretji četrtini so Celjanke spet lovile 
nasprotnice, odločno pa so odigrale 
zadnjih deset minut in na koncu za-
služeno slavile. Pri gostiteljicah je 
bila spet odlična Shante Evans, ki 
je dosegla 25 točk. Na koncu je bila 
izbrana za najkoristnejšo igralko fi-
nalne serije in tudi celotne sezone. 
Annamaria Prezelj je bila izbra-
na za najbolj borbeno košarkarico 
sezone. »Čestitke mojim izjemnim 
igralkam za celotno sezono in zgo-
dovinski uspeh kluba. Zahvalil bi se 
strokovnim sodelavcem za izjemno 
delo, prav tako upravi kluba, ki za-
gotavlja nemoteno delo in odlično 
vzdušje v klubu. Tu se počutimo 
fantastično. Čestitke tudi ekipi Tri-
glava za dobre predstave celotno 
sezono,« je po tekmi s pričakova-
no velikim zadovoljstvom razlagal 
izjemen trener Damir Grgič. Go-

stujoči trener Bojan Lazič je med 
drugim dejal: »Mi smo na vseh treh 
finalnih tekmah dali vse od sebe in 
podatek, da so bile tekme odločene 
v zadnjih desetih minutah, pove, da 
smo delali dobre stvari v prvih treh 
četrtinah. Žal fizično nismo zdržali 
do konca.«

S polno paro naprej
»Vedele smo, da brez dobre 

obrambe in energije ne bo šlo. Za-
vedale smo se, da moramo vsako 
sekundo dati vse od sebe. Zelo 
smo vesele novega pokala in obe-
nem tega, da se nobena igralka ni 
poškodovala. Zahvalila bi se vsem 
trenerjem, ki so nas dobro pripra-
vili, torej Damirju Grgiču in Jure-
tu Krajncu in seveda tudi Žanetu 
Bortku, ki nas je fizično odlično 
pripravil ter med sezono skrbel za 
naše zdravje,« je z zadovoljstvom 
dejala Annamaria Prezelj.

Celjska članska zasedba je znova 
v povprečju najmlajša v zgodovi-
ni. A kljub temu najbolj uspešna, 
s tremi pokali za prvo mesto v eni 
sezoni. Predsednik ŽKK Athlete 
Borut Kop in športni direktor Uroš 
Kranjc, ki sta sicer gonilna sila klu-
ba, po novem uspehu nista skri-
vala zadovoljstva. Sezona je bila 
namreč popolna. »Zelo smo vese-
li. Dobili smo vse tri pokale, zato 
vsa čast trenerjem in igralkam. V 
takšnih trenutkih je resnično lepo 
biti predsednik,« je dejal Borut 
Kop, ki ga v torek čaka prijetna 
naloga, podpis pogodbe z novim 
generalnim sponzorjem Cinkarno 
Celje. Trener Damir Grgič bo tudi 
v prihodnje sedel na klopi Athle-
tea, čeprav je menda v zadnjem 
obdobju prejel številne ponudbe 
uglednih moških klubov iz tujine.

MITJA KNEZ
Foto: SHERPA
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Rokometaši velenjskega Gorenja in Celja 
Pivovarne Laško so se v 5. krogu lige za 
prvaka v Rdeči dvorani razšli z neodlo-
čenim izidom 25:25. Zgodilo se je prvič v 
sezoni, da Celjani niso premagali večnih 
tekmecev. Bili so blizu, a je v zadnji minuti 
Janez Gams poskrbel za točko domačih.

Zadnja medsebojna tekma Celjanov in 
Velenjčanov v sezoni in bržčas odločilna za 
prvaka bo 2. junija v Celju. Morda bo prven-
stvo odločeno že prej. Gorenje si je po točki 
s Celjem na gostovanju v Ribnici privoščilo 

velik spodrsljaj. Ribničani so zmagali s 27:23. 
Velenjčani so po porazu izgubili stik s Ce-
ljani na vrhu lestvice. »Pivovarji« so namreč 
tokrat z 28:22 porazili Škofjo Loko in sami 
zasedajo prvo mesto. Blaž Janc je v dresu 
Celja Pivovarne Laško dosegel devet golov.

V soboto bodo na gostovanje v Ribnico 
odšli še Celjani. Do konca sezone so ostali 
še štirje krogi. Obračun zadnjega kroga med 
Celjani in Velenjčani bo v dvorani Zlatorog v 
petek, 2. junija, ob 20. uri.

MITJA KNEZ, foto: GrupA

Popravek
V prejšnji številki časopisa smo v prispevku z naslovom Trstenjakova ponovno prvakinja 

zapisali napačen podatek, in sicer, da je na evropskem prvenstvu v judu v Varšavi peto 
mesto zasedla članica celjskega kluba Z'dežele Sankaku Anka Pogačnik. Pravilno je, da je 
bila peta Klara Apotekar. Opravičujemo se za napako.

Uredništvo

Celjski nogometaši so v 
31. krogu državnega prven-
stva vpisali nov pozitiven 
rezultat. V domači Areni 
Petrol so z 2:2 remizirali 
proti Kopru. Velenjski Ru-
dar, ki je v zadnjem obdo-
bju povsem razglašen, je 
tokrat s 3:0 izgubil na go-
stovanju v Domžalah.

Celjski nogometaši v spo-
mladanskem delu sezone še 
niso izgubili. Gorici, ki je z 
0:0 remizirala s Krčani, se 
tokrat niso uspeli približati. 
V primeru zmage Celja bi 
prednost znašala le še dve 
točki, tako pa ostaja nespre-
menjena. Celjani so povedli 
v 34. minuti, ko je Tomislav 
Barišić z desne strani podal 
v kazenski prostor, žoga je 
prišla do Janeza Piška, ta pa 
jo je potisnil v prazno mrežo. 
To je bil njegov prvi letošnji 
prvenstveni gol. Vendar so 

še pred koncem prvega pol-
časa, v 42. minuti, gostje 
izenačili. Sandi Križman je 
prišel do žoge in približno 
deset metrov od gola neu-
branljivo izenačil. Celje je 
ponovno povedlo v 56. mi-
nuti. Po podaji Gorana Cvi-
janoviča iz kota je z glavo El-
vedin Džinić žogo vrnil pred 
vrata, kjer je bil najspretnejši 
Dalibor Volaš, ki je dosegel 
že dvanajsti gol v sezoni. V 
60. minuti je gostujoči napa-
dalec Senijad Ibričić mojstr-
sko preigraval ob prodoru v 
kazenski prostor, nato je z 
leve ugnal še vratarja Ma-
tjaža Rozmana za končni 
rezultat 2:2. V 77. minuti je 
sicer Dalibor Volaš iz bližine 
zadel vratnico. »Pred nami 
je še pet finalnih tekem. Pri 
vsaki bomo šli na zmago, a 
postopoma, tekmo za tekmo. 
Zdaj se v pozitivnem vzdušju 

Končalo se je tekmova-
nje v košarkarski ligi za 
prvaka in tudi v ligi za 
obstanek. Pred moštvi je 
zdaj polfinale končnice dr-
žavnega prvenstva. V pol-
finalu se bo Krka pomerila 
z Unionom Olimpijo, Ro-
gaška pa z Zlatorogom.

Pred zadnjim krogom 
lige za prvaka je bilo ja-
sno, da so v polfinale že 
uvrščeni Novomeščani in 
Slatinčani. Laščani se niso 
ozirali na preračunavanja, 
kako do polfinala, ampak 
so prikazali novo dobro 
predstavo in zasluženo 
premagali Hopse. V Treh 
lilijah je bilo 71:67. Jan 
Špan je za gostitelje dose-
gel 27 točk. »Polfinale so si 
moji košarkarji priborili z 
angažirano igro v obrambi 

in s fanatično igro. Zdrža-
li so vse do konca, kljub 
vsem pritiskom odličnih 
gostov. Obenem bi rad če-
stital Polzelanom, za ka-
terimi je odlična sezona. 
Na vseh tekmah so poka-
zali dobro igro, na koncu 
pa so na nekaterih sreča-
njih imeli tudi kar precej 
smole. Mi smo se uvrstili 
v polfinale, kamor ta eki-
pa zagotovo spada,« je po 
uvrstitvi v polfinale dejal 
trener Zlatoroga Aleš Pi-
pan. Laščani so na zadnjih 
dveh tekmah nastopili 
brez Igorja Tratnika, ki si 
je poškodoval koleno in je 
že končal sezono. Hopsi, 
ki so bili v letošnji sezoni 
zelo dobri in so obenem 
prijetno presenetili, so bili 
za uvrstitev v polfinale za 

las prekratki. Prvenstvo se 
bo s polfinalom (igralo se 
bo na dve dobljeni tekmi) 
končnice nadaljevalo v so-
boto, ko v boju za naslov 
državnega prvaka ostajajo 
še štiri moštva. Drugi tek-
mi polfinala bosta v sredo, 
morebitni tretji pa priho-
dnji konec tedna.

Košarkarjem Term Oli-
mia pa ni uspelo zagotoviti 
obstanka med prvoligaško 
druščino. Usodna je bila 
zadnja tekma v Šenčurju. 
Varovanci trenerja Andre-
ja Žaklja so sicer dobro 
igrali, a so 17 sekund pred 
koncem prejeli trojko Sea-
da Hadžifejzovića, ki je od-
ločila srečanje. Na koncu 
je bilo 71:65.

MITJA KNEZ
Foto: SHERPA

Celjski nogometaši so imeli lepo priložnost, da se približajo četrti Gorici, a jim to ni uspelo.

Velenjski rokometaši so v Ribnici doživeli hladen tuš.

Laščani in Slatinčani v 
polfinalu
Podčetrtčani izpadli iz lige

Jan Špan je bil na obračunu s Hopsi spet odličen. V ozadju sicer člana Term Olimia Nejc Strnad (levo) in 
Nejc Pešič, ki sta se skupaj s soigralci v Šenčurju poslovila od prvoligaške druščine.

Dvakrat vodili, na 
koncu remizirali

pripravljamo na Radomlje,« 
je dejal trener Celja Igor Jo-
vičević. Celjsko moštvo, ki v 
spomladanskem delu sezone 
še ni izgubilo, bo v soboto 
gostovalo pri Radomljah, 
medtem ko bo Rudar dan 
kasneje gostil Olimpijo.

MITJA KNEZ
Foto: SHERPA

Derbi brez 
zmagovalca, šok v 
Ribnici
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Nisi videl več cvetočih jablan,
tudi ne slišal žvrgolenja ptic,

tvoje srce je omagalo sredi
brsteče in cvetoče pomladi!

Z A H VA L A

ob smrti dragega očeta,
dedija, pradedija in tasta

POLDETA KOBILICE
iz Šentruperta

(13. 11. 1925 – 6. 4. 2017)

Vsako slovo je težko, a najtežje je zadnje slovo od svojega 
človeka, ki je bil vse življenje z nami. Iskreno se zahvalju-
jemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem in prijateljem, 
ki ste nam izrazili pisna in ustna sožalja, darovali sveče in 
za vsak topel stisk roke. Iskrena in prisrčna hvala pevcem 
Grmada za odpete prelepe pesmi, govornikoma Matjažu 
Piklu in lovskemu tovarišu Joku za izrečene poslovilne 
besede, Unigrafi ki Štore in fotografu Andreju Čehovinu.
Posebej se zahvaljujemo tovarišem lovcem LD Bojansko 
Štore, prav tako LD Laško, LD Grmadi iz Celja in LD Šen-
tjur, ki ste našega očeta z vsemi lovskimi častmi pospremili 
k njegovemu grobu. Lepa hvala vsem praporščakom DU 
Šentrupert, DI Šentrupert, organizaciji RK Šentrupert in 
Strelski družini Mala Breza in vsem, ki ste ga v tako veli-
kem številu pospremili k večnemu počitku. Hvala podjetju 
Komunala Laško za pogrebne storitve in gospodu župniku 
za opravljen obred. Posebna hvala velja duhovniku gospo-
du Doriju, ki je v svoji župnijski cerkvi v Berlinu daroval 

mašo zadušnico za pokojnika.
Zadnja leta je bil njegov drugi dom Dom Lipa Štore. Is-
krena hvala tudi vsem zaposlenim za nego in skrb v času 
njegovega bivanja v domu, za kar jim je bil vedno zelo 

hvaležen.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena in prisrčna 

hvala.
Žalujoči: hčerki Danica in Urška ter sin Marjan z 

družinami
843

MOTORNA 
VOZILA

KUPIM

OSEBNO vozilo, v kakršnem koli stanju, 
od letnika 2001 naprej, kupim. Telefon 
041 708-497. Š 123

STROJI

PRODAM

OBRAČALNIK za traktor Tomo Vinkovič 
prodam. Telefon 041 285-424. 779

PAJEK Sip, dvovretenski, solidno ohranjen, 
prodam. Cena po dogovoru. Telefon 
040 932-411. 794

Naročniki Novega tednika boste lahko naročniške ugodnosti za leto 
2017 – 4 male oglase v Novem tedniku do 10 besed in 2 čestitki s 50-od-
stotnim popustom na Radiu Celju – izkoristili izključno s svojo naročniško 
kartico ali naročniško položnico in s svojim osebnim dokumentom.

Naročniške bonitete, ki niso prenosljive, lahko koristĳ o samo naroč-
niki Novega tednika, ki imajo poravnane svoje obveznosti.

Neizkoriščene ugodnosti se v naslednje leto ne prenašajo.
Uredništvo NT&RC

TRAKTOR Ursus 355, 1.300 ur, prvi lastnik 
in kosilnico BCS 127, z vozičkom, pro-
dam. Telefon 041 870-510. 821

KOSILNICO Bcs, 110 cm, Acme motor, 
bencin, petrolej, v odličnem stanju, 
prodam za 530 EUR. Telefon 041 
315-771. p

KUPIM

TRAKTOR, kakršenkoli letnik in v kakr-
šnemkoli stanju, ter ostalo mehaniza-
cijo kupim. Telefon 030 624-810. p

TRAKTOR Deutz, Zetor, Imt, Ursus, Univer-
zal, Štore ali podobno kupim. Telefon 
031 851-485. p

POSEST

PRODAM

4.000 m² zemljišča prodam v Mozirju, 
Ljubija, blizu glavne ceste. Telefon 070 
777-281. 820

STANOVANJE

ODDAM

GARSONJERO s kletjo, 28,2 m², v Pucovi 
ulici 1 v Celju, oddam v najem. Telefon 
070 810-371. 784

ŽIVALI

PRODAM

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Vzreja nesnic Tibaot, telefon 
(02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice, rjave, črne in gra-
haste barve, pred nesnostjo, prodamo, 
pripeljemo na dom. Telefon 070 545-
481. p

DVA bikca, čb, težka 120 in 150 kg, pro-
dam. Kupim kravo ali telico za zakol. 
Telefon 031 743-351. 786

PRAŠIČE, težke od 120 do 160 kg, mesni 
tip, prodamo. Cena za kg žive teže je 
1,60 EUR. Možna tudi dostava. Telefon 
041-655-528. 793

TELICO, brejo 4 mesece, težko 600 kg, 
prodam. Telefon 031 211-560. 799

PRAŠIČE, težke od 40 do 250 kg, domača 
hrana, možna dostava, prodam. Tele-
fon 031 311-476. p

TELICO simentalko, brejo, prodam ali 
menjam za kravo ali telico za zakol. 
Telefon 041 794-301. 816

TELICO simentalko, staro 7 mesecev, težko 
približno 300 kg in kravo simentalko, 
brejo 4. teleta, brejo 4 mesece, pro-
dam. Telefon 041 980-720. 819

PURANE za nadaljnjo rejo prodam. In-
formacije in naročila po telefonu 040 
744-539. p

DVA bika LS limozin, težka od 140 – 160 
kg, prodam. Cena po dogovoru. Tele-
fon 041 547-769. 138

BIKA simentalca, starega 6 mesecev, pro-
dam. Telefon 041 930-116. 137

BIKCA in teličko, oba simentalca, stara 
3 mesece, prodam. Telefon 040 479-
159. 136

BIKCA rjave pasme, starega 14 dni, pro-
dam. Telefon 041 223-798. 850

KUPIM

DEBELE in suhe krave in telice, plačilo 
takoj + davek, kupim. Telefon 041 
653-286. Š 150

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

VSE vrste jalovih krav nujno kupim. Dobro 
plačilo takoj. Telefon 041 544-270. pwww.nt-rc.si
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 Kdor živi v srcu 
svojih dragih, 

ni mrtev.

Z A H VA L A

Ob nenadni izgubi 
dragega moža in očeta

JANEZA 
BOBEKA

(23. 11. 1968 – 16. 4. 2017)

se iskreno zahvaljujemo kolektivu Izletnika Celje, so-
delavcem PE Rogaška Slatina, članom PGD Dobrina 
ter Gasilski zvezi Šentjur za spremstvo ob slovesu.
Prav tako hvala gospodu duhovniku, govornikoma, 
podjetju Žalujka, odboru RK Loka pri Žusmu, dru-
štvu Izviri Dobrina, kolektivu OŠ Podčetrtek, vsem 
sorodnikom, prijateljem in znancem, sošolcem in 
prijateljem otrok, sosedom iz Košnice ter krajanom 
Dobrine in Loke za sveče, cvetje, darovane svete 

maše in prispevke.
Hvala vsem, ki ste ga tako množično pospremili na 

njegovi zadnji poti.
Vsem bog povrni!

Žena Simona ter otroci Lucijan, Laura, Lenart 
in Zala

815

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 

a nate spomin 
bo večno ostal.

Z A H VA L A

V 76. letu nas je po težki 
bolezni zapustil naš dragi 

mož, oči, dedi …

VINCENCIJ PETELINŠEK
dolgoletni ravnatelj Osnovnih šol 

Planina in Dobje 
iz Dobja pri Planini

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, 
prijateljem in znancem, ki ste ga v tako lepem številu 
pospremili na njegovi zadnji poti, zanj darovali cvetje 

ter nam izrazili ustno in pisno sožalje.
Posebej se zahvaljujemo osebju bolnišnice Celje, ki 
nam je omogočilo, da smo se ob uri slovesa poslovili 
v družinskem krogu, bivšima kolektivoma učiteljev 
iz Osnovnih šol Planina in Dobje, govorniku Francu 
Leskovšku, cerkvenim pevcem Planina, trobentaču 
in pogrebni službi Žalujka za organizacijo pogreba.

Žalujoči: vsi njegovi
p

Srce je omagalo, 
tvoj dih je zastal, 

a nate spomin 
bo večno ostal.

V  S P O M I N

Minevajo tri leta, 
kar si odšel od nas,

ADOLF DEŽELAK
z Vrha nad Laškim 

(29. 3. 1934 – 9. 5. 2014)

Iskrena hvala vsem, ki ga ohranjate v lepem spominu.

Vsi njegovi
L

 … živo umre, 
skozi naravo se pretoči v večnost … 

(W. Shakespeare)

Na pragu 86. leta nas je zapustil

MILAN 
PLETERSKI

Od njega smo se poslovili v krogu družine.

Njegovi najbližji

824

Življenje je kot reka,  
včasih vedro žubori, 
drugič mirno valovi 
in vendar pride čas, 

ko se izteče …

Z A H VA L A

Zapustila nas je 
naša draga

MARIJA PETEK
iz Spodnje Rečice 60, Laško 

(1. 11. 1924 – 17. 4. 2017)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sose-
dom in znancem, ki ste ji izkazali spoštovanje in jo 

pospremili na zadnji poti.
Hvala Komunali Laško za organizacijo pogreba, pra-
porščakom, rečiškim pevcem, govorniku Matjažu 
Piklu za besede slovesa in trobentaču za odigrano 

Tišino.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči vsi njeni
L 72

1XXXXŠt. 17, 26. april 2017

Zaposlimo

voznika tovornega 
vozila (C+E)

(Podčetrtek)
Kontakt: 031 349 497

Zaposlimo

strojnika – TGM
(Podčetrtek)

Kontakt: 031 349 497
GAAL Gradnje, d. o. o., Sela 1, 3254 Podčetrtek

Življenje sploh ni tisto 
kar se zdi, 

je le korak do večnosti.

Z A H VA L A

V 82. letu nas je zapustila

ROZALIJA KANDOLF
iz Marijine vasi 4, Jurklošter

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in 
prijateljem za darovano cvetje, sveče in izrečena sožalja. 
Hvala vsem ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči vsi njeni
851

FRANC FLIS
iz Zavrha nad Dobrno  
(1. 5. 1997 – 1. 5. 2017)

Vse naše skupno upanje, da boš močnejši od krute bo-
lezni, je tistega dne umrlo skupaj s teboj in se razblinilo 
na tisoče koščkov, ki jih vse od takrat sestavljamo nazaj 
v želji, da bi tam, kamor si odšel, našel svoj zaslužen 

mir in pokoj.
Niso te zbudile solze, tudi vse molitve ne, želje naše smo 

predali Njemu, ki sedaj naj čuva te.
V naših srcih nepozabljen boš ostal do konca dni, lučka 

večnega spomina pa na grobu ti gori.
Hvala vsem, ki ohranjate spomin nanj in ga v molitvah 

izročate Bogu.

S spoštovanjem in ljubeznijo: njegovi najdražji
852

Zacelil čas je bridke rane, 
sledi pa njih izbrisal ni, 
boleče še srce se zgane 

in brazgotina v njem skeli. 
Ne zmore nate pozabiti, 
saj bil si naše sreče vir, 

prerano moral si nas zapustiti, 
v večnosti zdaj uživaš mir. 

Naj božja milost ti bo dana, 
da lažje čakal boš na nas, 

molitev naša pa nadvse predana, 
da Bog nekoč spet združi nas.

V  S P O M I N

Še vedno se z bridkostjo v srcu spominjamo tistih pra-
zničnih dni izpred dvajsetih let, ko nas je za vedno za-

pustil naš predragi mož, ati in ata

PODARIM

NEMŠKE ovčarje, stare dva meseca, poda-
rim. Telefon (03) 5773-013. 785

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

VINO – mešano belo, mešano rdeče, mo-
dra frankinja, sauvignon, cena od 1,10 
EUR naprej, možna dostava, prodam. 
Telefon 041 382-735. p

VINO, rdeče, modra frankinja, po 1,30 
EUR/l, prodam. Telefon 031 290-239.
 Š

SLADKO seno in otavo v kockah, prodam. 
Telefon 041 573-380. 846

OSTALO

PRODAM

KOSILNICO Bcs bencin, petrolej in dvodel-
ne okrasne sani prodam po ugodni 
ceni. Telefon 041 941-452. 782

KERAMIKO, na zalogi ali po naročilu, in 
ostali gradbeni material ugodno pro-
dam. Telefon 051 617-220 – keramika 
in 041 617-220 – gradbeni material.
 807

TRAČNI obračalnik Sip 200, kosilnico Bcs 
127, pajek na dve vreteni ter naravno 
sušeni pšenico in koruzo prodam. Te-
lefon 041 261-676. 840

STROJ za oblanje, mlin za žito, pokončni 
kamni, dve traktorski gumi 11 x 28, 
pet okroglih bal in dva gumi vozova 
ugodno prodam. Telefon 031 755-899.
 839

INVALIDSKI skuter – voziček, nov, elek-
trični, primeren za starejše, ugodno 
prodam. Lahko dostavim. Telefon 041 
517-900. p

ZMENKI
MOŠKI iz Ljubljane, podjetnik, 175, star 

45 let, atletske postave, išče prijetno 
žensko, staro od 30 do 50 let, za izlete 
na morje, v toplice, za rekreacijo in za 
savno. Telefon 031 595-834. p

PRESKRBLJEN, urejen moški, star 46 let, 
bi rad spoznal žensko, staro od 35 do 
43 let, za resno zvezo. Pokliči ali pošlji 
SMS – telefon 070 543-964. 791

ZAPOSLITEV

K sodelovanju vabimo terenske komerci-
aliste. Nudimo samostojno, zanimivo 
in razgibano delo, redna mesečna 
izplačila, dodatno nagrajevanje na 
osnovi rezultatov. Če bi se nam radi 
pridružili, si želite biti uspešni in imeti 
stimulativni zaslužek, nas pokličite po 
telefonu 070 846-784 ali nam pišite 
na e-mail: andrej.skrabl@vecer.com. n

DELO iščem: pomoč starejšim, različno či-
ščenje poslovnih prostorov, hiš, likanje, 
urejanje vrtov, zelenic itd. Telefon 031 
552-028. Š

ZAPOSLIMO prodajalca – skladiščnika z 
izpitom za viličarja. Hojnik trgovina, 
Leskovec 15, Ljubečna. 807

Če me iščete, 
me iščite v svojih srcih. 

Če imam tam svoje 
bivališče, 

bom vedno pri vas.

V  S P O M I N

Minevata dve leti,
kar nas je zapustila draga 
žena, mama, stara mama 

in tašča

MARIJANA 
RAZBORŠEK

iz Strmce pri Laškem

Vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njenem grobu 
in ji prižigate sveče,

iskrena hvala.

Mož Ivan in vsi njeni domači
rk
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KINO VELENJE

NAPOVEDNIK

TEDENSKI SPORED RADIA CELJE

90.6 95.1 95.9 100.3 MHz

Kino
CINEPLEXX

TUJA LESTVICA
 1. RIHANNA - LOVE ON THE

BRAIN (6)
 2. TAKE THAT – GIANTS (4)
 3. LIFE OF DILLON – ROCKS (2)
 4. LORDE - GREEN LIGHT (5)
 5. LADY GAGA - THE CURE (1)
 6. ZAYN FEAT. PARTYNEXTDOOR - 

STILL GOT TIME (2)
 7. FANNY ANDERSEN – KIDS (3)
 8. ELLE KING - WILD LOVE (4)
 9. KASABIAN - YOU’RE IN

LOVE WITH A PSYCHO (3)
 10. TEXAS - TELL THAT GIRL (1)

DOMAČA LESTVICA
 1. MANOUCHE - RANDEVU (5)
 2. ALYA - HALO (4)
 3. ANABEL - OB KAVI (1)
 4. SIDDHARTA - DOLGA POT

DOMOV (2)
 5. ŽIGA RUSTJA - RABIM

SAMO TEBE (5)
 6. DRUŠTVO MRTVIH

PESNIKOV – ČIP (3)
 7. LAMAI - PROTI VETRU (6)
 8. AMADEA BEGOVIČ - LE SRCE (1)
 9. MONOLITS - IME (3)
 10. BILBI - RESETIRAJ ME (2)

PREDLOGA ZA TUJO
JP COOPER - PASSPORT HOME
DNCE FT. NICKI MINAJ - KISSING 
STRANGERS

PREDLOGA ZA DOMAČO
LESTVICO:
MI2 - LANSKI SNEG
NINA - TE NE PREMAKNE

Lestvico 20 vročih lahko poslušate 
vsako soboto ob 18. uri. Za svoje 
najljubše skladbe lahko glasujete na 
spletni strani www.radiocelje.com.

20 vročih
Radia Celje

ČETRTEK, 4. maj

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 12.00 Novice, 
12.15 Odmev, 14.00 Regij-
ske novice, 14.10 Kalejdo-
skop, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Odmev – pono-
vitev, 19.00 Novice, 19.15 
Kalejdoskop – ponovitev, 
24.00 SNOP (Radio Celje)

PETEK, 5. maj

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 

8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 11.15 Radi 
ste jih poslušali, 12.00 
Novice, 12.15 Od petka do 
petka, 13.00 Kulturni mo-
zaik, 14.00 Regijske novice, 
15.00 Šport danes, 15.30 
Dogodki in odmevi RaSlo, 
17.00 Kronika, 17.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
18.00 Poglejte v zvezde z 
Gordano in Dolores, 19.00 
Novice, 19.15 Gostimo go-
stoljubnega glasbenega 
gurmana, 24.00 SNOP 
(Radio Velenje)

SOBOTA, 6. maj

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
9.15 Otroški radio, 10.00 
Novice, 11.00 Kulturni mo-
zaik, 11.20 Kuhajmo sku-
paj, ponovitev, 12.00 No-
vice, 12.15 Tedenski osir, 
14.00 Regijske novice, 14.15 
Gostimo gostoljubnega 
glasbenega gurmana, po-
novitev, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja),18.00 Lestvica - 20 
vročih Radia Celje, 19.00 
Novice, 24.00 SNOP (Radio 
Slovenske gorice)

NEDELJA, 7. maj

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.45 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
9.10 Luč sveti v temi, 10.00 
Novice, 10.10 Znanci pred 
mikrofonom, 11.15 Teden-
ski osir – ponovitev, 12.00 
Novice, 13.00 Čestitke in 
pozdravi, 18.00 Pesem slo-
venske dežele, 24.00 SNOP 
(Radio Slovenske gorice)

PONEDELJEK,
8. maj

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 9.15 
Predstavitev skladb za me-
lodije tedna, 10.00 Novice, 
10.15 Ponedeljkovo špor-
tno dopoldne, 12.00 No-
vice, 12.15 Vaš zakaj, naš 
zato, 13.00 Kulturni moza-

ik, 13.15 Izbiramo sklad-
be tedna, 14.00 Regijske 
novice, 15.00 Šport danes, 
15.30 Dogodki in odmevi 
RaSlo, 17.00 Kronika, 17.45 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 18.00 Znanci pred 
mikrofonom, 19.00 Novice, 
19.15 Katrca, 24.00 SNOP 
(Radio Slovenske gorice)

TOREK, 9. maj

5.00 Začetek jutranjega 
programa, 5.20 Ena po do-
mače, 5.30 Horoskop, 5.40 
Domača melodija tedna, 
6.00 Novice in poročilo 
OKC, 6.15 Časoplov, 7.00 
2. jutranja kronika RaSlo, 
8.00 Poročila, 8.40 Melo-
diji tedna (slovenska, tuja), 
8.45 Poročilo PU Celje, 
10.00 Novice, 12.00 Novi-
ce, 12.15 Male živali, veli-
ke ljubezni, 13.00 Kultur-
ni mozaik, 14.00 Regijske 
novice, 14.15 Gospodarski 
utrip regije, 15.00 Šport 
danes, 15.30 Dogodki in 
odmevi RaSlo, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Melodiji tedna 
(slovenska, tuja), 18.00 
Strokovnjak svetuje, 19.00 
Novice, 19.15 Male živali, 
velike ljubezni, ponovitev, 
24.00 SNOP (Radio Murski 
val)

SREDA, 10. maj

5.00 Začetek jutranje-
ga programa, 5.20 Ena po 
domače, 5.30 Horoskop, 
5.40 Domača melodija te-
dna, 6.00 Novice in poro-
čilo OKC, 6.15 Časoplov, 
7.00 2. jutranja kronika 
RaSlo, 8.00 Poročila, 8.40 
Melodiji tedna (slovenska, 
tuja), 8.45 Poročilo PU 
Celje, 10.00 Novice, 10.15 
Kuhajmo skupaj, 11.15 
Zeleni val, 12.00 Novice, 
12.15 Do polnega vozička 
brez mošnjička, 13.00 Kul-
turni mozaik, 13.20 Mali O 
– pošta, 13.30 Mali O – kli-
ci, 14.00 Regijske novice, 
14.15 Poudarjeno, 15.00 
Šport danes, 15.30 Dogod-
ki in odmevi RaSlo, 16.20 
Filmsko platno, 17.00 Kro-
nika, 17.45 Melodiji tedna 
(slovenska, tuja), 18.00 Pop 
čvek, 19.00 Novice, 19.15 
Zeleni val, ponovitev, 24.00 
SNOP (Radio Murski val)

Kulturne 
prireditve
ČETRTEK, 4. 5.

15.00 Velenjski grad
Pregovorni trenutki leta
odprtje razstave 
kaligrafskih izdelkov v 
okviru Univerze za III. 
življenjsko obdobje

18.00 Gasilski dom Imeno
Čaj za dve
komedija Toneta Partljiča

Spored od 4. 5. do 10. 5.
Kinematografi  si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.
Hitri in drzni 8 – akcijski triler
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek: 17.40, 19.30, 20.30
petek, sobota: 17.40, 19.30, 
20.30, 22.10
sreda: 17.40, 20.30
Kako biti latino ljubimec – ko-
medija
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 17.50, 20.20
petek, sobota: 17.50, 20.20, 
22.35
Koliba – drama
od četrtka do srede: 21.00
Kralj Artur: Legenda o meču 
– zgodovinski, pustolovski, 3D
sreda: 20.00
Lepotica in zver – fantazijski, 
muzikal
od četrtka do srede: 18.20
Mali šef – animirani, sinh.
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.20, 18.25
sobota, nedelja: 14.20, 16.20, 
18.25
Mali šef – animirani, sinh., 3D
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 15.30, 17.30
sobota, nedelja: 13.30, 15.30, 
17.30
Pasji smisel življenja – tragiko-
medija, pustolovski
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda:15.40, 19.00
sobota, nedelja: 13.40, 15.40, 
19.00
Smrkci: Skrita vas – animirani, 
sinh
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 17.00
sobota, nedelja: 15.00, 17.00
Smrkci: Skrita vas – animirani, 
sinh, 3D
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.00
sobota, nedelja: 14.00, 16.00
Upokojitev v stilu – komedija
od četrtka do srede: 20.50
V mreži – drama, fantazijski
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek, sreda: 20.10
petek, sobota: 20.10, 22.20
Varuhi galaksije, 2. dejanje – 
akcijski, fantazijski
od četrtka do srede: 15.50, 18.30, 
21.10
Varuhi galaksije, 2. dejanje – 
akcijski, fantazijski, 3D
četrtek, nedelja, ponedeljek, to-
rek: 17.20, 20.00
petek. sobota: 17.20, 20.00, 
22.40
sreda: 17.20, 19.30
Velikanka – pustolovski, fan-
tazijski
sobota, nedelja: 14.30
Zajčja šola: Varuhi zlatega jaj-
ca – animirani, sinh.
četrtek, petek, ponedeljek, to-
rek, sreda: 16.40
sobota, nedelja: 13.50, 16.40
Zajčja šola: Varuhi zlatega jaj-
ca – animirani, sinh., 3D
od četrtka do sreda: 15.40

ČETRTEK
20.00 Nisem tvoj zamorec – do-
kumentarni
PETEK
18.00 Vrabci – drama
20.00 Komedija solz – drama, 
premiera in pogovor
SOBOTA
18.00 Popolni tujci – komična 
drama
20.00 Komedija solz – drama
NEDELJA
19.00 Vrabci – drama
21.00 Tiha strast – biografska 
zgodovinska drama
TOREK
20.00 Moj zmenek na slepo – 
komična drama
SREDA
20.00 Komedija solz – drama

PETEK
18.00 Zajčja šola: Varuhi zlate-
ga jajca – animirani, družinski, 
sinh.

18.30 Neznanka – kriminalka, 
drama
19.45 Kako biti latino ljubimec 
– komedija
20.30 Safari – dokumentarni
22.00 V mreži – fantazijski, triler
SOBOTA
18.00 Zajčja šola: Varuhi zlate-
ga jajca – animirani, družinski, 
sinh.
18.30 Safari – dokumentarni
20.00 V mreži – fantazijski, triler
20.15 Neznanka – kriminalka, 
drama
22.15 Hitri in drzni 8 – akcijski 
triler
NEDELJA
16.00 Zajčja šola: Varuhi zlate-
ga jajca – animirani, družinski, 
sinh., 3D
17.00 Safari – dokumentarni
18.00 Kako biti latino ljubimec 
– komedija
19.00 Neznanka – kriminalka, 
drama
20.30 V mreži – fantazijski, triler
PONEDELJEK
17.30 Hitri in drzni 8 – akcijski 
triler
19.00 Jaz, Daniel Blake – drama
20.00 Ko ljubezni ni več – dra-
ma

18.00 Velika galerija Doma 
kulture Slovenske Konjice
Iz konjiške delavnice
odprtje razstave ob 
70-letnici rojstva 
akademskega slikarja 
Marjana Skumavca

18.00 Velenjski grad
Makete bojnih ladij iz 
zbirke Vladimirja Koruna
odprtje razstave

19.00 Glasbena šola Celje

Zaključni recital dijakov 
Umetniške gimnazije 
I. gimnazije v Celju in 
Glasbene šole Celje
Žan Cesar, trobenta in 
Jaka Krušič, saksofon

19.30 Glasbena šola Velenje
Margarita Ulokina, 
violina
recital

PETEK, 5. 5.

17.00 Kulturni center Rogaška 
Slatina
Pika poka pod goro
državna revija ljudskih 
pesmi, plesov in običajev

18.00 Glasbena šola Rista Savina 
Žalec
Koncert nekdanjega 
učenca, kitarista Tima 
Zazijala s prijatelji
vstop prost

19.00 Celjska kulturnica
Malapala
odprtje razstave avtorice 
Maje Lesjak

19.19 Vila Bianca Velenje
Achtung, Auschwitz
predstavitev knjige Zlatka 
Kraljića

19.30 Glasbena šola Velenje
Koncert študentov iz 
Gradca
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19.30 Kulturni dom Ponikva
MePZ Sonce
koncert

20.00 AQ galerija Celje
Zemlja in čas
odprtje retrospektivne 
razstave Draga Medveda

20.00 Kristalna dvorana GH 
Rogaška
Večer najlepših arij sveta 
z Urško Pevec in Andrejo 
Zakonjšek Krt
samostojni koncert ob 
spremljavi salonskega 
orkestra Lucky & The Pipes 
Orchestra

SOBOTA, 6. 5.

10.00 Mestni park Celje
Pomladni sprehod s 
Celjskim godalnim 
orkestrom
Glasbena sobotnica, vstop 
prost

16.00 in 19.00 Glasbena šola 
Rista Savina Žalec
Pesem pomladi
območna revija odraslih 
pevskih zborov in malih 
vokalnih skupin

17.00 Celjska kulturnica
Čarobni svet lutk: To je 
Ernest
lutkovna predstava v 
izvedbi Lutkovnega 
gledališča Nebo; primerna 
za otroke od 2. leta dalje, 
vstop prost

19.00 Kulturni dom Liboje
Da te kap
premiera igre; gledališka 
skupina Da te kap, KD 
Svoboda Liboje

19.00 Mestna galerija v 
Kulturnem centru Rogaška 
Slatina
Neskončna avantura
odprtje umetniške razstave 
avtorja Roberta Zupanca

22.00 Mestna kavarna Metropol
Tomi Purich trio
etno-džez koncert

NEDELJA, 7. 5.

11.00 Pokrajinski muzej Celje
Grofje Celjski
javno vodstvo po razstavi

15.00 Večnamenski center Kozje
Pevsko srečanje Kozje
nastopilo bo 12 pevskih 
zborov s Kozjanskega

19.00 Kulturni dom Liboje
Da te kap
igra v izvedbi gledališke 
skupine Da te kap, 
KD Svoboda Liboje; 
Območno srečanje odraslih 
gledaliških skupin za 
Linhartovo srečanje

PONEDELJEK, 8. 5.

16.30 Dom kulture Velenje
Medvedek in zlatolaska
prva ponovitev nove 
lutkovne predstave 
Lutkovnega gledališča 
Velenje

18.00 Glasbena šola Rista Savina 
Žalec

Nastop učencev klavirja 
iz razreda Nataše Lazić
vstop prost

18.30 Glasbena šola Velenje

Doris Ćosić, kitara
predmaturitetni koncert

19.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
Savinjčani beremo
gostje: Vinko 
Möderndorfer, Tomo 
Križnar, Metod Pevec in 
Sebastjan Pregelj; glasbena 
gostja Eva Boto

20.00 Narodni dom Celje
Mladinski simfonični 
orkester GŠ Celje
pomladni koncert; solista: 
Robin Vodeb, klavir in 
Matic Zakonjšek, tenor

TOREK, 9. 5.

11.30 in 19.30 Kulturni dom 
Šmarje pri Jelšah
Muzikal Briljantina
muzikal v angleškem 
jeziku z dijaki Šolskega 
centra Rogaška Slatina

15.30 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Javni nastop učencev 
osnovne stopnje 5. in 6. 
razreda, sledila bosta 7. 
in 8. razred

16.00, 17.15 in 18.30 Dom kulture 
Velenje
Prišla je pomlad
območno srečanje zborov 
vrtcev Velenje, Šoštanj in 
Šmartno ob Paki

17.00 Muzej premogovništva 
Slovenije Velenje
Živel 1.maj! Živel 
praznik dela! Praznik 
dela med rudarji in 
železarji na Slovenskem
odprtje razstave

19.00 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Zaključni recital dijakov 
Umetniške gimnazije 
I. gimnazije v Celju in 
Glasbene šole Celje
Timotej Užmah, klarinet 
in Robi Novak, harmonika

19.30 Glasbena šola Velenje
Neža Ulaga, orgle
predmaturitetni koncert

SREDA, 10. 5.

11.00 V središču Celja, »na 
zvezdi«
Minutka za pesem
Mednarodni mladinski 
pevski festival Celje

11.00 Vila Bianca Velenje
Predstavitev zbornika ob 
90. obletnici rojstva dr. 
Milana Ževarta

16.30 in 17.30 Dom II. 
slovenskega tabora Žalec
Tudi mali Savinjčani 
berejo
zaključna prireditev

16.30, 18.00 in 19.30 Celjski dom
Mednarodni mladinski 
pevski festival Celje: 
Pésemca
območna revija otroških in 
mladinskih pevskih zborov 
za občine Celje, Dobrna, 
Štore in Vojnik

17.00 Osrednja knjižnica Celje, 
lapidarij
Naslikajmo Cinkarno 
Celje
odprtje razstave 9. 
likovnega natečaja OŠ in 
SŠ Celje

18.00 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Zaključni recital dijakov 
Umetniške gimnazije 
I. gimnazije v Celju in 
Glasbene šole Celje
Luka Jahn in Tjaš Zazijal, 
tolkala

19.00 Glasbena šola Rista Savina 
Žalec
Nastop nekdanje učenke, 
flavtistke Katarine 
Nikolčič
vstop prost

19.30 Glasbena šola Velenje
Luka Šeme in Luka Arlič, 
tolkala
predmaturitetni koncert

Ostale 
prireditve
ČETRTEK, 4. 5.

8.00 do 16.00 Podčetrtek
Četrtkov sejem

15.00 Velenjski grad
Jajčarija – prazniki 
nekoč in danes v Šaleški 
dolini
prireditev, ki s pripovedjo, 
petjem in plesom prikazuje 
praznovanje pomembnih 
ljudskih praznikov nekoč 
in danes

16.00 Medobčinska splošna 
knjižnica Žalec
Zaprašeni hmelj
srečanje knjižnično-
bralnega kluba v 
sodelovanju z UPI Žalec 
in Medobčinsko splošno 
knjižnico Žalec

17.00 Osrednja knjižnica Celje
Irvin D. Yalom, psihiater, 
psihoterapevt in pisatelj
cikel zdravstvenih 
predavanj; predava dr. 
Maja Krajnc

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Oman – med preteklostjo 
in sedanjostjo
potopisno predavanje Ane 
Seher

PETEK, 5. 5.

8.00 do 18.00 Vrt zdravilnih in 
aromatičnih rastlin IHPS 
Žalec
Dan odprtih vrat vrta s 
predavanji, vodenjem in 
prodajo sadik
enako v soboto

12.00 Trg celjskih knezov
Urbani sprehod Jane's 
walk: Začutim mesto
Sprehod organizira Metro 
SR, zavod za prostor 
Savinjske regije, vodila 
ga bosta Mojca in Gorazd 
Furman Oman.

16.00 Krekov trg
Urbani sprehod Jane's 
walk: S kolesom v mestu
sprehod bo vodila Andreja 
Džakušič

19.00 Galerija Kvartirna hiša 
Celje
Retrospektiva 30 let
odprtje razstave: delo, 
pogled, vizija oblikovalke 
tekstilij Jolande Thaler

19.00 Grad Komenda Polzela
Odstiranja znanj 
prednikov: Tajna 
zgodovina slovenščine
predavanje Bogdana 
Kristoferja Meška

20.00 Dvorec Novo Celje
Kavarniški večer KUD 
Aletheia

SOBOTA, 6. 5.

7.00 Ploščad centra Nova in 
Cankarjeva ulica Velenje
Mestna tržnica Velenje

8.00 Atrij Centra Nova Velenje
Mladi Turistične zveze 
Velenje se predstavijo
spremljevalni program na 
mestni tržnici

8.00 Titov trg Velenje
Pomladni cvetlični sejem

8.00 do 12.00 Žalec
Podeželska tržnica

8.00 do 12.00 Gotovlje
Kmečka tržnica pod 
stoletnimi lipami

od 9. ure dalje Večnamenska 
športna dvorana 
Podčetrtek
Festival vina in čokolade

9.30 do 13.00 Dom sv. Jožefa 
Celje
Preživimo dan z 
misijonarjem
predava Janez Puhan, 
nekdanji misijonar na 
Madagaskarju

11.00 do 19.00 Stari grad Celje
Živa zgodovina na 
Starem gradu
tudi v nedeljo ob istem 
času

18.00 Zdraviliški park v Topolšici
Slovesnost ob dnevu 
zmage v Topolšici
slavnostni govornik bo 
predsednik RS Borut Pahor

NEDELJA, 7. 5.

10.00 Dom sv. Jožefa Celje
Srečanje in blagoslov 
motorjev in motoristov

11.00 Citycenter Celje
Ljubezni dovolj za dva
pravljica v otroškem parku 
Džungla

16.00 Dom sv. Jožefa Celje
Srečanje otroških in 
mladinskih cerkvenih 
pevskih zborov

PONEDELJEK, 8. 5.

10.00 Mestna knjižnica Šoštanj
Knjižni sejem
sejem rabljenih knjig

13.00 Mladinski center Velenje
Središče mladih in otrok 
Velenje
od ponedeljka do četrtka: 
učna pomoč, interaktivne, 
kuharske, ustvarjalne, 
glasbene delavnice, 
družabne in športne igre …

16.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic v srbskem 
jeziku
namenjena otrokom 
starejšim od treh let; 
pripovedovala bo Maruška 
Škoda

17.00 Dom sv. Jožefa Celje
Pogovori o življenju in 
smrti
pogovore vodita Metka 
Klevišar, dr. med. in Julka 
Žagar, dr. med.

17.00 Osnovna šola Petrovče
Pravljične minute in 
ustvarjalnica

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Knjižni okrasek
ustvarjalna delavnica za 
otroke

17.00 Knjižnica Vojnik
Pravljica z ustvarjalno 
delavnico

17.30 Osrednja knjižnica Celje
Kuba po Fidelovi smrti
V okviru Univerze za III. 
življenjsko obdobje; vstop 
prost

18.00 Krajevna knjižnica Liboje
Po pravljici diši
pravljična ura

18.00 Knjižnica Šmartno ob Paki
Ta vesela urica
pravljično-ustvarjalno-
družabna delavnica, 
namenjena otrokom od 4. 
leta dalje

19.19 Mestna knjižnica Velenje
Zvočna kopel
sprostitvena delavnica za 
odrasle

20.00 Narodni dom Celje
Besede miru
video prireditev o 
notranjem miru o katerem 
govori Prem Rawat; vstop 
prost

TOREK, 9. 5.

9.30 do 15.00 Krekov trg Celje
Evropska vas
zgodovina, kultura, 
geografske in etične 
značilnosti, običaji, 
narodne noše, glasba in 
kulinarika

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic v angleškem 
jeziku
namenjena otrokom, 
starejšim od petih let

20.00 Kavarna Celjskega 
mladinskega centra
Teden Evrope: Evropska 
vina in siri
vstop prost

SREDA, 10. 5.

6.30 do 8.00 Kavarna Celjskega 
mladinskega centra
Zdrav slovenski zajtrk
vstop prost

10.30 Dom kulture Velenje
Skozi naše oko
predstavitev filmov 
dijakov, ki so nastali med 
šolskim letom pri pouku 
multimedije

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Pravljica pri Mišku 
Knjižku
pravljične dogodivščine z 
Dragico, za otroke od 3. 
leta dalje

17.00 Mestna knjižnica Velenje
Ura pravljic
namenjena otrokom, 
starejšim od treh let

18.00 Mestna knjižnica Velenje
Branje je žur, reading 
is cool
bralni krožek za najstnike

19.00 Teozofska knjižnica in 
bralnica Alme M. Karlin 
Celje
Vesak, skupinska 
meditacija ob polni luni 
Buddhe Gautame
vstop prost

19.00 Ipavčev kulturi center 
Šentjur
Vrtnarim, torej sem
vrtnarsko predavanje Nade 
Vreže

Dobrodelne 
prireditve

SOBOTA, 6. 5.

20.00 Stari grad Celje
Večer nad mestom
pripravlja Rotaract klub 
Celje, izkupiček večera 
bo namenjen letovanju 
otrok, ki si tega ne morejo 
privoščiti

NEDELJA, 7. 5.

16.30 Kulturni dom Bistrica ob 
Sotli
Iz srca v srce
nastopajo otroci vrtca in 
šole z gosti, člani skupine 
Mi2 ter zmagovalca 
talentov WildArt; 
prostovoljni prispevki 
bodo namenjeni šolskemu 
skladu
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MAJ

Škofja vas
Prekorje
Dobrova
Lahovna
Lokrovec
Lopata
Medlog

MAJ, JUNIJ

Gorica pri Šmartnem

JUNIJ

Slatina v Rož. dolini
Loče
Runtole
Brezova

JUNIJ, JULIJ

Šmartno v Rož. dolini
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Od piščali do flavte
Zborovodja Anton Petek izdeluje različna zvočila – Kanela 
namesto bambusa

V Galeriji Mozirje je na 
ogled razstava zvočil, ki jih 
izdeluje domačin Anton Pe-
tek. Gre za različna ljudska 
in druga preprosta glasbila, 
med katerimi so pastirske 
piščali, brnivka, pokalica, 
drgalo … Na ogled so prav 
tako Petkova glasbena dela.

»To so glasbila, ki so jih lju-
dje izdelovali v preteklosti, ko 
niso imeli dovolj denarja za 
drugačna. Zame je pomemb-
no, da se ta del slovenske kul-
ture ohranja,« pravi Petek, ki 
se že vse življenje ukvarja z 

glasbo. »Med aerofoni, to je 
glasbili, kjer pride do zvoka 
zaradi pritiska zraka, so pi-
ščalke in flavte. Med drugi-
mi glasbili so zvočne palčke, 
drgala in različna tolkala,« je 
povedal Petek, ki predstavlja 
tudi nekaj glasbil, ki si jih je 
zamislil sam. In nenazadnje: 
v zadnjih dneh so v ospredju 
tudi Petkove zvočne orgle v 
Mozirskem gaju, ki so najve-
čje v Evropi in druge največje 
na svetu.

Za izdelovanje teh glasbil 
se je navdušil med obiskom 

Bele krajine, kjer je zapisoval 
stare napol pozabljene ljud-
ske skladbe. »Tam sem srečal 
več kot osemdeset let starega 
gospoda, ki je izdeloval pi-
ščalke iz suhe breze. Tega 
postopka do takrat nisem 
poznal in tako se je začelo,« 
se spominja začetka. Petek je 
najprej izdeloval piščalke iz 
breze in leske, sledila je prva 
flavta iz primorske kanele. 
Kanela je trstika, ki raste ob 
slovenski obali. Za uporabo 
bambusa se ni odločil, saj to 
ni slovenska domača rastli-

na. »Želim si, da bi ta zvočila 
pritegnila tudi mladi rod, da 
bi se tradicija nadaljevala,« 
je še povedal.

Zvočila izdeluje v okviru 
tako imenovanega osebnega 
dopolnilnega dela. Svoje izdel-
ke predstavlja obiskovalcem 
v Mozirskem gaju, Logarski 
dolini in na Pogačarjevem 
trgu v Ljubljani. »Zelo rad 
obiščem tudi Izolo, kjer so 
korenine mojega izdelovanja 
flavt in uporabljanja kanele,« 
poudarja Mozirjan, ki že štiri-
najst let živi spet v domačem 
kraju. Pred tem je živel vrsto 
let v Celju, kjer je bil prav tako 
dejaven na glasbenem podro-
čju. Vodil je tudi več zborov, 
pri čemer je po zahtevni ope-
raciji hrbtenice še vedno na 
čelu mozirskega župnijskega 
in moškega pevskega zbora.

BRANE JERANKO
Foto: SHERPA Anton Petek pred svojimi razstavljenimi glasbenimi deliZvočila in mladi rod

Različne Petkove flavteRazstavljena piščalka sinička
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Boštjan Antončič je že več kot deset let član ene najboljših mednarodnih plesnih skupin Rosas. Toliko let tudi že živi in dela v Bruslju ter 
brusi plesno znanje pod taktirko Anne Terese de Keersmaeker. Njegova ljubezen do plesa in gibanja so je rodila že zelo zgodaj. Odkar 
pomni, je v dnevni sobi prirejal predstave in plesne točke. »Potem sem plesal in tekmoval v športnih plesih, v najstniških letih 
me je splet okoliščin ponesel v Plesni forum Celje do Goge Stefanović Erjavec. Tam se je moja plesna duša potrdila in 
utrdila. Pri Gogi nisem spoznal samo sodobnega plesa, ampak tudi to, kako je živeti, razmišljati s plesom in kako 
imeti odnos do umetnosti. To so neprecenljivi ustvarjalni darovi naše ›mame Goge‹, ki jih še danes nosim s seboj.« 
Ples je nato študiral v Salzburgu na Experimental Academy of Dance, plesal je v projektih z Matjažem Faričem in 
Matejem Kejžarjem ter tudi s Susan Quinn, z Mio Lawrence in ustvarjal svoje projekte.

»Ples je garaško delo«
Boštjan Antončič, mednarodno prepoznaven plesalec s celjskimi koreninami, o delu v skupini 
Rosas, iskrenosti na odru in plesu, ki ni ženska domena

Boštjana Antončiča sem za pogovor ujela pred ve-
likim plesnim dogodkom v Celju, to je mednarodnim 
tekmovanjem mladih plesnih ustvarjalcev Opus 1 
– Plesna miniatura 2017. Bil je eden od treh članov 
žirije, ki je »iskala« nove mlade plesalce. Dolgo sem 
čakala na njegov odziv, ali je pripravljen na pogovor 
z mano, zato sem kar malce s strahom čakala, kako 
bo ta plesna zvezda komunicirala v navadnem svetu. 
A so me besede njegove prve plesne učiteljice Goge, 
češ da je Boštjan krasna oseba in čisto nič vzvišena, 
pomirile. Pogovarjala sva se na praznični konec te-
dna in že prvi stik z roko in iskrenim nasmehom 
je dal vedeti, da veliki uspehi v tujini niso uničili 
njegove predanosti plesu, življenju in tudi Celju.

Kako se po dolgem času počutite v Celju?
Krasno. Zelo rad se vračam v Celje. Tukaj sem od-

raščal, tu je moja družina, tu je bližina misli, tu so 
spomini, vsa pričakovanja, snovanja. Tukaj je tista 
intima, ki je ne najdeš nikjer drugje. Potrebujem mal-
ce Celja, da sem bolj Boštjan. Čeprav živim v tujini že 
skoraj več časa, kot sem živel tukaj, še vedno govorim, 
da grem domov.

Na mednarodnem tekmovanju mladih plesnih 
ustvarjalcev Opus 1 – Plesna miniatura 2017 sode-
lujete kot žirant, nekoč ste tudi tekmovali. Kakšni 
so spomini?

Zelo lepi. Spomnim se zlasti navdušenja nad nasto-
panjem, ne toliko pritiska tekmovanja. Ne vem točno, 
kakšni so bili rezultati. Mislim, da sem celo enkrat ali 
dvakrat zmagal.

Kaj boste ocenjevali pri mladih plesalcih?
Kreativnost, drznost, ki manjka v tem času, in rav-

notežje ideje ter izvedbe. Mene bo predvsem zani-
malo, koliko bodo otroci iskreni do sebe in giba, ter 
kako gledajo na svet okoli sebe, kaj jih navdušuje, 
kaj kritizirajo. To se vse odraža na gibu in gesti, ki ju 
predstavljajo na odru.

Ali lahko za nekoga, ki ga boste videli, rekli, ta 
je pa talent?

Zagotovo. Hitro se vidi. Ne toliko v virtuoznosti 
giba, ampak predvsem v komunikaciji do sveta, 
ideje … Nastopanje je komuniciranje, pripovedo-
vanje …

Za uspeh v karieri sta potrebna talent in pred-
vsem veliko vaje.

To je staro pravilo, ki zelo drži.
Kako bi rekli, da je bilo pri vas?
Izjema, ki potrjuje pravilo (smeh). Vem, ker sem 

po določenem času začel garati.
Kaj vam ples pomeni in kako se počutite, ko sto-

jite na odru?
Trenutno je ples medij, s katerim komuniciram s 

svetom, mogoče bo to kuhanje čez deset let. Oder je 
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 je garaško delo«
Boštjan Antončič, mednarodno prepoznaven plesalec s celjskimi koreninami, o delu v skupini 

velikokrat delo, preizkušanje, razmišljanje. Imam to srečo, da 
sem veliko na odru.

Pred kratkim ste se vrnili iz New Yorka, kjer ste nasto-
pili v muzeju moderne umetnosti (MoMa). S čim ste se 
predstavili tam?

Predstavili smo se s projektom Work/Travail/Arbeid, 
ki je bil narejen prav za galerijski, muzejski prostor. Gib 
in koreografi ja sta prišla iz plesne predstave, ki jo po-
navadi plešemo na odru. Tukaj pa je bil koncept, da se 
plesni elementi, glasbeniki, plesalci kot celota razbijejo 
na majhne dele in umestijo v deveturne cikle, ki se 
ponavljajo v javnem prostoru, kjer se gledalci, obi-
skovalci lahko kjerkoli gibljejo. Tako neposrednost 
opazovanja, bližina plesalca in koreografi je, izkušnja 
prostora, niso ločeni med odrom in občinstvom.

V predstavi se glasba izvaja »v živo« in vi nanjo 
plešete.

Po notnem zapisu so narejeni naši gibi. Ni nobe-
ne improvizacije, ena nota en korak.

Pet dni ste bili New Yorku in vsak dan ste 
imeli predstavo? Kakšni so bil odzivi občinstva?

Nastop je trajal od enajstih do petih, vsako uro 
druga različica predstave. Kritike so bile odlične. 
Verjetno najbolj zanimive diskusije so bile, ali 
ples sodi v nek razstavni prostor. Kje je mesto 
koreografi je in kje je mesto gledalca? Kako gle-
dati ples? To so teme, ki so bile popularne v 
šestdesetih letih s postmodernizmom v plesu, 
vendar so spet aktualne.

Obiskovalci enega najbolj znanih muzejev 
sodobne umetnosti so lahko pričakovali, da 
bo v tem prostoru nekaj drugačnega.

Obiskovalci v New Yorku so predvsem dobro 
izobraženi. Drugačnost projekta se je mogoče 
preusmerila bolj na izkušnjo, neposrednost, bli-
žino plesalcev, znoj, dihanje, gib v tišini. Dotik 
plesalca nekatere vznemiri, druge navdušuje.

Če bi dali takšno predstavo v Narodno galerijo 
v Ljubljani, kako bi bilo?

Mislim, da bi bilo fantastično, verjetno še bolje 
v Moderni galeriji.

Ali bi se lahko plesno razvili tudi v Sloveniji?
Verjetno do neke točke, saj veliko ljudi tudi tu-

kaj dela zelo dobro, vem pa, da jim ni lahko. V 
tujini je lažje, predvsem zaradi različnosti dela in 
boljše fi nančne podpore. Nisem razmišljal o tem 
in nisem nikoli delal primerjav, kako bi bilo, če bi 
ostal. Zame je bila logično nadaljevanje tujina. A kot 
mi je znano, se v Sloveniji svobodni plesalci ukvarjajo 
z enakimi težavami kot v tujini.

V skupini Rosas ste del stalnega ansambla, kar 
pomeni, da ste v ekipi in se vam ni treba vsako leto 
znova dokazovati. To je velika prednost, ne?
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To je zagotovo prednost, je neke vrste var-
nost, ki je pomembna za kontinuiteto dela. 
Tako za mojo koreografi njo kot tudi zame. 
Dokazovanje je seveda prisotno, je pa velika 
mera zaupanja, kar olajša delo.

Bolj se lahko osredotočite na svoje delo.
Tako je. Vem, zakaj sem tam, in vem, 

»na čem lahko delam«. Kar pa ne pome-
ni, da ne bi kdaj rad spoznal tudi drugih 
projektov. A trenutno je takšna situacija, 
da sem dobro zasidran v tej skupini in 
polno zaposlen.

Imate željo poskusiti še kje drugje?
Seveda. Rad bi poskusil z drugimi kore-

ografi , projekti. Ponudbe prihajajo. Ideje 
se rojevajo.

Ali je v plesnem svetu prisoten šo-
vinizem?

Tako kot vsepovsod. Naša šefi ca je 
trmasta in ambiciozna.

V sodobnem plesu so meje premi-
kale prav ženske.

To so bile zelo močne ženske. Že od 

začetka 20. stoletja so ženske delale ve-
like premike v plesu.

Ali je ples moški svet?
Mislim, da ne. Meje so se zbrisale. Kje 

je meja med moškim in ženskim? Ples je 
lahko tudi androgen, vsak moški ima v 
sebi nekaj ženskega in obratno. Če sodim 
po sebi, imam nekaj zelo ženskega in ne-
kaj zelo moškega v sebi.

V najstniških letih je malo fantov, ki 
plešejo. Ali ste se kot fant morali spopri-
jemati z raznimi opazkami, da to ni za 

fante?
Seveda, to je vedno prisotno. To so pred-

sodki, ker je ples mišljen kot šport za žen-
ske. Ne vem, zakaj, ali jih je strah erotičnosti, 
stika s telesom, intimnosti, ki jo daš na odru. 
Ženske se mogoče lažje odpirajo. Mislim, da 

je moški toliko močnejši, če gre skozi vse to. 
Sooči se s svojim telesom, seksualnostjo. Za-

gotovo so tukaj strahovi, ki jih mora premagati. 
Veliko mladih fantov prav v plesu postane moč-

nejših.
Ali ste bolj obremenjeni s poškodbami, ki se vam 

lahko zgodijo, kot recimo pri mojem poklicu?

Seveda.
Ali zaradi tega recimo ne smučate?
Na žalost ne smučam več. Ne bi se smel ukvarjati z ekstre-

mnimi športi, kar mi tudi piše v pogodbi, saj je večja verjetnost 
poškodb. Ne morem si privoščiti, da bi bil dlje časa odsoten. 
Za smučanje mi je res hudo, ker sem nekoč zelo rad to počel.

Imate podobno kot manekenke zavarovano svoje telo?
Ne (smeh). Poslušam pa svoje telo, kje so moje meje in kako 

se z leti spreminja.
Ali bi se vaša kariera končala, če bi imeli zlom?
Ne. Lani sem si zaradi preobremenjenosti zlomil stopalo. 

Na žalost ali srečo sem se tudi zaradi poškodb največ nau-
čil o telesu. Dejstvo je, da nisem več ravno mlad in nič ne 
gre več tako enostavno in na hitro. Vsaka poškodba prinese 
daljše okrevanje. Imam pa super fi zioterapevta in osteopata. 
Minljivost telesa je pač neizogibna. Mogoče je starejše telo za 
ustvarjanje in odrsko zgodbo še bolj zanimivo kot virtuoznost 
mladega telesa.

Ali je ples garaško delo?
Zelo. Mislim, da smo plesalci kronično utrujeni. Povezava uma 

in telesa je pri nas ves čas ustvarjena. Ves čas moraš biti prisoten 
v trenutku gibanja, s čimer izgubljaš največ energije.

Ali je v tem kapitalističnem svetu, kjer se vse meri z denar-

jem, naporno tudi za plesno ustvarjanje?
Seveda, predvsem za plesno sceno, ki se bori za obstanek in 

neko kontinuiteto. Financiranje je katastrofalno tako v Sloveniji 
kot v Evropi, spet v drugačnih merilih.

Predvsem pa pogrešam več sodelovanja različnih ustanov, 
na primer muzejev in gledališč, galerij. Ne samo da bi z novim 
sodelovanjem mogoče pridobili nova sredstva, ampak bi tudi 
razvijali in vzgajali različna kulturna očesa ljudi.

Imamo neko romantično predstavo, da umetniki vedno 
ustvarjate v pomanjkanju in ne v preobilju. Ne mislim samo 
v denarnem. Da so največje umetnine nastale v nekem bolj 
žalostnem stanju.

Mogoče je res nek romantičen pogled na umetnost, a z manj 
sredstvi ne bi delal bolje, če ste mislili to. Delal bi isto, ampak 
težje in manj. To je romantičen pogled na umetnost, a veliko je 
tukaj krute neromantike, saj je treba živeti iz meseca v mesec. 
Veliko plesalcev si nato najde še druge službe in dodatne zapo-
slitve. Oziroma več časa preživi za računalnikom, ob iskanju 
fi nanciranja kot v dvorani, studiu.

Kateri so trenutno vaši projekti?
Bili smo v pariški operi z opero Cosi fan tutte. V to opero se 

vračamo jeseni, nato v New Yorku v MoMi in zdaj ustvarjamo 
ob Bachovi suiti za violončelo. Raziskujemo Keplerja, Newtona, 
kako je Bach ustvarjal harmonije in projektiramo na gibalne 
konstrukte.

V gledališču so vedno veseli, če imajo veliko ponovitev. 
Koliko ponovitev imate s svojimi predstavami?

Ponavadi imamo dve produkciji na leto. Trenutno tri. Te pred-
stave potem igramo tudi do stokrat, in sicer dve do pet let.

Imate svoje ljube predstave?
 Seveda. Posebej so mi ljube tiste, ki so bile narejene v določ-

nem trenutku. Mogoče najbolj tiste, ko sem se boril sam s sabo 
ali z materialom, s katerim sem delal. Bile so tudi predstave, ki 
mi niso bile všeč, a sem jih vseeno moral ponoviti šestdesetkrat.

Koliko je obleka pomembna pri plesu?
Zelo. V New Yorku smo nastopili v belem, ker se najlepše vidi 

gib v prostoru, kjer smo nastopali. V pariški operi v živih barvah. 
Kostum in scena, barva in luč so del alkimističnega ustvarjanja 
predstave.

In vi sami? V kaj ste najraje oblečeni? Glede na to, da ste 
danes v črnem, je to črna?

Niti ne. Danes je zgolj naključje. Ponavadi se izogibam črni 
(smeh).

Ali se gib vidi bolje, če si oblečen manj?
Če gledamo telo, verjetno se. A če gledamo še kaj drugega, so 

tudi kavbojke super.
Kako najraje plešete? V paru, sami ali v skupini?
Ni pomembno. Verjetno vse. Trenutno plešem duet s sople-

salko, s katero imava odlično kemijo, pa v predstavi, kjer nas je 
sedem, kjer je še več prepletanja energij. Imam srečo, da veli-
kokrat plešem na glasbo v živo, z odličnimi glasbeniki in pevci.

Zagotovo morate skrbeti za svoje telo, je tudi pri plesalcih 
veliko motenj hranjenja?

Mislim, da jih ni veliko, kjer sem jaz, je pa bolj prisotna pri 
baletu. Seveda pazimo, da se ne zredimo, a nikoli ni bilo tako, 
da bi moral kdo shujšati. Včasih je še celo bolj zanimivo, če ima 
nekdo kakšen kilogram več.

Ali govorite francosko?
Malce že. Razumem zelo dobro, a z angleščino se odlič-

no sporazumevam tudi v Belgiji in tako skoraj ne potrebujem 
drugega. Včasih je večja težava poiskati primerne besede v 
slovenščini.

V katerem jeziku sanjate?
Angleščini in francoščini.
Če vas kdo vpraša, kje ste doma, kakšen je vaš odgovor?
Moj dom je trenutno v Belgiji. Tam živim že dvanajst let. Če-

prav ogromno potujem po svetu, v Slovenijo pridem trikrat na 
leto, za praznike in poleti na počitnice na hrvaško obalo ter v 
hribe. Še vedno pa rečem, da grem domov, ko se vračam v Slo-
venijo. Imam pa nekaj zelo dobrih prijateljev iz Celja in Slovenije, 
v Bruslju in v bližini.

BARBARA GRADIČ OSET, foto: SHERPA,
MARK POŽLEP, ANNE VAN AERSCHOT

INTERVJU

»Sodobni plesalci smo večinoma nomadi in se selimo glede na odprtost do plesne umetnosti.«

To je zagotovo prednost, je neke vrste var-
nost, ki je pomembna za kontinuiteto dela. 
Tako za mojo koreografi njo kot tudi zame. 
Dokazovanje je seveda prisotno, je pa velika 
mera zaupanja, kar olajša delo.

»na čem lahko delam«. Kar pa ne pome-
ni, da ne bi kdaj rad spoznal tudi drugih 

jemati z raznimi opazkami, da to ni za 
fante?

sodki, ker je ples mišljen kot šport za žen-
ske. Ne vem, zakaj, ali jih je strah erotičnosti, 
stika s telesom, intimnosti, ki jo daš na odru. 
Ženske se mogoče lažje odpirajo. Mislim, da 

je moški toliko močnejši, če gre skozi vse to. 
Sooči se s svojim telesom, seksualnostjo. Za-

gotovo so tukaj strahovi, ki jih mora premagati. 
Veliko mladih fantov prav v plesu postane moč-

nejših.
Ali ste bolj obremenjeni s poškodbami, ki se vam 

lahko zgodijo, kot recimo pri mojem poklicu?
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Tudi ljubiteljskim izdelovalcem 
družinskega drevesa bo zelo 
v pomoč članstvo v Sloven-
skem rodoslovnem društvu. 
To je osnovna, če želiš izdelati 

kakovosten rodovnik. 
Čisto lahko si 

sestaviš 
rodovnik 

do leta 
1550, a 
če po-

datki niso 
preverjeni 

in točni, seveda 
vse skupaj ne 

pomeni ve-
liko.
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Zaprašeni arhivi, zapisi v mrtvih jezikih in opuščenih 
pisavah, številke, ki jim kraljuje približnostna matematika, 
in knjige, ki so morda izginile za vedno. Večina je verje-
tno z roko zamahnila že ob arhivih, njemu pa se ob njih 
oči kar zaiskrijo. Tino Mamić je profesionalni rodoslovec, 
zgodovinar, ki po naročilu izdeluje družinska drevesa in 
išče osebne korenine. »V bistvu je to kar malo detektivsko 
delo,« se nasmeji simpatičen Primorec. »Včasih traja tudi 
leta, a ko najdeš pravi podatek, je zadovoljstvo brezmejno.«

Z detektivsko lupo 
do daljnih prednikov
Tino Mamić o rodoslovju in iskanju osebnih korenin

»Izkoristite priložnost, dokler jo še 
imate, in izprašajte svoje stare starše, 
kakšno staro teto ali koga, ki pozna 
družinsko zgodovino.
Izvedeli boste tudi razne zgodbe, družinsko izročilo in 
prigode. V dobi digitalnih naprav je dokumentiranje 
takšnega vira povsem enostavno, vnuki pa vam bodo 
neizmerno hvaležni. Za prvih 150 let lahko tako svoj 
rodovnik naredite tudi sami.«

»Če ne poznaš svojih korenin, se velikokrat ne 
ceniš toliko, kot bi se lahko ali bi se moral. Večina 

psiholoških težav zaradi slabe samopodobe in 
nizke samozavesti izvira prav iz tega, da se ne 

cenimo dovolj. Odkrivanje lastnih korenin in 
družinskega drevesa lahko ima pozitivno vlogo tudi 

s psihoterapevtskega stališča.«

Osnovni vir za izdelavo rodovnika so matične knjige – krstna, poročna, 
mrliška in družinska. Kot manj običajen, a izjemno koristen vir se 
lahko izkažejo zemljiške knjige in celo urbarji. A s temi si nestro-
kovnjak težko pomaga. Najstarejši rodovnik, ki ga je izdelal Tino 
Mamić, sega v leto 1540. Virov za čas 
pred letom 1800 je zelo malo, pred 
1.700 pa so izjemno redki. Brez zna-
nja latinščine, italijanščine, nemšči-
ne in gotice je težko, če ne kar 
nemogoče. Prav pride vsaj še 
starocerkvena slovanščina s 
cirilico. Arhivi na zahodu so 
dokaj dobro ohranjeni, proti 
vzhodu in jugu so iz države v 
državo slabši, na področjih, kjer 
so vladali Turki, jih sploh ni.

Do rodovnikov imamo Slo-
venci precej »pišmeuhovski« 
odnos. To potrjuje podatek, 
da bi se lahko z rodovnikom 
pohvalilo precej več psov kot 
ljudi. A vseeno je vedno več 
tistih, ki se sprašujejo, od kod 
prihajajo in kdo so bili njihovi 
predniki. V Slovensko rodo-
slovno društvo je vključenih 
več tisoč ljudi, ki ljubiteljsko 
brskajo po tovrstnih podatkih. 
Tino Mamić je eden redkih, ki 
se je temu posvetil profesional-
no. »Kot zgodovinarju mi je to 
delo nekoliko lažje, saj sta mi 
metodologija in sistem bliže, 
poleg tega imajo vsak arhiv, 
vsako zgodovinsko obdobje 
in celo vsak zapisovalec svoje 
zanke, ki se jih naučiš z leti in 
z veliko izkušnjami.«

Vprašajte babico, 
dokler lahko
Osnova družinskega dreve-

sa je načeloma precej enostav-
na. A že pri imenu in datumu 
rojstva ter smrti prababice in 

pradedka se običajno zaplete. 
»Vsi, ki smo se kdajkoli ukvar-
jali z rodoslovjem, se prej ali 
slej soočimo z enim največjih 
obžalovanj – zakaj nisem tega 
vprašal babice, dedka, tete, 
strica …, ko so bili še živi. V 
vsaki družini je kdo, ki ima 
pregled nad sorodstvenimi 
vezmi, ki pozna družinske 
zgodbe in družinsko tradici-
jo. V dobi pametnih telefonov 
beleženje takšnega pogovora 
vzame le nekaj minut, vnuki 
pa vam bodo neizmerno hva-
ležni,« pravi sogovornik. Prve 
datume rojstev in smrti lahko 
najdemo na pokopališču, po-
tem se odpravimo v arhiv ali 
župnijo, kjer hranijo matične 
knjige prednikov. Najkasneje 
v tej fazi nam bo prišla prav 
pomoč strokovnjaka. »Pred 
sto ali dvesto leti so naši pred-
niki uporabljali nekaj deset 
bolj običajnih imen, datume 
pa so pogosto kar zaokrožili, 
nekaj let gor ali dol. Zato se 
prav lahko zgodi, da najdemo 

mogoče dobiti že za nekaj sto 
evrov. In ko se ob različnih 
življenjskih prelomnicah ali 
osebnih praznikih za takšno 
naložbo odloči več družinskih 
članov, je to dostopno in drago-
ceno darilo za celotno rodbino, 
ne samo za slavljenca.

Francozov nič, 
plemičev za vzorec
Ko se je nekoč nek plemič 

na vse pretege hvalil s svojimi 
predniki, mu je nekdo zabru-
sil, da je kot krompir. »Vse, kar 
je dobrega, imaš pod zemljo.« 
Tudi brez takšne popotnice je 
treba priznati, da bi bili za 
marsikoga določeni predniki 
bolj zaželeni kot drugi. »Med 
pogostejšimi miti pri nas je 
ustno izročilo, da je kdo poto-
mec Francozov. A to običajno 
ni res. Arhivski viri iz časa Ilir-
skih provinc so med najbolje 
ohranjenimi, a med 100 tisoč 
imeni v rodoslovnem društvu 
nismo našli nobenega s fran-
coskimi koreninami. Sem pa 
mojim trem strankam našel 
dokaze za plemiške koreni-
ne.« Na Slovenskem je bilo 
plemstva malo, a kot pravi 
Mamić, »majhna« zgodovina 
nikakor ni slaba zgodovina. 
»Če bi lahko izbiral, ali sem 
potomec britanskega lorda, ki 
je osvajal Ameriko, ali poto-
mec preprostega slovenskega 
kmeta, bi vsekakor raje izbral 
slednje.« Nedvomno je ogro-
mno Slovencev potomcev pri-
šlekov na naše ozemlje. »Med 
najbolj pogostimi slovenskimi 
priimki je na primer Horvat z 
izpeljankami. To je lahko po-
menilo kogarkoli, ki je prišel 
z juga ali pa je v tistih krajih 
zgolj trgoval. Po turških vpa-
dih so bila ogromna obmo-
čja na Primorskem pustote, 
torej so bili ti kraji poseljeni 
na novo, s prišleki. Po drugi 
strani na primer priimek Babić 
velja za srbskega, a ga najde-

mo v 13. stoletju na Tržaškem. 
To je v času, ko v Srbiji priim-
kov še poznali niso.« Da lahko 
torej nek rod pravilno umestiš 
v čas in prostor, moraš vse te 
podrobnosti tudi poznati.

Ponovna srečanja 
ob solzah veselja
S posebnim veseljem se 

Tino spominja srečanja Ame-
ričanke slovenskega rodu, ki je 
z njegovo pomočjo v Sloveniji 
našla svoje sorodnike. »Ko so 
na tisti slovenski kmetiji izbr-
skali fotografi jo, na kateri je 
moja stranka prepoznala svojo 
babico, je bilo srečanje z novo 
odkrito družino tako prisrčno, 
da sem še jaz jokal,« se spomi-
nja. Po drugi strani določena 
odkritja iz družinske zgodovi-
ne naročnikom odkrije bolj za-
držano. Nekoč se je izkazalo, 
da je imela ena do družinskih 
prednic kar nekaj nezakonskih 
otrok. Spraševal sem se, kako 
bodo to sprejeli. A se je izkaza-
lo, da s poklonom tej ženski, 
češ kako pogumna in močna 
je morala biti, da je prenesla 
usodo Mete iz Samorastnikov 
Prežihovega Voranca. Spet v 
drugem primeru se je izkaza-
lo, da je bil eden od družinskih 
prednikov v zaporu. V tretjem 
pa, da v Ameriko izseljeni ded 
ni umrl na poti, ampak je po-
stal ameriški državljan in je v 
novi domovini živel nadaljnjih 
petdeset let, na staro družino 
pa je pozabil. »Statistično smo 
vsi potomci Kleopatre,« se 
smeje Tino. A prav bi bilo, da 
bi vsak zase poznal svojo oseb-
no zgodovino vsaj nekaj rodov 
v preteklost.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: GrupA

»Rodoslovec je nekakšen 
zgodovinski detektiv.
Res je lep občutek, ko po dolgotrajnem trudu izbrskaš 
pomemben podatek. Se mi je že zgodilo, da sem kar 
zavriskal od veselja. Glede na dobro obdelane primorske 
arhive in bogato bazo podatkov lahko posamezen rodovnik 
izdelam zelo hitro, drugega pa z veliko težavami izdelujem 
tudi več let. Je pa užitek pri slednjem precej večji.«

več oseb z istim imenom, ki 
bi lahko bile naši predniki. 
Katera je prava, ugotovimo z 
metodo rekonstrukcije in izlo-
čanja,« pojasni Mamić. Lahko 
se tudi na pamet odločimo za 
tistega, ki je imel boljši druž-
beni položaj, a potem naš 
rodovnik prav veliko zgodo-
vinske vrednosti ne bo imel.

Z ameriškim 
znanstvenikom 
prvič v arhiv
Tino je že v študentskih le-

tih delal kot turistični vodnik in 
nekoč ga je nek ameriški znan-
stvenik najel, da bi mu poma-
gal poiskati slovenske koreni-
ne. Nekaj dni sta se vozila po 
primorskih arhivih, številnih 

župniščih in oddaljenih vaseh. 
Ko sta končala, je bil naročnik 
nadvse zadovoljen, njegov pre-
dlog pa po ameriško podjeten. 
»Zakaj ne bi ustanovil podje-
tja? Takšnega znanja in spo-
dobnosti namreč nima vsak,« 
mu je dejal. In tako je Tino 
začel o tem resno razmišljati 
in v to smer tudi delovati. Bil 
je prvi, ki se je v Sloveniji za-
čel z rodoslovjem podjetniško 
ukvarjati, v zadnjih nekaj letih 
se je temu področju posvetil v 
celoti. »Ne, moje stranke niso 
bogataši. Večinoma so povsem 
običajni ljudje, ki se jim iz ta-
kšnih ali drugačnih razlogov 
zdi pomembno odkriti, kdo so 
bili njihovi predniki,« razloži. 
Osnovno obliko rodovnika je 
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Nekatere družine se prepirajo, 
druge prepevajo

»Družinsko petje spod-
buja družinske vrednote 
in ohranja slovensko ljud-
sko pesem,« poudarja Ju-
rij Repenšek iz Mozirja, 
predsednik tamkajšnjega 
Kulturno-prosvetnega dru-
štva Jurij. To je pred dnevi 
pripravilo že 21. prireditev 
Družinsko petje. Nastopile 
so pojoče družine iz različ-
nih slovenskih pokrajin. 
Med njimi številne z naše-
ga območja.

Letošnje srečanje v Mozirju 
je bilo na temo epske, to je 
pripovedne ljudske pesmi. 
Robnikovi sestri iz Konj-
skega Vrha pri Ljubnem, ki 
zadnja leta na mozirski pri-
reditvi redno nastopata, sta 
med drugim zapeli pesmi Že 
zima odhaja in Bejži, bežji 
pisan teč. »Če te fantje uja-
mejo, ti drobno perje vza-
mejo,« sta prepevali sestri. 
»Jaz bom še kar pisan teč, ti 
pa ne boš več fantič,« je dal 
fantu vedeti pisani ptič. Le-
tos je prvič nastopila Družina 
Štiglic iz Tera nad Ljubnim, 
ki je zapela pesmi Srce je ža-
lostno in Oglar je en zaubar 
fant. »Oglar mora biti moj,« 
so zapela z nekoliko starejšo 
pevko tri rosno mlada dekle-
ta. Vse to priča, da ljudska 
pesem v Zgornji Savinjski 
dolini in še marsikje drugje 
ne bo zamrla.

Med nastopajočimi je bila 
tudi mozirska Družina Re-
penšek. Glava družine je prej 
omenjeni predsednik Kultur-
no-prosvetnega društva Jurij, 
ki je prireditev organiziralo. 
»Naša družina ima do slo-
venske ljudske pesmi spoštljiv 
odnos. Na podobni prireditvi 
v Andražu nad Polzelo sem 
se navdušil, da bi lahko ne-
kaj podobnega priredili tudi 
v Mozirju,« je povedal o ko-
reninah mozirske prireditve 
predsednik Repenšek. »Vesel 
sem, ker se vsako leto prijavi 
od petnajst do dvajset pojočih 
družin iz vse Slovenije. Priha-
jajo tudi z avstrijske Koroške 
in iz Porabja,« je povedal o 
zanimanju za nastop pojočih 
družin v Mozirju.

Pridružil se je brat
Med najbolj znanimi po-

jočimi družinami na našem 
območju je Družina Jakob 
iz Zavrha nad Dobrno. Do-
slej je uporabljala ime Sestre 
Jakob. »Od nedavnega poje 
z nami tudi naš brat Zden-
ko, zato uporabljamo ime 
Družina Jakob,« je povedala 
članica Ema Jakob. »Dru-
žinsko petje nas povezuje 
in predstavlja tudi spomin 
na naše otroštvo. S tem, ko 
smo si ustvarili vsak svojo 
družino, smo se nekoliko 
odtujili, vendar sta nas pe-

sem in družinsko petje po-
novno spravila na kup, kot 
pri nas rečemo po domače,« 
je dodala Ema. Enkrat na te-
den skupaj vadijo. Nastopajo 
največ v domačih krajih.

Pojočo Družino Ulaga iz 
Rečice pri Laškem sestavlja-
jo starejši člani. »Včasih smo 
v družini vsi prepevali, star-
ši in štirje otroci,« je povedal 
najstarejši član Peter Ulaga, 
ki je že več kot šest desetletij 
tudi pevec cerkvenega zbora. 
Tudi pozimi na krušni peči so 
peli. Prepevali so seveda tudi 
kot fantje na vasi. Pojoči Ula-
govi še vedno prepevajo na 
družinskih praznovanjih ali 
na primer na »furežih«, to je 
kolinah. Na mozirskem sre-
čanju Družinsko petje niso 
nastopili samo dvakrat, to 
je prvo leto in predlani, ko 
je umrla sestra. Letos so na-
stopili Ulagova brata in njuna 
sestra ter njen mož. Brat so-
deluje pri laških »ofirovcih«. 
Njihovi vnuki niso toliko vne-
ti za ljudsko pesem, vendar 
so navdušeni člani pihalne 
godbe. Ena od vnukinj celo 
študira violino v Zagrebu.

Pojejo tudi 
najmlajši
Družinskemu petju je zelo 

predana tudi Družina Bele 
iz Zibike na Kozjanskem. 
»Mama in oče sta bila oba iz 

Domačinka, pojoča Družina Repenšek iz Mozirja. Pela je o pšenički in svetem Juriju.
Pojoči Robnikovi sestri iz Konjskega Vrha pri 
Ljubnem Družina Štiglic iz Tera pri Ljubnem je pela o žalostnem srcu in oglarju.

pojoče družine in smo z nji-
ma prepevali že kot otroci. Kot 
skupina smo začeli prepevati 
leta 1993, ko smo bili na sre-
čanju v Andražu,« se spomi-
nja družinska članica Helena 
Rančigaj. Dandanes Beletovi 
prepevajo na prireditvah po-
jočih družin v Mozirju, na 
Brinjevi Gori nad Zrečami in 
v Šentvidu pri Grobelnem. 
Letos so bili povabljeni celo 
na srečanje v Bogenšperk, 
vendar za to ne bo časa. »V 
družinskem petju uživamo, 
sicer bi lahko počeli kaj dru-
gega. Radi se srečujemo tudi z 

drugimi pojočimi družinami,« 
je dodala Rančigajeva. Skupaj 
pojejo kot pojoča družina nje-
na mama Cilka, sestra Bernar-
da, brat Janez in Helenina hči 
Martina.

Na mozirski prireditvi sta 
nastopili tudi Sestri Apšner, 
ena od njiju je Mozirjanka 
Ivana Žvipelj, ki je zelo znana 
kulturna delavka. Iz Mozirja 
so prepevali tudi Oblakovi 
bratrani in Družina Šuligoj, 
z Brinjeve Gore pri Zrečah 
Družina Strmšek. Zelo znana 
je pojoča Družina Gregorc s 
Frankolovega, ki povezuje 

tri generacije. Njen najmlaj-
ši pevec ima šestnajst let in 
najstarejši 86. Lani je druži-
na posnela že svoj drugi vi-
deospot in izdala tretjo zgo-
ščenko. »Pojemo predvsem 
ljudske pesmi, iz zakladnice 
naše stare mame, ki si je stare 
pesmi zapisovala,« je povedal 
član družine Elči Gregorc. Vsi 
člani so pevci frankolovskega 
moškega zbora, zato zapojejo 
štiriglasno. Tudi na Frankolo-
vem za usodo žive ljudske 
pesmi očitno ni strahu.

BRANE JERANKO
Foto: GrupA

V Mozirju je bilo na odru sedemnajst pojočih družin – 
Ponekod za živo ljudsko pesem ni strahu

Tako se je tik pred nastopom pripravljala pojoča Družina Bele iz Zibike na Kozjanskem.

Iz Sester Jakob je nastala pojoča Družina Jakob. Sestram se je namreč pridružil brat.Pojoča družina Ulaga iz Rečice pri Laškem
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Odgovorno s hrano
Otroke v OŠ Lava učijo, da ni vseeno, kakšno hrano jedo in koliko je zavržejo

Izbira hrane ni le stvar našega okusa in finančnih mo-
žnosti, s tem vplivamo na podnebje, naravne vire in pri-
hodnost planeta. S projektom Odgovorno s hrano zato v 
osnovnih šolah, ki so vključene v mrežo ekošol v devetih 
evropskih državah, mladi spoznavajo načine, s katerimi 
bodo lahko bolj odgovorno izbirali hrano in je tudi manj 
zavrgli. Ekodan, posvečen odgovornemu ravnanju s hra-
no, so pred tednom pripravili v OŠ Lava v Celju.

Že pred šolo je bilo živah-
no, saj so otroci spoznavali 
različne poklice, povezane 
s hrano. Predstavili so jim 
jih gostje iz Šolskega centra 
Šentjur, Srednje gostinske 
šole Celje in Srednje šole za 
hortikuluturo in vizualne 
umetnosti Celje. Kasneje so 
se na stojnicah predstavili 
tudi pridelovalci hrane, pri 
nekaterih od teh šola naroča 
pridelke za šolsko kuhinjo. 
Na obisk so otroci povabili 
tudi starše in krajane mestne 
četrti Lava.

Otroci učijo starše
V šoli so se medtem zvr-

stile delavnice, na katerih 
so učenci ustvarjali na naj-
različnejše teme, povezane 
s hrano in z njeno ponovno 
uporabo. Manjši so pripra-
vili jed iz starega kruha, na-
pitek iz sadja in zelenjave, 
skuto iz skisanega mleka … 
Starejši so pripravili setveni 
koledar in koledar sezon-

skih jedi, obiskali so tržnico 
in poiskali ekološke pridelo-
valce, v devetem razredu pa 
so med drugim proučevali 
vpliv mesne industrije na 
okolje. Kot je povedala Na-
taša Anderlič, regijska ko-
ordinatorica Ekošole, se tudi 
v šoli zavedajo, da preveč 
hrane konča med odpadki. 
»Otroke učimo, da vzamejo 
toliko, kolikor pojedo, in da 
tisto, česar ne jedo, vsaj po-
skusijo. Sicer ostanki kon-
čajo med odpadki. Lahko 
na primer uporabimo star 
kruh ali sadje, tako da ga 
posušimo, zato smo kupili 
sušilnike in ga ponudimo 
pri malici ter kosilu. Upa-
mo, da bodo otroci staršem 
prenesli pozitivne izkušnje 
s takšnih dnevov in da bodo 
tudi doma začeli drugače 
ravnati s hrano. Ponekod je 
to že praksa, nam povedo 
otroci.« Sicer pa je včasih 
težje prepričati starše, ko 
gre za uvajanje novosti pri 

prehrani, ugotavlja Ander-
ličeva. »Že nekaj časa otroci 
dobivajo nesladkan čaj in na 
dneve dejavnosti ne nosijo 
sladkarij, čeprav vsi straši 
tega ne upoštevajo vedno.«

Zeleni ponedeljek
Ravnateljica Marijana Ko-

lenko pravi, da so to aktiv-
nosti, ki bodo šele čez leta 
prinesle rezultate. »Bistveno 
je, da otroci vedo, da obstaja 
možnost izbire, in se lahko 
kasneje sami odločijo, kaj 
bodo kupovali.« Po takšnem 
principu so že pred leti pri 
kosilu uvedli možnost izbire 
med bolj in manj zdravimi 
sladicami ali pa so ponudili 
več vrst solat, tudi kakšnih 
manj običajnih, na primer s 
kašo. Izkazalo se je, da mo-
žnost izbire poveča verje-
tnost, da se bo otrok odločil 
za bolj zdrav obrok. Sicer pa 
v šoli že deset let ne upora-
bljajo instant živil, 
že dve leti in 
pol pa imajo 
zeleni po-
nedeljek, 
ko kuhi-
nja po-
nudi jedi 
brez mesa. 
Da je bil to 

V mednarodnem projektu Odgovorno s hrano sodelujejo ekošole de-
vetih držav srednje Evrope. S projektom opozarjajo na globalni vidik 
pridelave in predelave hrane ter na preveč zavržene hrane, preveliko 
uporabo mesa in palmovega olja …

Med obiskom v Celju je Gregor 
Cerar sodeloval v spletni konfe-
renci v okviru projekta Odgovor-

no s hrano.

V OŠ Lava na različne načine opozarjajo in učijo otroke, kako je treba ravnati s hrano, pravi Nataša 
Anderlič, regijska koordinatorica Ekošole.

na začetku tudi za kuhari-
ce izziv, ravnateljica prizna 
in napoveduje še dodatno 
zmanjšanje količine sladkor-
ja v hrani, saj ima dokazano 
negativen vpliv na delovanje 
možganov otrok.

Na stojnicah so se predstavili nekateri pridelovalci hrane, med drugim tudi 
čebelar.

Devetošolke so pod vodstvom učiteljice Janje Rozman (levo) ugotavljale, da je 
mesna industrija največji vir onesnaževanja, in iskale vire rastlinskih beljakovin.

Lokalno in 
sezonsko
Je hrana v šolah sploh 

lahko dovolj kakovostna, če 
o nabavi odloča cena in kot 
pravi Kolenkova, ima šola 
za največ 25 odstotkov na-
ročil proste roke? »Še največ 
možnosti imamo pri sadju, 
težava je tudi, da ni dovolj 
ponudnikov, ki bi stalno za-
gotavljali ustrezne količine.« 
Sicer meni, da je hrana dobra, 
s čimer se strinja tudi Gregor 
Cerar, nacionalni koordina-
tor programa Ekošole in 
vodja projekta Odgovorno s 
hrano za Slovenijo. Ogledal si 
je ekodan na Lavi in povedal, 
da se po njegovem mnenju 
razmere glede nabave živil 
izboljšujejo, je pa kakovost 
v veliki meri odvisna od šole 
oziroma vodje prehrane in 
kuharjev. »Tu sta dva vidika: 
kaj želijo jesti otroci, ki imajo 
prehranjevalne navade pri-

Drugošolci so iz mleka naredili skuto.

Kaj vse je treba narediti, da nastane slastno pecivo, so 
osnovnošolcem razložili dijaki, bodoči slaščičarji in peki.

vzgojene od doma, in kaj je 
uravnotežena hrana.« Sicer je 
eden od ciljev mednarodnega 
projekta Odgovorno s hrano 
tudi vključevanje sezonske 

in lokalno pridelane hrane 
v jedilnike. »Vsak od nas bi 
moral osvojiti osnovne na-
kupovalne in prehranjeval-
ne navade – da nakupi toliko 

hrane, kot je potrebuje, in če 
je ne uspe pojesti, da jo zna 
predelati in uporabiti.«

TATJANA CVIRN
Foto: GrupA
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Gobarska koča je postala središče za gobarske navdušence in ljubitelje narave s širšega Kozjanskega. Velikodušen lastnik jim 
najemnine ne zaračunava, člani društva pa v zameno zgledno skrbijo za hišico in njeno okolico.

REPORTAŽA

Na klopi pred njeno hišo vla-
da poseben mir. Morda je kriv 
razgled, morda je za to zaslužna 
sproščena gostiteljica, morda vpli-
va domač zeliščni liker, ki ga pri-
jazno ponudi. Beseda hitro nane-
se na gobe. Marta je bila pred več 
kot desetletjem med ustanovitelji 
kozjanskega gobarskega društva. 
Predseduje mu že osmo leto. »Če 
ne bi tako zelo uživala v nabiranju 
gob in sprehodih v naravi, bi verje-
tno od jutra do večera slikala,« se 
pošali. Njena osebna galerija naju 
s fotografom vseeno pusti brez be-
sed.

Marta nabira gobe, odkar pomni. 
To je bila družinska tradicija in 
osnovno znanje je dobila od svojih 
staršev. Vedno jo je zabolelo, ko je 
v gozdu našla pohojene ali zbrcane 
gobe. Za marsikatero je vedela, da je 
užitna, in bi jo sama z veseljem po-
brala. A ljudi s popolnim gobarskim 
neznanjem je bilo v gozdu pred njo 
vedno preveč. »To je bil eden glavnih 
razlogov, da smo ustanovili gobarsko 
društvo. Ljudi smo želeli izobraziti 
in poučiti, kaj vse nam gozdovi po-
nujajo, kako se moramo obnašati in 
kako gobe nabirati. V gozd moramo 
iti vedno s košaro in z nožem, tako 
trosi ostanejo v gozdu. Prav je, da 
smo tiho, ker smo tam gostje. Go-
barjenja se je treba lotiti spoštljivo,« 
pripoveduje Marta.

Ker na Kozjanskem in tudi dlje v 
okolici podobnega društva ni, je nje-
govo članstvo hitro preseglo število 
sto. Člani prihajajo iz vse Slovenije, 
nekaj jih je tudi iz tujine. Začetna iz-
obraževanja so zastavili zelo resno. 
Dvodnevna predavanja so zaokrožili 

Gobarstvo je strast, ki 
te ujame za vse življenje

»Naše društvo skrbi tudi za nakup litera-
ture, vendar nobena slika ne more nado-
mestiti podobe v naravi. Skupaj se v goz-
du največ naučimo in ta proces se nikoli 
ne konča. Včasih je treba kakšno zadevo 
pogledati celo pod mikroskopom, da si 
lahko prepričan, za kaj gre. Na svetu je 
več kot tri tisoč vrst gob in če jih prepo-
znaš približno sto, si že velik mojster.«

Marti je bil čut za umetnost položen v zibelko. Odkar pomni, je rada risala. A da bi temu posvetila življenje, je bilo v njeni mladosti 
nepredstavljivo. Tako se je vpisala v steklarsko šolo in upokojitev dočakala kot vodja skladišča unikatnih izdelkov.

»Moja najljubša goba je blagva, pri čemer sem v življe-
nju našla eno samo. To je kraljica vseh gob, po barvi 
podobna rdeči mušnici, oranžnordeča z rumenim 
betom, zastiralcem. Če je samo košček dodaš v go-

vejo juho, tekne kot najboljša kurja juha. Vsaka 
gobova jed je boljša, če je v njej več vrst gob. Ko 
člani društva pripravljamo gobov lonec, jih 
uporabimo tudi dvanajst vrst.«

»Ko sem se upokojila, sem imela nekaj tednov občutek, da sem na 
dolgih počitnicah. Bilo je krasno. Potem sem ugotovila, da me že dolgo 
ni nihče poklical in da bom v takšnem dolgočasju težko preživela 
preostanek življenja,« v smehu razlaga Marta. Danes je vključena v 
vse mogoče aktivnosti in kot tipična upokojenka nima prostega časa.

Marta Kunst, predsednica Gobarskega društva Kozjansko Kozje

s čisto resnim izpitom. »Zdaj nam je 
vsem jasno, da nazivi in papirji ne 
pomenijo veliko. Bolj smo pozorni 
na temeljno podajanje znanja, ki 
ga lahko človek dobi samo v živo, 
v naravi.«

Gobarska sezona v vseh 
letnih časih
Kozjanska narava je nekaj poseb-

nega in ni brez razloga del zavaro-
vanega območja. Tudi gozdovi so 
zelo bogati z gobami. »Mikološka 
zveza Slovenije na primer v Podsre-
di raziskuje vlažnice. To so gobe, ki 

rastejo v res neokrnjeni naravi. Kot 
rastišče vlažnic – kar dvanajst vrst so 
jih našteli – so zaščitili dva travnika 
na Vetrniku. Gre za pomembno naj-
dišče celo na evropski ravni,« razlaga 
Marta. Kot pravi, se za prave gobarje 
sezona nikoli ne konča. »Tudi pozi-

mi hodimo nabirat gobe. Takrat na 
primer rastejo bezgovi uhlji. To so 
črne in na videz precej neugledne 
suhe gobe, ki rastejo na trhlem be-
zgovem lesu. A so izjemno zdravilne 
in zelo dobre. Vsak jih lahko nabira, 
saj jih ne more z ničemer zamenjati. 

V vodi zelo nabreknejo, narežemo 
jih in pripravimo podobno kot vse 
druge gobe – z jajcem ali v juhi.« 
Če poznamo rastišče, lahko marca 
nabiramo marčnice, potem pod ka-
kšnim drevesom pribodejo na plano 
jurjevke in tako naprej. »Vsaka goba 
je po svoje dragocena, vse užitne so 
zelo zdrave. Menda so bili staroselci 
v Ameriki tako dobrega zdravja prav 
zato, ker so uživali veliko gob.«

Čut za lepo iz narave 
na platno
Marta že vse življenje v sebi nosi 

tudi umetniško žilico. Zares jo je 
začela razvijati šele po upokojitvi. V 
njeni hiši se dotik njenega čopiča čuti 
na vsakem koraku. Po upokojitvi se 
je slikarstvu začela bolj posvečati. In 
tako je v eni od slikarskih kolonij sre-
čala tudi celjskega umetnika Vlada 
Geršaka. Izkazalo se je, da ima prav 
v njeni soseščini majhno, a zapušče-
no hišico. Beseda je dala besedo in 
zdaj ima gobarsko društvo to hiško 
že nekaj časa v najemu. »Vsakega 
prvega v mesecu se dobimo tam in 
se ob 15. uri odpravimo v gozd. Na-
beremo vse, kar raste, potem nam 
naš član iz Šentjurja, izjemen pozna-
valec gob Filip Barič, razloži vse o 
tem, kar smo nabrali. Gobe potem 
razstavimo pred kočo in mimoidoči 
si jih lahko ogledujejo še ves teden.« 
Društvo sodeluje tudi na raznih sre-
čanjih, sejmih in razstavah, z najve-
čjo predanostjo prav ob Prazniku 
kozjanskega jabolka. Gobov lonec, 
ki ga pripravijo ob takih priložnostih, 
je postal že legendaren.

SAŠKA T. OCVIRK
Foto: GrupA

Martino ustvarjalno delo je v hiši 
mogoče najti na vsakem koraku.
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Gimnazijci na 
praktičnem 
usposabljanju

Spravimo se na kolo, Evropa 
zopet posluje!

Naslikajmo 
cinkarno

Stran Mladi za mlade so pripravili dijaki
Ekonomske šole Celje

Dijaki 3.f-razreda iz Eko-
nomske šole Celje, program 
ekonomska gimnazija, smo 
v letošnjem šolskem letu v 
okviru programa Erasmus+ 
nadgrajevali svoje znanje 
v tujini. Februarja smo se 
odpravili na Tenerife na tri-
tedensko izobraževanje o 
spletnem trženju.

Najprej smo spoznavali 
osnove trženja, ki smo jih v 
drugem tednu nadgrajevali z 
znanjem o delovanju social-
nih omrežij. Zadnji teden smo 
svoje znanje dokazali z izdela-
vo lastne spletne strani. Naše 
izobraževanje so mentorji 
popestrili z zanimivimi aktiv-
nostmi in s pozitivno kariz-
mo. Bivanje na otoku je hitro 
minilo, saj smo ta čas dobro 
izkoristili tudi za raziskovanje 
mesta Puerto de la Cruz z no-
vimi prijatelji, s katerimi smo 
ustvarili nepozabne spomine.

Izobraževanje so začela 
vsak dan predavanja ob de-
vetih, sledilo je praktično 
delo na računalnikih. Okoli 
poldneva smo imeli kosilo, 
potem smo zagnano delali do 
pete ure. Proste večerne ure 
smo radi izkoristili za naku-
povanje, raziskovanje mesta 
in druženje s prijatelji. Ob 

koncih tedna smo imeli or-
ganizirane ekskurzije po oto-
ku. Tako smo se prvo soboto 
odpravili v park Loro, ki sodi 
med največje živalske vrtove 
na svetu in slovi po zanimivih 
nastopih živali. Uživali smo 
v predstavah ork, delfinov, 
morskih levov in papagajev. 
V nedeljo smo imeli prost 
dan, ki smo ga izkoristili za 
počitek in druženje.

V drugem tednu smo se že 
dobro privadili na španski na-
čin življenja in dela. Teden je 
bil aktiven in hkrati zanimiv. V 
petek so nas odpeljali v bota-
nični vrt, kjer smo tekmovali, 
kdo bo posnel lepšo fotogra-
fijo. Učili smo se o socialnih 
omrežjih, vmes so nas v igri 
»misija nemogoče« razdelili 
v dve skupini in nam naloži-
li številne naloge, ki smo jih 
morali opraviti v eni uri. V na-
petem boju je zmagala boljša 
ekipa. V soboto so nas peljali 
na vulkan Teide, najvišji vrh 
Španije s 3.718 metri nadmor-
ske višine. Zanimivo je bilo, 
da je bilo ob obali zelo toplo, 
na najvišji točki pa je bilo pri-
bližno nič stopinj. Ker opozo-
rila profesorjev, naj se toplo 
oblečemo, nismo upoštevali, 
nas je pošteno zeblo. V ne-

deljo smo lahko izbirali med 
obiskom parka Siam (največji 
vodni park na svetu) ali poči-
vanjem v hotelu. V vodnem 
parku smo neizmerno uživali.

V tretjem tednu smo se učili 
o spletnih straneh. Tako kot 
v preteklih tednih smo imeli 
zjutraj predavanja in v popol-
danskem času praktično delo. 
Predavanja, na katerih smo se 
kar naprej smejali in šalili, a 
se hkrati ogromno novega 
naučili, so bila nepozabna. V 
prostem času smo postali pra-
vi raziskovalci otoka in vsako 
novo odkritje nas je motivira-
lo za nadaljnje raziskovanje. 
Obiskali smo največji trgovski 
center La Villa. V baru Karao-
ke smo veselo prepevali zna-
ne pesmi, žal pa niso imeli 
slovenskih. Tretjo soboto je 
napočil čas za vrnitev domov. 
Potovali smo skoraj cel dan, 
bili smo zelo utrujeni, a na 
koncu zelo veseli, da smo 
se vrnili domov, saj smo že 
pošteno pogrešali domačo 
kuhinjo.

Naša tritedenska izkušnja 
je bila nepozabna, veselimo 
se prihodnjega šolskega leta, 
ko nas – upamo – čaka nova.

TENA FISTRIĆ in 
ROK KOKOT, 3. f

Pod mentorstvom profesorice Dore Glav-
nik, ekonomistke in ljubiteljske slikarke, 
smo sodelovali na nagradnem natečaju 
Cinkarne Celje Naslikajmo cinkarno. 
Med sedemnajstimi poslovnimi enotami 
podjetja smo sami izbrali enote, ki smo jih 
želeli naslikati na majice, ki smo jih skupaj 
z barvami prejeli od podjetja. Najprej smo 
pripravili skice, jih dodelali, nato pa se lo-
tili slikanja. Kot ekonomistka nam je gospa 
Glavnik pomagala pri razlagi o nalogah po-
sameznih poslovnih enot, kot slikarka pa 
pri idejah za slike, saj nekaterih področij 
nismo poznali.

Ustvarjali smo ob prijetni glasbi in se spo-
znavali, sklenili smo nova prijateljstva, saj smo 
bili iz različnih razredov. Druženje in ustvar-
janje sta bila zelo zabavna in nekateri smo se 
veliko novega naučili o slikanju na majice in 
blago ter seveda o cinkarni. Naslikali smo po-
slovne enote Metalurgija, Kemija Mozirje, Poli-
meri, Kemija Celje, Vzdrževanje in energetika, 
Titanov dioksid, kadrovsko službo, službo za 
varnost in zdravje pri delu, službo za varstvo 
okolja, marketing, službo raziskave in razvoj, 
finančno službo, pravno službo, službo ka-
kovosti, investicijsko službo računovodsko 
službo in službo informatike. Sodelovali smo 
Ines Videmšek, Amadej Dečman, Anže Gobec, 
Lara Kovač, Simon Obrovnik, Natan Urh, Tea 
Kovač in Katja Kuder.

Veselimo se zaključne slovesnosti natečaja, 
ki bo v sredo, 10. maja, ob 10. uri na Kreko-
vem trgu v Celju.

KATJA KUDER, 1. a

»Get on your bikes, Europe's back in bu-
siness!« Projekt, ki navdušuje, povezuje in 
spodbuja mlade po vsem svetu. Dijaki in pro-
fesorji sedmih držav so se v tednu dni imeli 
priložnost s kolesom popeljati po najlepših 
destinacijah Slovenije.

V Ekonomski šoli Celje smo od 27. do 31. 
marca v projektu Erasmus+ KA2 gostili dijake 
in profesorje sedmih različnih držav – Romu-
nije, Hrvaške, Italije, Nemčije, Latvije, Poljske 
in Češke. Na začetku so udeleženci projekta 
spoznali našo domovino na slovenskem večeru, 
prireditvi, ki jo je organizirala naša šola. Teden 
druženja, ki poudarja kolesarjenje, je hitro mi-
nil, saj smo si ga popestrili še z ogledi, zanimi-
vostmi in znamenitostmi, s pohodi, kopanjem 
in z druženjem. Da bi Slovenijo predstavili kot 
čim bolj kolesarsko pestro in raznoliko državo, 
smo poskrbeli, da so nas je pot vodila vse od 
severne Slovenije v Rogaško Slatino in do Lju-
bljane. V Mežiški dolini smo gostom ponudili 
izvrstno priložnost kolesarjenja skozi temne 
predore nekdanjega rudnika. Najbolj radove-

dni so se skozi rudnik popeljali s kajakom ali z 
vlakom, tistim, ki jim je bolj ugajala pešpot, smo 
ponudili ogled muzeja. Goste smo popeljali do 
Rogaške Slatine, od koder smo kolesarili do Oli-
mja. Brez ogleda steklarne v Rogaški seveda ni 
šlo. Za konec smo si ogledali čokoladnico Olimje 
in se skopali v Termah Olimia. Našo pozornost 
sta s svojimi kolesarskimi potmi pritegnili tudi 
mesti Žalec in Velenje z okolico. Za konec smo 
si prihranili nepozabno kolesarsko izkušnjo v 
naši prelepi prestolnici Ljubljani.

Da bi imeli mladi čim boljše možnosti spora-
zumevanja z vrstniki, spoznavanja nove kultu-
re, navad in nadgrajevanja znanja angleškega 
jezika, so večino gostujočih dijakov pod svojo 
streho sprejeli kar dijaki Ekonomske šole Celje. 
To je bila res edinstvena priložnost za navezo-
vanje stikov in sklepanje novih prijateljstev. Naš 
skupni čas je bil neprecenljiv in nepozaben.

Večer pred odhodom dijakov in profesorjev 
se je v jedilnici Dijaškega doma Celje zgodila 
prava poslovilna prireditev. Izvrstna pogostitev, 
program, družba in glasba so bili kot darilo za 
vložen trud in skrb. Vsak udeleženec je prejel 
uradni certifikat.

ULA MATEK, 3.b
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Svete točke se povezujejo – ne 
le po svetu, tudi v Sloveniji
In vse se povezujejo s pentagrami ali pra-

vilnimi trikotniki. Če si to le predstavljamo, 
težko verjamemo. Zato se Dasko trudi, da 
svoje trditve vedno podkrepi z oprijemljivim. 
To doseže s pomočjo zemljevida, na katerem 
dokaže svoje teze.

Raziskovanje ni končano
Tako Dasko kot Koglenik sta zaenkrat več 

kot zadovoljna z odkritim, a verjameta, da sve-
ta točka zanju pripravlja še več presenečenj. 
Pobuda in projekt predavanj Odstiranja znanj 
prednikov sta sicer povezala različne strokov-
njake, ki se tako ali drugače ukvarjajo s svetimi 
točkami krajine, in so postavili trdne nastavke 
za nadaljnje raziskovanje in oblikovanje inova-
tivnega produkta.

Civilizacija je v puberteti
Čeprav sogovornika trdno verjameta v pre-

pričanja o svetih točkah, ne iščeta ljudi, ki bi 
jih za vsako ceno prepričevala v svoj prav. A 
iščeta vsakega, ki bi predal sporočilo.

Tradicionalna družba ni poznala individua-
lizma, prav vsaka, razen naše, je častila nara-
vo. Danes posameznik išče svoj prav, kar bo 
civilizacijo pripeljalo na rob izumrtja. Nujno je 
močnejše zavedanje o lastni minljivosti, nepo-
membnosti materializma in zavedanje dejstva, 
da ima vsak posameznik posebno moč. Kot 
so jo imeli naši predniki, ki so brez današnjih 
tehnoloških pripomočkov, le s čuti in z močno 
intuicijo, postavljali te trikotnike.

Danes sta družba in kapitalizem pri človeku 
zabrisala te sposobnosti. A z vrnitvijo k naravi 
ter pravilnim vrednotam za človeštvo ni prepo-
zno. EVA POPOVIČ

»Civilizacija potrebuje 
nov vrednostni sistem«
Za novo zavedanje na sveto točko

Na linijah, ki jih lahko »potegnemo« iz cerkve sv. Križa, so nanizani številni vrhovi, sakralni objekti in podzemne 
jame. Simbol križa v krogu se sicer pojavlja že od neolitika naprej.

Enakokraki trikotnik Oljka–Andraž pri Polzeli–Vinski vrh (desno).

Matej Gabrielle Dasko in Marjan Kogelnik (Foto: SHERPA)

Gora Oljka (Foto: GrupA)

(Foto: Matej Gabrielle Dasko)

Danes je človek najveličastnejše in najpomembnejše bi-
tje – vsaj sam sebi. Kljub egocentričnosti občasno naleti na 
zavedanje, da ga vsa materialnost tega sveta ne zadovolji in 
ne upravičuje njegovega namena ter bistva. Začne verovati 
in iskati višje. Iskati začne vrednote in pomembnosti, ki bi 
mu pokazale smisel. In včasih, le včasih, se vrne k svojemu 
bistvu – k naravi in zemlji.

Matej Gabrielle Dasko je namen in smisel svojega obstoja 
ugotovil že davno tega. Kot dečka ga je privabljala skrivnostnost 
določenih točk, vrhov. Prva takšna točka je bila Donačka gora, 
kjer je kasneje odkril arheološko najdišče. Danes ravna enako. 
Sledi intuiciji in išče točke, ki jih je našlo že toliko civilizacij 
pred njim, ter se sprašuje, zakaj ravno te. Zato, ker so svete.

Marjan Kogelnik je koordinator, snovalec in vodja projekta 
Odstiranje znanj prednikov. Ni raziskovalec, a vendar je pre-
pričan, da družba, kot jo poznamo danes, polzi, če že ne drvi v 
propad zaradi razvrednotenosti, samohvalnosti, egocentričnosti 
in nezavedanja, da smo ljudje minljivi.

Sveta točka
Dasko določene točke za »sveto« ne razglasi le zato, ker 

ga tja vodi intuicija. »Z oprijemljivimi dejstvi dokažem, 
da je točka sveta. Ni dovolj intuicija, ki mi je dana in za 
katero sem prepričan, da je moje bistvo, sledenje njej pa 
namen mojega obstoja.«

Svetost točke Dasko potrjuje z njenim imenom, njeno 
vizualno geografsko povezanostjo z drugimi točkami 
prostora, z razmerjem sosednjih vrhov in cerkva ter ar-
hitekturno stvaritvijo. »Naključje? Ne, toliko naključij ni 
možnih.«

Do svete točke ne potrebuješ letalske 
vozovnice
Svete točke, razpredene po vsem svetu, lahko začne-

mo spoznavati v svoji okolici. Ena takšnih je Gora Oljka. 
Gre za prevladujočo točko; ne glede na to, s katere smeri 
vstopimo v Celjsko kotlino, zagledamo goro, ki se baha 
s krono v obliki cerkve svetega Križa.

Ime Križna gora izhaja iz 13. stoletja. In če danes iz 
ptičje perspektive pogledamo prevladujočo Goro Oljko 
ter okoliške cerkve ali pomembnejše vzpetine, zagle-
damo križ.

Ko sonce obsije 
najbolj sveto
O Gori Oljki poznamo veli-

ko mitov, pripovedk, takšnih 
in drugačnih zgodb, pri če-
mer vse pričajo o starosti in 
svetosti tega mesta. Razgled 
s stolpa na sveti točki Gore 
Oljke je izjemen, veličasten, 
360-stopinjski in ponuja po-
gled na kar 76 drugih cerkva 
ali pomembnejših točk.

Položaj oken v cerkvi 
omogoča osvetlitev posame-
znih delov cerkve na točno 
določen datum. Tako zaha-
jajoče sonce ob zimskem 
solsticiju prodre iz jugoza-
hodne smeri in veličastno 
osvetli glavni oltar.
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Pesti pele v dvorani 
laškega hotela
Največ prikazal Konjičan Aljaž
Venko – Šampion Dejan Zavec
v vlogi odličnega organizatorja

Nekateri so uživali v rundah, nekateri tudi med njimi …

Aljaž Venko je kmalu pre-
vzel pobudo in izpostavil 
večjo kakovost.

Največ prikazal Konjičan Aljaž
Venko – Šampion Dejan Zavec
v vlogi odličnega organizatorja

Aljaž Venko je kmalu pre-
vzel pobudo in izpostavil 
večjo kakovost.

S hrabrostjo in trdo-
živostjo se je izkazal 

Jan Sekol.

osnovne šole ni bil (na srečo) zadovoljen s 
skopo odmerjenim časom za igro pri Nogo-
metnem društvu Dravinja. V regionalni ligi 
bo okrepil enega od klubov s področja bivše 
države (Srbija, BiH ali Makedonija), na EP 
v Harkovu v drugi polovici junija pa bo ci-
ljal precej visoko: vsaj peti mora biti, da bo 
ohranil službo pri Slovenski vojski, in vsaj 
osmi, da bo odpotoval na SP konec avgusta 
v Hamburgu.

DEAN ŠUSTER, foto: GrupA

Pred dvema desetletjema sta Laško »zažgala« Gre-
gor Martun (desno) in njegov trener Saša Jokanović, 
ki živi v Celju. Tedaj je »Razjarjeni bik iz Laškega« 
Martun izzval izkušenejšega tekmeca iz Maribora, 
težkokategorni obračun na prostem pa se je, čeprav 
je bil uradno prijateljski, zaključil spektakularno, saj 
so v njem sodelovali tudi obiskovalci …

Za Dejana Zavca je bila boksarska revija zelo naporna, saj je nad 
svojimi varovanci bdel tako med ogrevanjem kot med borbami.

Dekleta iz Ba-
rada teama so 
pritegnila po-
zornost 300 
gledalcev.

Boks se je po zaslugi najboljšega slo-
venskega predstavnika v plemeniti veščini 
umaknil iz zatohlih telovadnic, vlažnih 
kleti in prašnih ter zapuščenih poslopij. 
Prireditev Dejan Zavec Boxing Gala je bila 
najprej v ljubljanskem hotelu Union, nato 
pa še v dvorani hotela Thermana Laško. 
»Povsem iskreno? Z ženo sva se tega domi-
slila,« je priznal »usodno pomoč« borec z 
izjemno profesionalno kariero.

»Prve pogovore smo opravili novembra, 
potem se je vse dogajalo z nadzvočno hitro-
stjo. Poskrbeti smo morali za celotno logisti-
ko, pokrovitelje in televizijski prenos, a nam 
je uspelo,« je s hripavim glasom, neprespan 
zaradi organizacijskih obveznosti razlagal 
Mr. Sympathikus.

Iz Monda v Bernardin
Šest Zavčevih varovancev se je spopadlo 

s šestimi srbskimi boksarji, pretežno iz No-
vega Sada. Izid? Pet proti ena za »domače«. 
»Storili smo korak naprej od ljubljanske tek-
me. Na njej so bili fantje zmedeni. V Laško pa 
so prišli zmagat. Presenetil me je boljši obisk 
gledalcev. Gremo v pravo smer,« je zadovolj-
stvo izžareval Zavec, ki naslednji spektakel 
znova načrtuje na Štajerskem – 30. septem-
bra v Šentilju v hotelu Mond – zaključek pa 
ob morju v enem od portoroških hotelov.

Konjičanovi cilji
Občinstvo sta najbolj navdušila Štajerca. 

Oplotničan Jan Sekol je prejel aplavz nav-
kljub porazu, nato pa še pohvalo gostujočega 
selektorja, legende jugoslovanskega ama-
terskega boksa, olimpijskega in svetovnega 
podprvaka Tadije Kačarja. Poseben pas kot 
nagrado za najboljšega borca večera so okoli 
bokov ovili Aljažu Venku. V borbi srednje 
kategorije je premagal Tomislava Makića, 
ki je v uvodu kar dobro plesal med vrvmi. 
»Poldrugo minuto je bil neugoden, zato sem 
bil pazljiv. Kasneje mu je zmanjkalo moči,« 
je predčasen zaključek dvoboja komenti-
ral 23-letni Konjičan, ki v devetem razredu 
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Morska pravljica

Priprava riža

Ciljna črta Jušna osnova

Postrežba

KULINARIKA

www.zlatopolje.si

RIŽOTA PO TVOJEM OKUSU. Nova riža Zlato polje sta namenjena pripravi enostavno 
pripravljenih rižot.  Izberi predkuhan riž s sirom ali paradižnikom, dodaj mu le vodo ter 
svoje priljubljene sestavine in odlična kremasta rižota je pripravljena v desetih minutah.
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EVINA
KUH'NA Okusna preoblekaEVINA
KUH'NA Okusna preobleka

Nekoč jed, narejena iz ostankov prej-
šnjih dni, a danes jed, s katero se pona-
šajo predvsem Italijani. Če ob omembi 
Italije pomislimo le na pico ali testeni-

ne, je čas, da k temu dodamo še preoble-
čen ali »sfriziran« riž, torej rižoto.

V Italiji je rižota največkrat postrežena 
kot topla predjed, pri čemer je postala uspe-

šna ambasadorka tamkajšnje prehrane. 
Osnovno sestavino za tipično italijansko 
jed pridelajo v Padski nižini, sicer pa je 
pridelava značilna predvsem za dežele 

s poceni delovno silo. V 21. stoletju je 
proizvodnja riža prehitela proizvodnjo pše-

nice in koruze, Generalna skupščina OZN pa 
je leto 2004 razglasila za leto riža.

Riž, ki naj bi bil vir več kot petine kalorij, ki jih 
zaužije človeštvo, dopušča neomejene možnosti 

preizkušanja. In čeprav Italijani rižoto postrežejo 
kot toplo predjed, jo sama rada pripravim kot glavno 

jed, ki jo moji domači vedno z veseljem pojedo. 
Tokrat sem se se odločila, da jo bom obarvala 
morsko, in si pri tem pomagala s paradižnikom. 

Gre za mojo najljubšo različico rižote, ki ji vsekakor 
sledi rižota z morskimi sadeži in martinijem …, a o 

tem več v kateri od prihodnjih številk.

Sprehod med trgovskimi policami

Rižota
z morskimi sadeži

V nakupovalno košarico sem tokrat zložila riž, mešane morske 
sadeže, suho belo vino, peteršilj, paradižnik v konzervi, začimbno 
kocko za jušno osnovo, čebulo in česen, potrebovala pa sem še 
sol in poper, česen v prahu in olivno olje.

Priprava Okus

 Jed je 
pripravljena v pol 

ure in dopušča 
veliko možnosti 
za preizkušanje.

OCENA
Rižota z morskimi sadeži je moja 
najljubša, vendar ne maram preveč 
»pacaste«, zato vedno dobro operem 
riž pred pripravo.

Italija v 
domači kuhinji

Priprava
Morske sadeže najprej ope-
remo, očistimo in posušimo. 
Tokrat sem kupila zamrznjene 
sadeže, ki sem jih preprosto 

odtalila in dobro odcedila. 
Nato sem nasekljala dva stroka 
česna in rdečo čebulo. Česen 
sem pražila na olivnem olju do 
zlatorumene barve, nato sem 
ga odstranila iz ponvice.

Namig: rdeča čebula je bila tokrat slabši nadomestek za 
šalotko, na katero sem pozabila pri nakupovanju. Pripo-
ročam torej uporabo šalotke.

Namig: iz olja je nujno treba poloviti vse ostanke česna, 
saj greni, če se preveč prepraži.

Olivno olje, v katerem sem 
pražila česen, sem še ne-
koliko bolj segrela, in vanj 
stresla 300 gramov meša-
nih morskih sadežev. Pra-
žila sem jih, dokler se niso 
zmehčali oziroma dokler 
ni iz ponvice izparela vsa 
tekočina. Popečene sem 
polovila iz olja in jih »po-
spravila« v pokrito posodo.

V ponev, kjer se je najprej pražil 
česen in nato morski sadeži, sem 
dala nasekljano polovico čebule 
in jo pražila, dokler se ni zmeh-
čala. Tej sem dodala 300 gramov 
riža, ki sem ga pred tem oprala, 
in pražila, dokler ni posteklenel.
Postekleneli riž sem pražila še 
dve minuti, nato sem mu doda-
la deciliter belega suhega vina 
in mešala, dokler ni izhlapelo.

Rižu sem postopoma doda-
jala toplo jušno osnovo tako, 
da sem vsakič nadomestila iz-
parelo tekočino. Riž sem tako 
kuhala približno 15 minut.

Namig: če riž pred kuha-
njem ali praženjem opere-
mo, z njega speremo škrob, 
zato je manj »pacast« oziro-
ma »sluzast«.

Če imamo doma 
pripravljeno govejo 
juho, lahko upora-
bimo to. Ker je 
tokrat nisem ime-
la, sem v pol litra 
vode raztopila jušno 
kocko, jušno osnovo 
pa pustila na nizki tem-
peraturi. Če hladno osno-
vo ali vodo dodajamo rižu, se 
zrnje v notranjosti ne skuha.

Rižu sem tik pred koncem do-
dala 30 mililitrov paradižnika v 
koščkih iz konzerve, premešala 
in dodala sol, poper ter česen 
v prahu. Nazadnje sem dodala 
še morske sadeže in na višji 
temperaturi kuhala še približno 
pet minut.

Z rižoto sem napolnila 
manjšo skledico, vsebino 
rahlo potlačila, nato sem 
jo obrnila in odložila na 
krožnik. Jed sem posula še z 
malo svežega nasekljanega 
peteršilja in postregla.
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Deset minut do 
svetega Primoža 

ali dve uri in 
petnajst minut do 

Velike planine.

NAMIG ZA IZLET

Svetla točka nad Kamni-
kom, kasneje sem ugoto-
vila, da je to Sveti Primož 
nad Kamnikom, me je že 
med mojimi študentskimi 
leti navduševala kot vozni-
co skozi te kraje. Vedno se 
je moj pogled dvignil nad 
mesto v hribe pod Veliko 
planino, kjer sta stali dve 
cerkvici. »Na kako zanimivi 
lokaciji sta in le kakšen bi 
bil pogled na dolino z nji-
ju?« sem si velikokrat mi-
slila med vožnjo. Na krasen 
pomladni dan sva se s pri-
jateljico odločili, da prosti 
petek nameniva romanju 
k tema dvema cerkvicama.

Na razgledni točki nad ka-
mniško dolino stoji cerkev sv. 
Primoža in Felicijana in nad 
njo še cerkev sv. Petra. Cerkev 
sv. Primoža in Felicijana je 
znana po znamenitih freskah 
Valentina Metzingerja in po 
gotsko-renesančnih freskah iz 
leta 1504, na katerih so upodo-
bljeni prizori iz življenja okoli-
škega prebivalstva. Zgodovina 
svetišč pri sv. Primožu je zelo 
dolga. Prva cerkev je stala na 
istem kraju zagotovo že v 12. 
stoletju, a sedanja podobo cer-
kve je iz kasnejših stoletij. V 13. 
stoletju so zahodno od cerkve 
postavili prosto stoječ zvonik. 
Nekoč je bila cerkev priljubljen 

cilj romarjev, saj je hranila reli-
kvije svetnikov Primoža in Feli-
cijana, ki sta umrla kot mučen-
ca v času vladavine rimskega 
cesarja Dioklecijana. Čeprav je 
ob določenih praznikih v cer-
kvi maša in se k njej zgrinjajo 
verniki, da si napolnijo duha, 
dnevno k njej romajo pohodni-
ki, ki si poleg polnjenja duha 
želijo oddahniti od tegob so-
dobnega prehitrega sveta in 
ublažiti posledice utrujenih 
računalniških oči. Prostor 
okrog cerkve sv. Primoža naj 
bi bil po mnenju poznavalcev 
ena najmočnejših in najbla-
godejnejših energijskih točk v 
Sloveniji. Hoja vodi mimo pa-
šnikov in dobro vzdrževanih 
hribovskih kmetij.

Kako do tja?
Do tega romarskega sredi-

šča pridemo tako, da se v Ka-
mniku usmerimo na cesto, ki 
pelje v Gornji Grad. V nase-
lju Stahovica na jasno ozna-
čenem odcepu zavijemo levo 
proti Kamniški Bistrici in čez 
približno sto metrov pustimo 
avto na parkirišču pri podje-
tju Calcit. Ker je prvi vzpon 
po strmi asfaltni cesti, je 
mogoče bolje, da parkiramo 
malo višje pri Domu Lovske 
družine Stahovica. Od tam 
pot postane zložnejša in vodi 
po makadamski cesti do za-
selka Prapretno, na desno pa 
se odcepi označena pot. Ce-
sta in planinska pot se nato 
spet združita v zaselku. Od 

Romanje k Primožu 
nad Kamnikom

Razgledna točka nad Kamnikom je zbirališče 
pohodnikov in romarjev

Odcep do razgledne točke. Res je ob začetku poti asfaltirana 
cesta, a proti koncu je krasna gozdna pot.

Za mnoge je glavni razlog za obisk 
svetega Primoža čudovit razgled na 

okoliške hribe in dolino.

Pogled na Krvavec, ki ga še v poznih pomladanskih dneh krasi sneg.

Nekateri počasneje …

 … drugi k Primožu tečejo.

tam je pot široka in dobro 
uhojena ter nas vodi vse do 
cerkve sv. Primoža in Felici-
jana. Med potjo je mogoče 
večkrat uzreti končni cilj, 
kako ponosno stoji na vzpeti 
pod Veliko planino.

Za sproščanje 
duha
Ob koncih tedna in pra-

znikih se pohodniki verjetno 
najprej ustavijo v gostoljub-
ni mežnariji, kjer ob krepči-
lu lahko dobijo tudi ključe 
za ogled cerkve. Četudi ne 
boste mogli uživati ob sa-
kralnem bogastvu, lahko na 
klopcah okoli cerkev uživate 
v naravnih lepotah Slovenije.

BGO, foto: ATK

Za še boljši razgled je treba stopiti do cer-
kve sv. Petra, ki ima enega najlepših posli-
kanih lesenih stropov pri nas. Za pot boste 
potrebovali pet minut hoje navkreber.
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Lana Kuzman 
iz Gimnazije 

Lava in Primož 
Ravnak iz 

Srednje šole za 
gradbeništvo in 

varovanje oko-
lja ŠCC sta 

marčevska 
zmago-
valca.

Kaja Jazbec 
in Benjamin 
Lenič, oba 

iz Šolskega 
centra 

Šentjur, sta 
februarska 

fi nalista.
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Lana KuzmanLana KuzmanLana KuzmanLana Kuzman
MAREC

Foto: Nataša Müller, oblikovanje Andreja BaljaFoto: Nataša Müller, oblikovanje Andreja Balja
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Pravila glasovanja in sodelovanja v akciji
Na enem kuponu lahko glasujete za enega naj maturanta

ali za eno naj maturantko. Pri glasovanju bomo upoštevali le 
originalne pravilno izpolnjene kupone, ki so ta mesec RDEČE 

barve in nam jih boste poslali po pošti ali prinesli osebno. 

Udeleženec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje 
posredovanih podatkov v skladu z Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Za majske fi naliste lahko glasujete do 
vključno torka, 6. junija, do 12. ure.

NAGRADE

Letos se bo sodelovanje v akciji 
še posebej izplačalo, saj bosta 

glavni nagradi res privlačni, to sta
skuter Suzuki in pametni 

telefon iPhone!

Mesečni nagrajenec med glasovalci je tokrat
Franjo Špoljar iz Tabora, ki bo prejel našo hišno nagrado.

Mesečni nagrajenec med glasovalci je tokrat
 ki bo prejel našo hišno nagrado.

Mesečni nagrajenec med glasovalci je tokrat
 ki bo prejel našo hišno nagrado.

V akciji Naj maturantka in naj maturant bralci letos že šestič izbirate dekle in fanta, 
ki bosta prejela laskavi naziv in ob tem tudi lepo nagrado. Tri mesece je trajal izbor med 
kandidati iz različnih srednjih šol s Celjskega za uvrstitev v majski fi nale. Ta mesec 
izbirate med šestimi fi nalisti, zmagovalca fi nalnega dela pa se bosta za privlačni nagradi 
– skuter Suzuki in pametni telefon iPhone – pomerila 9. junija na Glavnem trgu v Celju.

Sto točk učiteljev Razrednik ali učiteljski zbor lahko izbranemu kandidatu iz 
posameznega maturantskega razreda dodelita dodatnih sto točk za njegovo učno in delovno 
uspešnost. Svojo odločitev nam morata sporočiti na elektronski naslov tednik@nt-rc.si.

ZDAJ GRE ZARES, glasujte za svoje favorite!

sta aprilska
fi nalista

Katja in Žiga

Zmagovalca aprilskega glasovanja sta Katja Žerjav iz 
Gimnazije Celje–Center in Žiga Voga iz Srednje zdravstvene 

šole Celje (opravičujemo se mu za napačen zapis imena v 
prejšnji številki pri fotografi ji v maturantski obleki). Katja 

je zbrala 630 glasov (100 glasov je dobila od učiteljev), Žiga 
pa je zmagal s 87 glasovi.

Katja
5.

0
GLASOV

Žiga
6.

0
GLASOV



38 Št. 18, 4. maj 2017PODLISTEK / BUKVARNA

Rubriko pripravlja
Osrednja knjižnica Celje

www.kamra.si

ALBUM S CELJSKEGA

Toni Morrison: Bog pomagaj otroku

ZGODBE IZ DOMOZNANSKE KAMRE

Znameniti 
Teharčani (3)
Mihael Stojan (1804–1863)

Naslovna stran knjige Mihaela Stojana Miloserčnost do živali (1846). 
Hrani Osrednja knjižnica Celje.

Mihael Stojan je bil duhovnik, nabožni pisatelj, ki se je 
rodil zidarju Martu Stojanu in Mariji, rojeni Makovic, 1. sep-
tembra 1804 na Teharjah. Po teharski osnovni šoli je nekaj 
časa deloval kot pastir blizu Rogatca. Na pobudo teharskega 
duhovnika je bil poslan v nadaljnje šole, kjer je po gim-
naziji v Celju doštudiral fi lozofi jo v Gradcu in še leta 1830 
bogoslužje v Celovcu. Kot kaplan je služboval v Trbovljah 
in Novi Cerkvi, kot namestnik v Mariji Reki in kot duhovnik 
na Gomilskem ter v Braslovčah.

Brhke Libojčanke

Zadnji roman ene najbolj prepoznavnih 
avtoric ameriške literature nosi v sebi težko 
breme rasizma, s katerim so ZDA obreme-
njene še danes. Ob to je pisateljica dodala 
še sodobno izumljanje samega sebe, ki 
skoraj obsedeno koplje po podzavestnih 
ranah, ki smo jih bili v takšni ali drugačni 
meri deležni vsi. Glavna junakinja se zdi 
kot bleščeče sočno jabolko, ki je v svoji no-
tranjosti trhlo in gnilo. Tudi če si pokorimo 
svet, pred svojimi notranjimi bolečinami 
vedno znova pademo na kolena.

Bride se rodi črnskima staršema svetlejše 
polti. Njena mati bi lah-
ko svojo črnsko kri 
zanikala, vendar je 
ni. Za ceno tega, da 
je morala pri poroki 
priseči na posebni 
Bibliji. Tisti za te-
mnopolte. In potem 
se ji rodi deklica, 
črna kot ebenovina. 
Tudi temnopolta 
skupnost ima svoje 
predsodke in Bride-
ina mama ni nobena 
izjema. Svojo hčer od 
rojstva zavrača, do 
nje je hladna in stro-
ga. Kot se opravičuje, 
le zato, da bi jo utrdila 
in ji zagotovila uspeh v 
življenju. Tako deklica 
odrašča brez ljubezni, 
nežnosti in odpušča-
nja. Da bi se mami 
prikupila, pri osmih 
letih na sodišču s svojim pričanjem nedolžno 
žensko spravi v zapor. Splača se. Od tistega 
trenutka se je mama dotika, opazi, da živi.

Bride vse to pusti za seboj. Odraste v le-
potico, postane poslovno uspešna ženska v 
kozmetični industriji, je samozavestna, pame-

tna in močna. S črno poltjo v belih oblekah je 
magično privlačna. Po vseh merilih bi morala 
biti srečna. A ni. Ko jo zapusti fant, češ da ni 
ženska, ki si jo želi, se v njej nekaj zlomi. Ko 
kaznjenko Sofi o – zaradi Bride po krivici obso-
jeno spolne zlorabe – izpustijo, jo Bride čaka 
pred zaporom. Ni deležna odpuščanja. Sofi a 
jo skoraj do smrti pretepe. Pandorina skrinjica 
zlorabljenega otroštva se popolnoma odpre. 
Na plano pridejo vse bolečine, vse zavrnitve, 
vse trpljenje, ki ga je zaklenila nekam globoko 
v svojo podzavest.

Toni Morrison pri 
svojih 86 letih v New 
Yorku končuje svoj 
dvanajsti roman. 
Najbolj znani so Lju-
bljena in Solomono-
va pesem. Nagrajena 
je bila s Pulitzerjevo 
nagrado, leta 1993 
je prejela Nobelovo 
nagrado za književ-
nost. Je zaslužna 
profesorica univer-
ze Princeton. Njena 
dela je v slovenšči-
no prevedel Jože 
Stabej.

Bride se odpravi 
na svojo pot odreše-
nja. Z ramen mora 
odvreči ponižanje 
moledovanja za ma-

terino pozornost. Poza-
biti mora na kruto žensko, ki enostavno ni 
spodobna nikakršne ljubezni. Zavreči mora 
lažni svet lažnih prijateljev in poiskati svojo 
pravo vrednost. V iskanju prave ljubezni stopi 
na pot zrelosti in duhovne preobrazbe.

StO

Samo ljubezen celi res 
globoke rane

Od leve: Jožica Vizovišek, Berta Šimonc (Vodeb), Greti Srebot, Greti Satler in Irena Šuperger.

Kvintet Brhke Libojčanke je deloval 
okrog leta 1960. Po pripovedovanju Jo-
žeta Jančiča sta ansambel Veseli Libojča-
ni in kvintet Brhke Libojčanke leta 1960 
ali 1961 nastopila v Naklem pri Kranju 
neposrednem prenosu TV-oddaje. Ker 
takrat v Libojah še ni bilo televizorja, 
so mnogi Libojčani odšli peš v Žalec v 
gostilno Hodnik, da so si lahko ogledali 
neposredni prenos.

Vir: Železnik, J., Pozdrav iz Liboj, 2013, 
str. 60-61

Fotografi ja je last Berte Šimonc.
Prispevala: Jolanda Železnik
Rubriko pripravlja: Domoznanski odde-

lek Osrednje knjižnice Celje
info: 03-426-17-36 (Srečko Maček).
Medijski pokrovitelj: Novi tednik
Vir: www.kamra.si, Album Slovenije – 

osebni spomini 20. st.

polti. Njena mati bi lah-

svojih 86 letih v New 
Yorku končuje svoj 
dvanajsti roman. 
Najbolj znani so Lju-
bljena in Solomono-
va pesem. Nagrajena 
je bila s Pulitzerjevo 
nagrado, leta 1993 
je prejela Nobelovo 

terino pozornost. Poza-

Največji pečat kot duhovnik 
je pustil s svojim delovanjem v 
Braslovčah med letoma 1849 
in 1863, kjer je opravljal tudi 
naloge dekana braslovške 

dekanije. V Braslovčah je 
ustanovil župnijsko knjižni-
co, na njegovo pobudo je bila 
braslovška cerkev obnovlje-
na z rezbarijami in s slikami 

znanega slikarja Matevža 
Langusa. V braslovški občini 
je opravljal tudi naloge okraj-
nega šolskega načelnika, kar 
je bilo v tistih časih nekaj 
normalnega, saj je imela du-
hovščina močan vpliv na iz-
obraževanje, duhovniki pa so 
poučevali tudi verouk v šolah.

Na njegovo literarno, javno 
delo in zanimanje za slovenski 
jezik je močno vplival zname-
nit rimokatoliški škof lavantin-
ske, kasnejše mariborske škofi -
je, pedagog, pisatelj in svetnik 
Anton Martin Slomšek iz Po-
nikve pri Šentjurju, in sicer že 
med študijem v Celovcu, kjer 
je bil Slomšek duhovni vodja 
v semenišču. Bil je velik prija-
telj Slomška, ki ga je usmeril v 
literarne in domoljubne vode. 
V Slomškovih Drobtinicah in 
drugih verskih publikacijah je 
objavil številne razprave pred-
vsem na področju verskovzgoj-
ne tematike, pridige in nekaj 
biografi j. Leta 1856 je prevzel 
uredništvo Drobtinic in na tem 
mestu ostal do leta 1859/60. Iz 
tuje literature je prevajal moli-
tve in prirejal molitvenike, med 
drugim Dušni raj v pobožnih 
molitvah (1838), Troje ljube-
znivih otrok (1838), Ključek 
zlat nebeških vrat, Voditel 
proti oblubleni deželi (1843), 
Napeljevanje h keršanskimu 
življenju (1847) in druge. Na-
pisal je tudi poučno knjigo 
Nauk porodništva za babice. 
Leta 1846 je napisal knjigo Mi-
loserčnost do živali, v kateri je 
opredelil odnos do živali in 
navajal nasvete za mladino ter 
starejše ljudi, kako naj ravna-
jo z živalmi, in se opredelil za 
zaščito živali. Da je napisal to 
knjigo, izhaja verjetno iz tega, 
da je pred duhovniško službo 
opravljal delo pastirja. V Bra-
slovčah je umrl, ko je bil star 
59 let, 10. aprila 1863. Tam je 
tudi pokopan.

»Živinca je božja stvar, je 
božji dar. Kdor jo brez potrebe 
pokončuje, gerdo z njo ravna 
in jo terpinči ali muči, je so-
vražnik božjiga dela.

Živina je pa razum tega tudi 
človeku silno potrebna reč in 
sicer tako potrebna, da bi v se-
danjih časih brez nje clo živeti 
ne mogel. Ona je dostikrat nar 
veči kmetovo bogastvo. Tega 
pa ne spoznajo vsi ljudjé, ka-
kor bi imelo biti, in se s terpin-
čenjem žival pregrešijo zoper 
božjo zapoved in zoper svoj 
lastni prid.

Takim nevednim ljudem 
oči odpreti in jih k lepimu 
zaderžavanju do žival nape-
ljevati, je namen teh bukvic. 
Le pomislite, ljubi bravci, ko 
bi nam vsigamogočni Bog za 
pokoro, da z živino napačno 
ravnamo, vso žival le za eno 
leto z zemlje vzel: kaj bi poče-
li?« Zapisu o živalih in člove-
škem ravnanju z njo iz knjige 
Mihaela Stojana Miloserčnost 
do živali (Predgovor, str. 1)

Se nadaljuje.
MATEJ OCVIRK



39Št. 18, 4. maj 2017 BRALCI POROČEVALCI

Zastopa in prodaja za Slovenijo.
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051 367 008 (Vili Kurnik)
031 504 512 (Nande Osojnik) Zavarovalnica Triglav

Posevki in
plodovi

Z vami 
že več 
kot 115 
letin.

Zagotovljena
višina
zavarovalne
premije
za izbrano
jamstvo.

Anastasiia postala 
prostovoljka 2016

Razglasitev nominirancev za prostovoljca oziroma prosto-
voljko 2016 v MO Velenje v različnih kategorijah je bila v Vili 
Bianci v petek, 7. aprila. ŠC Velenje je za naslov predlagal 
dijakinjo Šole za storitvene dejavnosti Velenje Anastasiio An-
drushcenko. Anastasiia, ki je prišla v Slovenijo iz Ukrajine, 
je že drugo leto zapored vključena v projekt Prostovoljstvo 
v ŠC Velenje. Dnevno je vključena v akcije MZPM Velenje, 
sodeluje z Domom za varstvo odraslih Velenje, pri kulturnih 
prireditvah in promocijah šole ter ŠC Velenje, nesebično po-
maga sošolcem pri učenju slovenščine in prevajanju, poleg 
tega je tudi vzorna dijakinja z veliko mero strpnosti, prija-
znosti, humanosti, pravičnosti in solidarnosti.

Šola za storitvene dejavnosti Velenje

64 maturantov na svečanem plesu

Blesteli na maturantskem plesu
V petek, 17. marca, je bil v Rdeči dvorani ples 64 dijakov 

zaključnih letnikov Šole za storitvene dejavnosti Velenje. 
Prva velika prelomnica dijakov, ki končujejo srednješolsko 
izobraževanje, je bila prav posebno in neponovljivo dožive-
tje. Večer je obarvalo svečano vzdušje ob zvokih prijetnih 
melodij, pri maturantih, njihovih starših in učiteljih pa je 

ples pustil močan pečat. V elegantnih večernih oblačilih in z 
nasmejanimi obrazi so dijaki samozavestno pokazali plesne 
veščine, ki so jih pridobivali na vajah v preteklih mesecih, 
in zablesteli v plesnih ritmih četvorke, tanga, dunajskega in 
angleškega valčka ter fokstrota.

Šola za storitvene dejavnosti VelenjeAnastasiia Andrushcenko postala prostovoljka 2016
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Še imamo upanje
Že peto leto smo uspešno organizirali dobrodelni koncert 

Še imamo upanje, s katerim Krajevna organizacija Rdečega 
križa Štore pomaga socialno ogroženim krajanom.

Pred veliko nočjo smo obdarili petdeset družin, ki so naše 
varovanke in jim na več načinov tudi pomagamo. Prehrambni 
paket je vseboval velikonočne dobrote, ki si jih ljudje težko 
privoščijo. Brez pomoči podjetnikov, ki so nam nesebično pri-
skočili z donacijami na pomoč, ne bi uspeli. Pred nami sta še 
dve delitvi pomoči.

Rad bi se zahvalil vsem podjetnikom in glasbenikom in ekipi 
KORK, ki nam stojijo ob strani, da lahko uresničujemo svoj načrt 
in tako pomagamo krajanom.

STANISLAV ŠTEFANEC, predsednik KORK Štore

Planinci, proti vzhodu!
Člani planinske sekcije Društva upoko-

jencev Šentjur so tokrat odšli v vzhodni del 
Slovenije. Pohod so začeli v Rogatcu in pot 
nadaljevali na Donačko goro. Ta je poimeno-
vana po cerkvici sv. Donata, ki stoji na južni 
strani gore že skoraj tristo let.

Lepo jutro in lepo cvetoče pomladno sadno 
ter okrasno drevje jih je vabilo skozi lepo va-
sico proti Rudijevemu domu (590 m) na Do-
nački gori. Kar nekaj časa so šli po čudovitem 
naravnem tunelu, ki poleti nudi pohodnikom 
prijetno senco in ga vzdržujejo markacisti PD 
Sloga Rogatec. Po uri so prispeli do Rudijevega 
doma, ki je poimenovan po Rudiju Lebiču, ki je 
bil v času gradnje, od leta 1974 do 1976, najbolj 
prizadeven in zaslužen. Prva koča je bila na 
tem mestu med vojno leta 1943 požgana in 
uničena do tal. Zdaj stoji tam prijetna koča, kjer 
so se pohodniki odpočili in okrepčali.

Nato so pot nadaljevali po severni strani po 
zaščitenem gozdu. Pot je bila zelo lepo urejena 
in v dveh urah so prispeli na vrh 881 m visoke 
Donačke gore. Na vrhu stoji mogočen devet me-

trov visok kamnit križ iz leta 1992. Na tem me-
stu je pred vojno stal za polovico nižji križ in so 
ga drugače misleči leta 1945 podrli in še danes 
leži poleg novega. Na vrhu so se pohodniki vpi-
sali v vpisno knjigo, malo posedeli in pogledali 
po okoliških hribih ter dolinah, saj je bilo vreme 
nalašč za takšno zadoščenje. Na vzhodu se dvi-
ga Macelj, proti jugu vidimo Rogatec in Rogaško 
Slatino in v ozadju Bohor, proti zahodu vidimo 
v bližini Boč in za njim Pohorje ter Savinjske 
Alpe, proti severu Ptujsko in Dravsko polje. Na 
vrhu so pohodniki še zapeli dve planinski pesmi 
in prisluhnili vodji Ivanu Stražetu, ki je prisotne 
seznanil o zgodovini kapelice na vrhu. Čas jih 
je že preganjal v dolino, zato so zapustili vrh in 
odšli nazaj do Rudijevega doma na okrepčilo ter 
polurni počitek. Nato so pot nadaljevali mimo 
vasice Macelj in cerkvice sv. Donata, kjer so si še 
ogledali lepo cvetoče velikonočnice, jih fotogra-
firali in pot nadaljevali v dolino proti Rogatcu. 
Vodja jih je še povabil na naslednji izlet v maju, 
ko se bodo odpravili na Janče.

IS

AMD Laško v lastnih 
prostorih

Avto-moto društvo Laško 
se uvršča med manjša dru-
štva v Sloveniji, a ima kljub 
temu izredno aktivno in ka-
kovostno šolo vožnje.

V vsej svoji preteklosti se 
je AMD Laško ubadalo s pro-
storskimi vprašanji, stalnimi 
selitvami in tudi s poplavami 

v svojih prostorih. Pred leti 
je bila sklenjena pogodba s 
Slovenskimi železnicami za 
najem ustreznih prostorov na 
Železniški postaji Laško. Ob 
začetku izvajanja del v okvi-
ru celovite obnove železniške 
proge Celje–Zidani Most so 
Slovenske železnice pogodbo 
odpovedale, tako da je mora-
lo društvo poiskati ustrezno 
rešitev. Po sklepu upravnega 

odbora je odkupilo ustrezne 
prostore, jih obnovilo in uredi-
lo, tako da v njih že od 6. mar-
ca letos potekajo predavanja 
šole vožnje in ostali sestanki.

Uradno odprtje in krajšo 
kulturno prireditev je AMD 
Laško pripravilo v torek, 28. 
marca, v sklopu občnega zbora 
članov društva. Z velikim za-
dovoljstvom so nove prostore 
pozdravili vsi povabljenci. Po-
vabilu se je odzval tudi župan 
Občine Laško Franc Zdolšek, 
ki je slavnostno prerezal trak 
in uradno odprl prostore. V 
svojem nagovoru je pozdravil 
vpetost AMD Laško v reševanje 
prometnovarnostnih vprašanj 
v občini in zaželel društvu 
uspešno delo še naprej.

Društvo je ob tem izročilo 
posebno pisno zahvalo in pri-
znanje Andreju Titanu za vse 
vloženo delo pri odkupu in 
obnovi novih prostorov.

ANDREJ MAŽGON 
Foto: Foto Fleš
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Za sočutje do živali
V soboto, 6. maja, prireja Društvo za zaščito živali Sloven-

ska Bistrica v sodelovanju z Bistriško vege sceno humanitarno 
prireditev Za sočutje. Srečanje je namenjeno tistim, ki ne mo-
rejo govoriti sami zase in so danes ničkolikokrat vsakodnevno 
ogroženi – živalim.

Namen prireditve bo ozaveščanje starejših in mlajših občanov o 
pravilnih korakih ob najdbi zavržene živali, primernih pristopih k 
lastnikom mučenih živali ter vsakodnevni higienski skrbi za svoje 
štirinožce, še posebej na javnih površinah.

Posredni cilj je pridobivanje donacij, s katerim bo društvo, ki de-
luje nepro� tno, lahko še naprej opravljalo svoje humanitarno delo.

 Kratka vsebina programa:
- Nataša Pogorevc Tarkuš bo poskrbela za bujenje ustvarjalnosti 

naših najmlajših z delavnico Z naravnimi materiali do krea-
tivnosti.

- Za glasbeno razvedrilo naših najmlajših poskrbel Slavc Kovačič 
s talenti.

- Otroci bodo plesali s plesno šolo Lara Lare Ljubič
- Društvo za zaščito živali SB v sodelovanju z Niko Kapun se bo 

predstavilo zdelavnico Kam in kako ravnati z zavrženo živaljo 
ter skrb in higiena štirinožca na javnih površinah. Ogledati si 
bo mogoče tudi nekaj živih živali: konja, ovco, psa.

- Dr. Miloš Židanik in Nastja Židanik bosta v popoldanskih urah 
poglobljeno razpravljala o smislu življenja in smiselnih življenj-
skih odločitvah v teoriji in praksi.

- Dr. Demitrij Osterman, dr. veterinarske medicine, bo svoj globok 
uvid v vez med človekom in živaljo predstavil v popoldanskih urah 
na interaktivnem predavanju Etični vidiki odnosa človek – žival.

- Galla Os in Rene Škarabot bosta spregovorila o rastlinski pre-
hrani, uravnoteženih obrokih in intenzivnem športu.

- Danijela Krajnc in Boža Ana Indali bosta ob koncu pestrega dnev-
nega dogajanja pripravili zvočno kopel z gongi in meditacijo.

Hvala, če nas boste obiskali!
Promocijsko besedilo

HUMANITARNA PRIREDITEV

ZA SOČUTJE

Slovenska 
Bistrica

sobota
6. 5. 2017

od 9.00 
do 21.00

Dogodek je BREZPLAČEN, DONACIJE 
ZAŽELJENE
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Šentjurski čebelarji 
ponovno odprli vrata 
svojega čebelnjaka

Na svetovni dan Zemlje in ob boku velike šentjurske 
turistične prireditve Šentjurjevo so člani čebelarskega 
društva obiskovalcem predstavili svoj čebelnjak, čebeljo 
družino, njeno bivališče in skladišče, jim ponudili čebelje 
izdelke ter razkazali čebelarske pripomočke, ob tem pa 
razložili, kaj vse spada k čebelarskim opravilom.

»Obiskovalcem smo želeli predstaviti pomen čebel za ljudi 
in naravo, da so čebelji pridelki popolnoma naravno živilo, 
saj jim čebelarji v postopkih pridelave ničesar ne dodajamo 
niti ne odvzemamo,« je povedala predsednica društva Mi-
haela Kotnik. Med, medenjake, medeno vino in likerje ter 
še marsikaj so čebelarji istočasno predstavili tudi na Šentjur-
jevem sejmu. Kot je še dodala Kotnikova, si želijo, da bi to 
bogastvo ohranili. To bo mogoče samo, če bo Zemlja ostala 
zdrava. »In prav zato ima svetovni dan Zemlje, ki je posve-
čen okoljskim in podnebnim spremembam, velik pomen 
in nas Zemljane opozarja na kritično stanje ter ozavešča 
o pomenu ohranjanja naravnega okolja. In vse, za kar se 
zavzemamo na ta dan – za boljše podnebne spremembe in 
ohranjanje vodih virov – je predpogoj, da čebelarstvo lahko 
uspešno razvijamo.« Albert Einstein je predvidel, da bi po 
smrti zadnje čebele človeštvo lahko vztrajalo le še štiri leta. 
Ko namreč ni več čebel, ni več opraševanja, ni več rastlin, 
ni več živali, ni več ljudi. »Spoznajmo, da je prihodnost ži-
vljenja na Zemlji odvisna od nas, našega ravnanja, in vsak 
zase naj razmisli, kaj lahko stori v dobrobit zdravega okolja, 
da se Einsteinova napoved ne bo uresničila,« je zaključila 
predstavnica šentjurskih čebelarjev.

StO

Čebelnjak Čebelarskega društva Šentjur

Mladinski pihalni 
orkester s solisti

Mladinski pihalni orkester Glasbene šole Celje je pod tak-
tirko dirigenta Bernarda Beline v prve pomladne dni vstopil 
s privlačnim programom, s katerim so se predstavili mladi 
solisti, sicer kar trije nekdanji dijaki umetniške gimnazije 
I. gimnazije v Celju in Glasbene šole Celje, ter odličen mlad 
pozavnist, ki se je na odru predstavil kot prvi.

Gregor Vinko se je najprej učil trobento, po končani osnovni 
stopnji pa se je odločil še za igranje pozavne. Na tekmovanjih je 
osvojil kar nekaj odličnih rezultatov. Sodeluje tudi pri številnih 
glasbenih projektih in v različnih komornih sestavih.

Klarinetist Jan Ulaga je študent Akademije za glasbo v Lju-
bljani, dobitnik številnih priznanj in plaket, med drugim tudi 
zlate plakete na lanskem državnem tekmovanju Temsig, ter 
član mladinskih in simfoničnih sestavov.

Saksofonist Žiga Vešligaj je študent na magistrski stopnji v 
Linzu, kjer je leta 2016 z odliko diplomiral na prvi stopnji. Je 
dobitnik številnih najvišjih priznanj na državnih in mednarodnih 
tekmovanjih. Redno koncertira v Sloveniji in izven, premierno je 
izvedel kar nekaj glasbenih novosti. Deluje v različnih sestavih.

Tudi flavtistka Neža Šporer je študentka na šoli Anton Bruc-
kner Privatuniversitat v Linzu, udeleževala se je številnih držav-
nih in mednarodnih tekmovanj ter prejemala najvišja odličja. 
Redno obiskuje mojstrske tečaje doma in v tujini ter redno 
sodeluje v orkestrih in pri različnih glasbenih projektih.

Napolnjena dvorana Narodnega doma je tokrat resnično pri-
šla na svoj račun z izjemnim glasbenim priboljškom.

ML

V športnem centru Parti-
zan v Braslovčah je bil dru-
go soboto v aprilu odigran 
zaključni turnir za državno 
prvenstvo v odbojki sede za 
invalide. Nastopilo je šest 
ekip iz različnih krajev Slo-
venije.

Po težkih tekmah v polfinalu 
sta se v velikem finalu za na-
slov prvaka Slovenije pomerili 
ekipi IŠD Samorastnik z Raven 
na Koroškem in domača ekipa 
IŠD Maxi iz Braslovč. V res raz-
burljivi tekmi so tokrat zmagali 
Korošci in odnesli veliki pokal 
v Ravne. Vrstni red: 1. IŠD 
Samorastnik Ravne na Koro-
škem, 2. IŠD Maxi Braslovče, 
3. MDI Goriške Nova Gorica …

Organizator prvenstva, ki si 
ga je ogledalo veliko ljudi, je bil 
IŠD Maxi pod vodstvom Simo-
na Božiča.

T. TAVČAR

Državno prvenstvo v odbojki sede
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Idealna košnja
Gosta, temno zelena trata je lepa na pogled in tudi odporna.
Robotske kosilnice so vedno bolj priljubljene tudi na naših zele-

nicah. Nič čudnega, saj ima rastlinski navdušenec takrat, ko robot 
zanesljivo opravlja svoje delo, več časa za uživanje in sproščanje. 
Le kdo bi se lahko uprl?

Ti majhni pomagači lahko pokosijo tudi večje površine trat (od-
visno od modela), ki niso nujno pravokotne oblike in izključno v 
ravnini. Fino pokošeno travo kot gnojilo porazdelijo po celotni po-
vršini. Problemi z odlaganjem odkošene trave so zato preteklost!

Seveda pa obstajajo tudi tveganja: tvorba polsti je hitrejša, 
pomanjkanje dušika in železa v sezoni pa pogostejša. Pomoč za 
vse robotsko košene trate je novo COMPO FLORANID dolgotraj-
no gnojilo za robotsko košene trate. Hranila v gnojilnem obroku 
zadoščajo za 3 mesece rasti, poleg vseh potrebnih hranil pa vse-
buje tudi naravne bakterije in encime, ki pospešujejo razgradnjo 
pokošene trave. Idealno dopolnilo gnojenju z odkošeno travo.

Idealna košnja

www.metrob.si

COMPO FLORANID® ROBO 
dolgotrajno gnojilo 
zadošča za 3 mesece rasti, 
poleg vseh potrebnih hranil pa 
vsebuje tudi naravne bakterije 
in encime, ki pospešujejo 
razgradnjo pokošene trave. 
Idealno dopolnilo gnojenju  
z odkošeno travo.   

Garancija

Idealna košnja

www.m
etrob.si

COMPO FLORANID
® ROBO 

dolgotrajno gnojilo  
zadošča za 3 mesece rasti, 
poleg vseh potrebnih hranil pa 
vsebuje tudi naravne bakterije 
in encime, ki pospešujejo 
razgradnjo pokošene trave. 
Idealno dopolnilo gnojenju  
z odkošeno travo.   

Garancija

Preden prinesemo nove zelene 
pridobitve domov in jih po-
sadimo, je treba najprej 
primerno urediti gredo 
zanje. »Ker gre veči-
noma za prezimno 
trdna zelišča, iz-
beremo del vrta, 
kjer bodo rastli-
ne lahko rasle 
več let, lega naj 
bo sončna. Tla 
morajo biti do-
volj humozna, 
pred sajenjem 
in med letom po 
potrebi dodamo 
organska gnojila. 
Pri sajenju trajnih 
zelišč poskrbimo, da 
tista, ki se močneje raz-
raščajo, kot na primer meta 
in melisa, ne prerastejo celotnega 
zeliščnega vrta. Zato jih je najbolje 
gojiti v večjih posodah,« sve-
tuje vrtnarski strokovnjak 
Tomi Toplak.

Drevesasta 
bazilika
Gre za ceplje-

no baziliko z 
drobnimi listi, 
ki z značilno 
aromo poživi 
vsako solato. 
Zaradi ceplje-
nja je odpornej-
ša na neugodne 
vremenske raz-
mere, se hitro ob-
novi po rezi, odpor-
na je tudi na bolezni 
korenin. Posadimo jo na 
sončno mesto, prezimujemo 
jo na toplem. S kuhanjem izgubi 
aromo, zato raje uporabljajmo 
svežo. Zelo je dekorativna, 
če jo gojimo v večjem 
loncu, ki ga lahko ima-
mo kar v kuhinji na 
sončni polici, kjer 
jo lahko sproti 
režemo. V po-
letnih mesecih 
jo gnojimo 
enkrat meseč-
no. Zalijemo 
jo šele, ko je 
substrat suh.

Česnova 
trava
Rastlina ima 

ozke črtaste liste 
in mesnate korenine. 
Cvetovi na petdeset cen-
timetrov visokih pecljih so 

vijoličnomodre barve. Cveti celo 
poletje. Celotna rastlina je 

bogata z eteričnimi olji, 
ki dišijo po česnu. Je 

najboljša zamenjava 
za česen, saj kljub 

prijetnemu vo-
nju po česnu v 
ustih ne pušča 
zadaha. V ku-
linariki upora-
bljamo liste in 
cvetove za so-
late in omake. 
Če zmečkamo 

liste in cvetove 
in jih podrgne-

mo po koži, nas 
bodo eterična olja 

varovala pred komarji 
in klopi. Rastlina je zelo 

enostavna za gojenje, raste 
v vsaki zemlji. Zaradi svojega 

vonja iz vrta odganja uši in vo-
luharje.

Gobovo zelišče
Domovina tega 
zelišča, ki ima 

okus po gobah, 
je Papua Nova 
Gvineja. Za 
uspešno rast 
potrebuje ra-
hla humozna 
tla in stalno 
vlago. Najraje 
ima sončno in 

polsenčno lego. 
Poganjke stalno 

ščipamo, vendar 
ne nižje od dvajset 

centimetrov, saj se bo 
le tako hitro obnavljala. 

Na dva do tri tedne rastlino 
pognojimo, pozimi jo prestavi-

mo v notranje prostore, lahko 
tudi v svetlo klet, kjer tem-

peratura ne pade pod 
12 stopinj. Listi so 

prijetno hrustljavi, 
uporabljamo sve-

že v solatah, v 
sendvičih ali 
kot okras. Ku-
hanim jedem 
liste dodaja-
mo proti kon-
cu kuhanja, 
da ne izgubi-
jo značilnega 

okusa. Listi so 
bogati z veliko 

klorofila, zato so 
še posebej primeri 

za čiščenje krvi.
MRL

Foto: Vrtnarstvo Toplak

Še kar pod 
kopreno

Sodim med nestrpne 
vrtnarje, ki že sredi aprila 
nakupijo balkonsko cvetje. 
Letos me je k nakupu tako 
zgodaj premamilo tudi ču-
dovito (prezgodnje) toplo 
in sončno vreme. Lastnica 
vrtnarije, kjer sem naku-
povala, je kar zmajevala z 
glavo in mi sadik najraje 
sploh ne bi prodala, ker so 
bile še v izjemno občutljivi 
fazi neodraslih malčkov. 
A je najbrž presodila, da 
bolje kakšen evro v žepu, 
kot da mi jasno in glasno 
odsvetuje nakup ter me 
prepodi h konkurenci.

Ko sem nakup prinesla 
domov in ga razložila po 
medprostoru v gospodar-
skem poslopju, me je kljub 
temu, da ima medprostor 
streho in ga s treh strani 
obdaja stena, vseeno zače-
la gristi slaba vest. Jasno 
kot beli dan je bilo, da 
teh rastlin, tudi če jih po-
sadim v korita, še lep čas 
ne bom mogla postaviti 
na okenske police. Raz-
mišljala sem, kako bom 
odslej te rastlinice, ki so 
sicer veliko obetale, zali-
vala. Nenazadnje lončkov 
le ni bilo malo. Zato sem 
ob prvi priložnosti, ki se je 
ponudila, sklenila, da vse 
skupaj vseeno posadim v 
korita.

Ker vrtnarski mojstri ves 
čas ponavljajo, naj nikar 
sadik cvetlic, ki jih drago 
plačamo, ne sadimo v 
poceni substrat, sem ta 
nasvet vendarle uboga-
la. Moža sem poslala po 
»boljšo« zemljo v vrtna-
rijo. Doma je svoje ročice 
kot pomoč ponudila tudi 
naša najmlajša. Pridno 
je polnila korita z zemljo, 
nasula natančno tri me-
rilne žličke dolgoročnega 
vodotopnega gnojila v vsa-
ko korito in pomagala raz-
porejati sadike po posodi. 
Sadili sva zmajeva krila, 
grobeljnik, mleček, pelar-
gonije in okrasne koprive 
v različnih kombinacijah. 
Le za eno okno sva name-
nili korito z visečimi ja-
godami. Ob tako izdatni, 
srčni in predani pomoči je 
bilo delo hitro opravljeno.

Da ne bi šlo v nič niti 
vse delo niti številne sa-
dike, sva vse nasajene 
posode postavili nazaj v 
medprostor gospodarske-
ga poslopja in jih pokrili 
s kopreno. Tam še vedno 
čakajo na toplejše noči. 
Čeprav je bilo sajenje bal-
konskih rož letos morda 
res prehitro, bodo rastline 
na oknih vsaj dobro utr-
jene.

 4. ČE plod do 8. ure, od 17. ure plod

 5. PE plod

 6. SO plod do 8. ure, od 9. ure korenina

 7. NE korenina

 8. PO -----

 9. TO -----

 10. SR cvet

Podatki so vzeti z dovoljenjem avtorjev iz Setvenega priroč-
nika Marije Thun za leto 2017, ki ga v Sloveniji izdaja v ne-
skrajšani obliki Založba AJDA, Vrzdenec, tel. 01/754-07-43.

Čas za presajanje je do 14. maja ob 22. uri.

Nezahtevne in nepogrešljive
Začimbnice in dišavnice v vsak vrt in kuhinjo

V Vrtnarstvu Toplak lahko ob na-
štetih novostih in klasičnih zeliščih 
kupimo še laški smilj, vietnamski 
trajni koriander, citronko in stevijo.

Večina vrtičkarjev na vrtovih goji že uveljavljene začimbnice in dišavnice, kot so peteršilj, 
drobnjak, luštrek, timijan, origano, majaron. Zadnjih nekaj let pa je ponudba novih tovr-
stnih rastlin precej bogatejša. V Vrtnariji Toplak smo preverili, katere so tiste posebnosti 
iz te zelene družine, ki bi jih lahko brez težav vključili v svojo zbirko.

Vodnjak življenja ali azijski vodni popnjak
Rastlina je trajnica in spada med kobulnice. Razvija pa-

hljačaste liste. Posadimo jo na sončno ali polsenčno mesto 
in poskrbimo, da je prst vedno vlažna. Ker ne prenese nižjih 
temperatur od deset stopinj, jo prezimujemo v notranjih pro-
storih. Rastlina blaži stres in depresijo ter umirja duha. Lahko 
jo uživamo kot čaj – eno skodelico pred spanjem za miren sen 
in za mirno bujenje.

Drevesasta bazilika

Gobovo zelišče

Česnova trava
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Veteran med mački se je 
»upokojil«

Pred dnevi se je Miško 
»upokojil«. Nič več ne bo s 
svojo lastnico Heleno Štor 
kot ambasador celjskega 
društva proti mučenju ži-
vali hodil v šole med učen-
ce in varovance domov za 
starejše, jih razveseljeval 
in hkrati opozarjal na po-
men sožitja ljudi in živali, 
kar je počel zadnji dve leti. 
»Upokojitev« je zaslužena, 
tudi najbolj neprijazna po-
kojninska reforma bi 110 let 
staremu človeku priznala 
zaslužen počitek, kaj šele 
mačku! Toliko človeških let 
namreč šteje muc Miško, ki 
je marca dopolnil 25 let.

Na Ponikvi pri Grobelnem, 
kjer se je skotil v domači ku-
rilnici, živi že vse življenje. 
Obiskali smo ga prav na za-
dnji dan njegove »službe«. 
Dopoldne je bil na obisku 
pri učencih tretjih razredov 
OŠ Štore in ko smo prišli, je 
kot pravi mačkon dremal, 
nenazadnje ga takšni izleti 
tudi malo utrudijo. Čeprav 
Helena pravi, da je vajen 
vožnje z avtom, saj je imel 
že v mlajših letih kar nekaj 
težav z zdravjem in ga je 
morala kar naprej voziti na 
Veterinarski center Celje. 
Tako so tudi s pomočjo sta-
rih računov lahko ugotovili, 
koliko je maček star. »Večina 
veterinarjev, ki ga je zdravi-
la zaradi težav s sečnimi ka-
mni, je danes že upokojenih, 
Miško pa je še kar tu!« pove 
v smehu njegova lastnica, ki 
se zadnje čase spet pogosteje 
zateka po pomoč k veterinar-
jem, saj ima Miško težave z 
ledvicami. A na zdravljenje 
se dobro odziva. Tudi živi-
nozdravniki so se v tem času 
nanj navezali in zato se vodja 
centra Edi Kruder vsako leto 
z veseljem udeleži praznova-
nja Miškovega rojstnega dne.

Posebna vez
»Pri hiši smo imeli vedno 

mačke,« pravi Helena, ki ima 
z »Mišekom«, kot ga kliče, 
posebno vez. Rad se »pocar-

»Ganljivo je bilo v domu upokojencev 
na Polzeli, kjer sva obiskala tudi mojo 
staro mamo. Ona ga je pazila, ko smo 
šli na morje in ji je naredil kar nekaj 
sivih las. Jaz sem se namreč vedno bala 
zanj in naročala, naj ga zapre, če bo šla 
kaj ven delat. Ko smo se vrnili z morja, 
je bila čisto objokana, češ da ga ni. A se 
je maček le doma skril, saj je bil uža-
ljen, ker sem ga pustila doma.«

»Ko Miško spi, smo kar veseli, ker sicer 
vedno nekaj hoče in se glasno oglaša. Ob 
petih ali šestih zjutraj me s krempljem 
pika v glavo in to me res zbudi. Raje vsta-
nem in mu dam hrano, da je potem mir. 
A če ga ne bi imela, bi ga pogrešala.«

25-letni maček Miško, ambasador Društva proti mučenju živali Celje

tlja« na njeni rami, kjer se 
tudi počuti varno med sreča-
nji z neznanimi ljudmi. Jim 
pa hitro pokaže, če so mu 
všeč ali ne. »Žival čuti, kdo 
jo ima rad, in to tudi poka-
že, lastnik na osnovi tega ve, 
kakšen človek je kdo. Nekoč 
je prišel na obisk kolega, ki 
nima rad živali. Mačka sem 
umaknila iz sobe, a je nato 
ves blaten skočil na njegov 
avto in mu ga pošteno uma-
zal. Ali na primer moja prej-
šnja kobila, ki se je poneče-
dila le na dvorišču človeka, 
ki mu ni bila pri srcu, drugje 
nikoli …« našteva Helena.

Miška je skotila njena lju-
bljenka in ji ga prinesla po-
kazat, potem je po tednu dni 
poginila. Mali mačkon je nje-
ne lase zamenjal za mamino 
dlako in je hotel v njih spati. 

Helenin pokojni oče, prav 
tako ljubitelj živali, je zanj 
naredil posebno mačjo poste-
ljo. »Miško vedno čuti, kdaj 
sem žalostna,« pravi Helena 
in doda, da je bil v mladosti 
večkrat tudi navihan. A nikoli 
ni šel daleč stran od doma in 
na srečo tudi prometne ceste 
ni blizu, zato so že nekatere 
prejšnje mačke dočakale vi-
soko starost. Helena meni, 
da je to odvisno predvsem 
od genske zasnove, saj ma-

ček nikoli ni imel kakšne po-
sebne hrane. Zagotovo pa je 
pri tem pomembna tudi skrb 
lastnika, da pravočasno opazi 
morebitne težave in poskrbi 
za zdravljenje.

Tudi pes, konji in 
koze
Pri hiši je trenutno edini 

maček, potem ko so ostali 
trije poginili. Poleg njega ima 
Helena še dva konja, šest hi-
malajskih kozic in mladega 

Konja sta zadovoljna, ko se lahko zapodita po ogradi pod hišo. »Živali so skrb, a tudi veliko veselje,« meni 
Helena Štor, s čimer se strinja tudi njen fant Matjaž Kaluder, dober poznavalec konj. Kozice se razveselijo žita in suhega kruha.

Miško zadnja leta sicer ne more več tako skakati, kot je nekoč, malo je postal tudi neroden, a še vedno 
je borec in se pri 25 letih dobro drži. Veliko zaslug za njegovo dolgoživost ima tudi lastnica Helena Štor.

psa čuvaja. Miško vsak dan 
skrbno pregleda svoje obmo-
čje in ostalim jasno pokaže, 
kje je on gospodar. Zanimiv 
je bil odnos s prejšnjo psič-
ko, ki je spala z mački in jih 
pravočasno opozorila, ko 
se je bližal vaški pretepaški 
mačkon, ki so se ga vsi bali.

Pred leti je imela Helena še 
kasaško kobilo, ki jo je rešila 
pred dirkami, a je tragično 
preminila. »Ko sem jo zagle-
dala, sem rekla, da ji bom 
dala stalen dom, in zanjo sem 
zgradila bokse. Samo njej 
sem zaupala pri ježi in tudi 
ona je dobro vedela, koga ima 
kdaj na hrbtu. Zdaj imam dva 
ponija, hotela sem, da imata 
varen dom. Vse to so resda 
skrbi in stroški, a ne gledam 
na to, pomembno je, da na-
rediš kaj pozitivnega.« Njen 
fant Matjaž Kaluder je nato 
k hiši pripeljal še prvo hima-
lajsko kozico in zdaj jih ima 
šest, saj se dobro ujemajo s 
konji. Vsaka ima svoje ime. 
Celo na sprehod na povodcu 
jih pelje. In kako na to gleda-
jo sosedje? Očitno so že nava-
jeni, saj menda vsi sodelujejo 
pri iskanju, če se Miško kdaj 
kam skrije.

Medijska zvezda
Povezavo z društvom je 

Helena našla na družabnem 
omrežju, kjer jo je Verica 
Štante, podpredsednica dru-
štva, povabila k sodelovanju. 

V zadnjem času je Miško po-
stal prava medijska zvezda, 
saj so ga posnele že števil-
ne televizije. A je predvsem 
pravi ambasador društva, ki 
je dober primer društvene fi-
lozofije, da mora žival čutiti, 
da nekomu pripada. In Mi-
ško dobro ve, kdo je njegova 
gospodarica – če ni on njen 
gospodar, kot sicer velja za 
mačke?

In kako so se na njegove 
obiske odzivali starejši in 
mlajši? »Starostniki, ki so 
prej imeli živali, so bili nav-
dušeni, prinesli so albume 
s fotografijami svojih muc 
in psov. Ena gospa ga je sti-
snila in ga ni hotela spustiti. 
K takšnim ljudem je Miško 
stegnil taco in jih pozdravil, 
pri drugih se je raje stisnil k 
meni,« je razlagala lastnica 
njegove odzive. »Otroci so 
pozorno poslušali, kaj smo 
jim s člani društva povedali, 
pripravili so mu kakšno pe-
smico in risbice,« je pripove-
dovala Helena.

Obiskovalcev, kot je Mi-
ško, bi morali imeti v šolah 
še več, mnogi otroci namreč 
nimajo pravih možnosti za 
spoznavanje sveta živali, ki 
so že od nekdaj neločljivo 
povezane z nami. Morda bo 
kdo drug nadaljeval njegovo 
poslanstvo, sam pa bo užival 
mirne »upokojenske« dni.

TATJANA CVIRN
Foto: GrupA
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KUPON

Je vaπ hladilnik prazen?
Napolnite ga brezplaËno!  V akciji Do polnega voziËka brez 
moπnjiËka vsako sredo ob 12.15 na Radiu Celje

Pravila nagradne igre so objavljena na www.radiocelje.com.
Udeleæenec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje posredovanih podatkov skladno z veljavnim 
Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Ime in priimek:

Naslov: 
 
Telefon: 

E-mail:

NaroËniπka πtevilka Novega tednika (Ëe ste naroËnik):

©tevilka TU© KLUBA (Ëe ste Ëlan):

LastnoroËni podpis:

Kupon poπljite na naslov: Novi tednik in Radio Celje, Preπernova 19, 3000 Celje.

Vsako sredo ob 12.15 iz studia 
Radia Celje pokličemo nekoga, ki 
iz Novega tednika izreže kupon 
in ga pošlje na naš naslov. Tokrat 
smo izžrebali Danijela Kalška 
iz Marija Dobja.

Nagrajenca smo s klicem iz 
našega studia prijetno prese-
netili, saj niti ni vedel, da je 
»v igri« za brezplačno naku-

povanje. Temu pri-
merno seve-

DO POLNEGA VOZIČKA BREZ MOŠNJIČKA

Naj vas naš klic
ne preseneti!

Vsako sredo ob 12.15 iz studia 
Radia Celje pokličemo nekoga, ki 
iz Novega tednika izreže kupon 
in ga pošlje na naš naslov. Tokrat 
smo izžrebali Danijela Kalška 
iz Marija Dobja.

Nagrajenca smo s klicem iz 
našega studia prijetno prese-
netili, saj niti ni vedel, da je 
»v igri« za brezplačno naku-

povanje. Temu pri-
merno seve-

ne preseneti!

da tudi ni imel pripravljenega 
nakupovalnega listka. A čisto 
po moško se je dobro znašel 
in tako voziček napolnil z 
živili, ki so mu prihranila 73 
evrov. Dirjanje med Tuševimi 

policami pa se nadaljuje. 
Za nekoga brezplačno 
nakupujemo vsako sre-
do, ob 12.15. Če ste iz-

polnili kupon, se vam 
lahko že naslednjo 

sredo čakanje 
pred telefoni do-
bro obrestuje.

SAŠKA 
PUKL
Foto: 

SHERPA

Uredništvo objavlja pisma bralcev po svoji presoji v 
skladu z uredniško politiko, razen ko gre za odgovore 
in popravke v skladu z Zakonom o medijih. Dolžina naj 
ne presega 40 vrstic (pisava 14) oziroma približno 3 tisoč 
znakov. Daljše prispevke krajšamo v uredništvu oziroma 
jih avtomatično zavrnemo. Da bi se izognili nespora-
zumom, morajo biti pisma podpisana in opremljena s 
celotnim imenom, naslovom ter s telefonsko številko 
avtorja, na katero lahko preverimo njegovo identiteto. 
V časopisu pismo podpišemo z imenom in s priimkom 
avtorja ter krajem, od koder je doma. Pisma nam lahko 
pošljete na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, Celje 
ali na elektronski naslov tednik@nt-rc.si ali ga oddate 
na spletni strani www.novitednik.com (Pisma bralcev).

UREDNIŠTVO

Prejeli smo

Regijsko študijsko 
središče – kako 
naprej?
V Novem tedniku je bilo 6. 

aprila 2017 objavljeno pismo 
doc. dr. Franca Žerdina na 
temo delovanja in razvojnih 
načrtov javnega zavoda Re-
gijsko študijsko središče (JZ 
RŠS). Kot njegova direktorica 
čutim dolžnost, da na številne 
zavajajoče navedbe v pismu 
odgovorim in jih argumenti-
ram z dejstvi, ki dr. Žerdinu 
zagotovo niso neznana.

1. Dr. Žerdin je od ustano-
vitve v JZ RŠS večino časa 
opravljal vodstvene funkcije 
v njegovih organih, bodisi 
kot predsednik sveta zavoda 
(in ne upravnega odbora, kot 
navaja v pismu) bodisi kot 
predsednik strokovnega sve-
ta od leta 2013 do leta 2016, in 
je tako imel pomemben vpliv 
na oblikovanje strateške poli-

tike zavoda kot tudi njegovih 
letnih delovnih načrtov. Iz do-
kumentiranih zapisnikov sej 
organov izhaja, da so bile pri-
pombe in usmeritve dr. Žer-
dina le redkokdaj vsebinske, 
ponavadi se je osredotočal 
le na zagotavljanje fi nančnih 
sredstev za izvedbo načrtova-
nih aktivnosti in programov. 
V svojem pismu je pozabil 
omeniti, da ga je Svet zavoda 
JZ RŠS (sestavljen iz predstav-
nikov občin ustanoviteljic JZ 
RŠS, gospodarskih in obrtnih 
zbornic ter terciarnega izo-
braževanja) razrešil kot člana 
Strokovnega sveta JZ RŠS, saj 
je s svojim delovanjem v za-
dnjih letih pomembno vplival 
na zagotavljanje (poslabšanje) 
pogojev za delovanje JZ RŠS.

2. Dr. Žerdin v prispevku 
navaja, da je bil vzrok za to, da 
Akademija za glasbo Univerze 
v Mariboru ni zaživela, to, da 
je elaborate za ustanovitev pri-
pravljal RŠS in ne neodvisna 
ustanova. Ob tem »pozabi«, 
da si je Mestna občina Vele-

nje pod različnimi dežniki ne-
uspešno prizadevala za usta-
novitev akademije za glasbo 
že od sredine devetdesetih let, 
ko smo zahteven in obsežen 
projekt vodili in koordinirali 
v RŠS, je bila Akademija za 
glasbo Univerze v Mariboru 
akreditirana pri Svetu RS za 
visoko šolstvo kot nova člani-
ca UM. Vzroka za neuspešen 
zagon Akademije za glasbo 
Univerze v Mariboru naj dr. 
Žerdin torej ne išče v vlogi JZ 
RŠS, morda raje v nejasnih 
začetnih dogovorih o zago-
tavljanju materialnih pogojev 
za delovanje akademije med 
MOV, Univerzo v Mariboru in 
pristojnim ministrstvom. Vsi 
elaborati za ustanovitev aka-
demije in študijski programi 
z več kot štiristo učnimi načrti 
so na razpolago v Regijskem 
študijskem središču in jih 
MOV, ne dr. Žerdin, kot odgo-
voren za visoko šolstvo v MOV 
in član ekspertne skupine za 
ustanovitev akademije, do 
zdaj nista nikdar zahtevala v 
njihovo posest.

3. Navedba o tem, da vzro-
kov za izstope ustanoviteljic 
(5 od 29 občin ustanoviteljic 
v zadnjih letih) nismo poglo-
bljeno analizirali, ne drži. Dr. 
Žerdin kot član strokovnega 
sveta z njimi sploh ni mogel 
biti seznanjen, saj tovrstne 
naloge ne sodijo v pristojnost 
strokovnega sveta, je pa svet 
zavoda vzroke za izstope ob-
čin, ki so bili v večini prime-
rov (razen MOV) utemeljeni 
s fi nančnimi težavami občin, 
seveda ustrezno obravnaval.

Dr. Žerdin se v zadnjem 
letu zelo poglobljeno ukvar-

ja in analizira tako delovanje 
kot strateške usmeritve JZ RŠS 
(morda celo več kot takrat, ko 
je bil član organov JZ RŠS) in 
svoje ugotovitve posreduje 
različnim javnostim z name-
nom oslabitve položaja ter 
vloge zavoda. Vzrok za to je 
verjetno v nepremišljenem (a 
seveda legitimnem) izstopu 
MOV konec leta 2015 iz usta-
noviteljstva JZ RŠS, katerega 
glavni predlagatelj je bil. Z iz-
stopom je MOV tako izgubila 
vpliv na delovanje JZ RŠS, po-
sledično tudi na Visoko šolo 
za varstvo okolja, ki je edini vi-
sokošolski zavod s sedežem v 
Velenju in katere ustanovitelj 
je JZ RŠS. S tem je dr. Žerdin 
izgubil tudi pomembno in pri-
merno fi nančno ovrednoteno 
svetovalno funkcijo v Visoki 
šoli za varstvo okolja.

V Regijskem študijskem sre-
dišču smo bili vedno pripra-
vljeni sodelovati in pri svojem 
delovanju sodelujemo z najra-
zličnejšimi deležniki, seveda 
ob medsebojnem spoštovanju 
sogovornikov. Menimo, da 
vabila predsedniku sveta za-

Nagrajenci 
križanke v 
Pomladni Petici

Geslo nagradne križan-
ke je Pomlad je najlepši 
letni čas. Knjižne nagrade 
podarja spletna knjigarna 
in založba Cangura, nagra-
jenci pa so: Marta Bračun 
iz Šmarja pri Jelšah, Milan 
Kreuh z Dobrne in Vera 
Tanšek iz Celja. Nagrade 
jim bomo poslali po pošti.

voda na »prijateljske« večerje 
in »očetovska« pisma direkto-
rici JZ RŠS ter druga ravnanja 
v zadnjem letu ne kažejo na 
to, da bi bil dr. Žerdin pripra-
vljen na sodelovanje »brez fi ge 
v žepu«.

KATJA ESIH,
direktorica JZ Regijsko 

študijsko središče,
Celje

Modri telefon

Kdaj 
priposestvujemo?
Občana iz okolice Vojnika 

zanima, kako je s pripose-
stvovanjem. Od nekdanjih 
lastnikov je, kot je zapisal, 
dobil v uporabo zemljišče. 
To je bilo pred dvema dese-
tletjema. Novi lastniki mu 
uporabe tega zemljišča ne 
dovolijo več. Občana prav 
tako zanima, kam naj se 
obrne za rešitev težave.

Odgovarja višja svetovalka 
za premoženjsko pravne zade-
ve Občine Vojnik Tanja Golec 
Prevoršek:

»Priposestvovanje je način 
pridobitve lastninske pravice 
na podlagi zakona. To podro-
čje ureja Stvarnopravni zako-
nik, ki določa, da dobroverni 
lastniški posestnik nepre-
mičnine pridobi lastninsko 
pravico na njej po preteku 
desetih let. Priposestvovalna 
doba začne teči tisti dan, ko 
posestnik dobi stvar v dobro-
verno lastniško posest, konča 
pa se z iztekom zadnjega dne 
te dobe. V priposestvovalno 
dobo se všteva tudi čas, ko so 

posestni predniki sedanjega 
dobrovernega lastniškega po-
sestnika imeli stvar v posesti 
pod enakimi pogoji. Če je bil 
posestni prednik nedobrove-
ren, se dobra vera naslednika 
presoja samostojno. Lastnin-
ske pravice s priposestvova-
njem ni mogoče pridobiti na 
javnem dobrem in stvareh 
izven pravnega prometa.

Pred uveljavitvijo Stvarno-
pravnega zakonika 1. 1. 2003 
je to področje urejal Zakon o 
temeljnih lastninskopravnih 
razmerjih, ki je priposestvo-
vanje urejal nekoliko druga-
če.

Torej morajo biti pri pripo-
sestvovanju izpolnjeni dolo-
čeni pogoji:

Dobrovernost: lastninsko 
pravico lahko priposestvuje 
samo dobroverni posestnik. 
Posestnik pa ni v dobri veri, 
če je vedel ali mogel vedeti, 
da do posesti ni upravičen.

Lastniška posest: tisti, ki 
jo zatrjuje, mora imeti stvar v 
posesti, kot da je njegova in 
ne ve ali ne more vedeti, da ni 
upravičen do posesti.

Potek priposestvovalne 
dobe: dobroverni lastniški 
posestnik priposestvuje ne-
premičnino v desetih letih.

Če nekdo zatrjuje pridobi-
tev lastninske pravice s pripo-
sestvovanjem in se oseba, ki je 
vpisana v zemljiško knjigo, s 
tem strinja, je to mogoče ure-
diti sporazumno s pogodbo o 
priznanju lastninske pravice. 
V nasprotnem primeru mora 
tisti, ki zatrjuje priposestvova-
nje, to uveljavljati s tožbo na 
sodišču.«

BRANE JERANKO
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Če se kaj 
zanimivega 
dogaja tudi 

v vašem 
vrtcu, v 
varstvu

Na tej strani Novega tednika
prostor najdejo pisane

aktivnosti predšolskih otrok.

pri babici
ali na igrišču
pred 
blokom, 
nam 
sporočite.

Z veseljem vas bomo obiskali.

OTROŠKI VRTILJAK

Si že od nekdaj tako velik? Kje najdeš dovolj veliko poste-
ljo? A kar z roko dosežeš koš? Na takšna in podobna vpra-
šanja so potrpežljivo odgovarjali šentjurski košarkarski asi 
iz KK Tajfun. Ker se košarke ne da igrati sede, so otrokom 
pripravili pravi košarkarski poligon. Tu in tam so koga od 
otrok dvignili skoraj pod strop. Da se ti od višine zvrti …

Tisti dan je otroke popoldne kar malo bolel vrat. Ampak nič 
ne de. V življenju je treba gledati naprej in navzgor. Če imaš na 
obisku same »dvometraše«, ti kaj drugega tako ne preostane. 

A visoki fantje so se tega dne spustili čisto na tla, otroke so 
navduševali za gibanje, jih učili pravilnih metov in huronsko 
ploskali vsakič, ko je žoga padla v obroč. In na koncu so se od 
navdušenja prav vsem svetile oči. Vzgojiteljicam in športnikom 
vsaj toliko kot malim gostiteljem. »Naslednjič se dobimo v vaši 
dvorani,« so jim zagotovili otroci. Če že ne na igrišču, pa za-
gotovo na tribuni. Tako namreč v vrtcu rastejo mali košarkarji 
in veliki navijači.

StO, foto: SHERPA

Od višine se zvrti
Na obisku v Vrtcu Hruševec smo metali na koš s člani KK Tajfun
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Ste slišali kako dobro 
šalo? Pošljite nam jo na 
Novi tednik, Prešernova 19, 
3000 Celje in če se bo tudi 
nam zdela smešna, jo bomo 
objavili.

REŠITEV SUDOKU 254

novice iz 
33 občin

V Novem tedniku

Povabilo bralcem
Na strani Razvedrila bomo objavljali zanimive fotografi je iz pre-

teklosti, ki sporočajo kaj zabavnega in so spomin na čase, običaje, 
ki jih ni več … Morda hranite v svojem arhivu kaj takšnega, kar 
bi radi delili z bralci? Pošljite nam fotografi jo s svojimi podatki in 
zraven seveda pripišite, zakaj je tako posebna, kaj prikazuje in 
kje je bila posneta. Najboljše bomo objavili in nagradili!

Fotografi je in podatke nam pošljite na naslov Novi tednik, Prešernova ulica 19, 
3000 Celje ali na spletni naslov tednik@nt-rc.si.

Vse slikovne šale vir: splet

Na obisku 
pri Pahorju

Z možem negujeva »zmer-
no« ljubezen do domovine, 
države in ljudi, ki v njej ži-
vijo. Zato sva se odločila, da 
bova otroka peljala na dan 
odprtih vrat predsedniške 
palače in jima pokazala, 
kam hodi v službo predse-
dnik RS Borut Pahor, ki ga 
podobno kot številni Sloven-
ci obožujeta. »Mami, a ne 
bo jezen, ko ga bomo kar 
tako obiskali?« je bilo vpra-
šanje moje hčere, ko sem ji 
rekla, da bomo obiskali slo-
venskega predsednika. »Ne 
bo jezen, zelo bo srečen, če 
ga bo videlo veliko ljudi. 
Pravzaprav si je on zamislil, 
da ob državnih praznikih 
odpre predsedniško palačo 
za obiskovalce in se še bolj 
približa svojim državlja-
nom,« je bil moj odgovor.

Njuno pričakovanje je bilo 
skoraj tolikšno, kot bi jima 
rekla, da gremo v otroško 
deželo neverjetnih doživetij. 
Na deževen dan smo se od-
pravili v slovensko prestol-
nico, pravočasno prispeli 
pred palačo in s številnimi 
drugimi enako željnimi obi-
ska predsednika čakali pred 
vrati, da se odpro. Po proto-
kolu smo se najprej spreho-
dili skozi rentgen in nato do 
Kristalne dvorane, kjer smo 
počakali predsednika. In ko 
je vanjo vstopil predsednik 
s partnerico, sta otroka od 
navdušenja otrpnila. Gleda-
la sem ju, kako sta ponosno 
stala med slovensko himno, 
kako sta pozorno poslušala 
njegove besede in kako sta 
se tudi ponosno ob njem fo-
tografi rala.

Po prihodu domov je naj-
mlajši želel, da na internetu 
pogledava vse fotografi je, ki 
so povezane s predsedni-
kom. Seveda sva takoj zašla 
na javni Instagram profi l 
Boruta Pahorja, kjer je fo-
tografi ran s številnimi bolj 
ali manj znanimi osebnost-
mi in na različnih krajih. 
»Vau, mami, Borut Pahor 
igra nogomet! In potico je 
pekel? S kakšnim kolesom 
se je vozil po tako nevar-
nem terenu! Na bowlingu 
je zmagal? Mami, s sme-
tarskim vozilom se je peljal 
in tudi s traktorjem?« »Da, 
sine moj dragi, vse to je naš 
predsednik.« Bil je res vidno 
navdušen, da imamo tako 
vsemogočega predsednika. 
A pred spanjem mu nekaj ni 
dalo miru, zato je povpra-
šal: »Mami, ali Borut Pahor 
tudi pri nas pobira smeti?« 
Z nasmehom na obrazu sem 
odgovorila: »Mislim, da ne, 
a prav lahko se zgodi, da ga 
bova kdaj srečala. Če bova 
dovolj zgodna!«

NAVDUŠENA

Dokumenti, kakršnih ni več
Vilibald – Baldi Krajnc nam je poslal nekaj fotografi j starih dokumentov svojih pokojnih 

staršev. Zanimive so poslovna knjižica, izdana 30. decembra 1939, in vojna knjižica iz leta 
1948 ter delavska knjižica z datumom 1. oktober 1929, ki je namesto fotografi je vsebovala tudi 
podatke o mamini postavi, obrazu, obliki ust in nosa ter barvi las in oči. Si predstavljate, da bi 
vam danes v kakšnem dokumentu pisalo, da ste rjavolasa in rjavooka okroglolična gospodična?

Za nagrado bomo bralcu poslali hišno darilo.

Šali nam je poslal Nan-
de Jakopič iz Laškega.

Pri 
zobozdravniku
Štefan ima rad urejene 

zobe, zato se je odpravil k 
zobozdravniku, ki je opa-
zil, da ga je strah in da je 
malo bled. Potolažil ga je: 
»Malo bo zabolelo, a ne bo 
dolgo trajalo. Stisnite zobe 
in odprite usta.«

Pri zdravniku
Ženska vpraša zdravni-

ka: »Ali je res, da ženske 
živimo dlje kot moški?«

»Seveda, ampak samo 
vdove!«

Večerja
Žena vpraša moža: »Dragi, 

je bila dobra večerja?«
On: »Ali se spet želiš pre-

pirati?«

Adam in Eva
Eva vpraša Adama: »Ali me 

imaš ras?«
»Seveda, koga drugega pa 

naj bi imel!«

Na avtobusu
Janezek gre z očetom na 

avtobus. Pred vstopom mu 
oče zabiča, naj sprevodniku 
reče, da je star šest let, da bo 
imel karto zastonj.

Ko pride sprevodnik, ga 

res vpraša, koliko je star. 
Mali odgovori: »Šest.«

»In kdaj boš sedem?«
»Takoj ko izstopim iz av-

tobusa.«

Kaj pa v resnici?
Možakar pride k zdravniku, 

češ da ima težave z želodcem.
»Kaj pa ste jedli včeraj za 

večerjo?« vpraša zdravnik.
»Morske sadeže in belo 

francosko vino,« odgovori 
moški.

»To ni Facebook, kar po-
vejte, kaj ste v resnici jedli,« 
vztraja zdravnik.

»Eh, boranjo,« prizna bol-
nik.

Večja žalost
Umrl je visok partijski 

funkcionar in v nekdanji 
Jugoslaviji so razglasili de-
setdnevno žalovanje. Eden 
od državljanov je poklical 
centralni komite partije:

»Dober dan, rad bi samo 
vprašal, ali v dnevih žalova-
nja lahko seksam.«

»Je dovoljeno, ampak 
samo s svojo ženo.«

»Zakaj pa samo s svojo 
ženo?«

»Zato, da bo žalost večja.«

Nor
Klic v državni zbor: »Do-

ber dan, kaj potrebujem, da 
postanem poslanec?«

»Kaj ste vi nori?«
»Sem, a potrebujem še kaj?«

Če se ne spomniš te 
baterijske svetilke, 
potem si premlad.

Rop
Oropaš banko in če te ne dobijo, ti naslednjih nekaj 

let ni treba več razmišljati, kako boš plačal za hrano in 
ostale stroške.

Enako velja, če te dobijo.

Pazi, pajek!
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Nagradna križanka

Udeleženec dovoli organizatorju zbiranje, obdelovanje, uporabo in hranjenje posredovanih podatkov skladno 
z veljavnim Zakonom o varstvu osebnih podatkov.

Ime in priimek:

Naslov:

Kontaktna telefonska številka:

Obkrožite: a) sem naročnik b) občasni bralec Novega tednika

KUPON

Merkur je že vstopil v direk-
tno gibanje v vašem znaku, 
kar je odlična podlaga za zelo 
prodoren in učinkovit odziv 
na vsa delovna dogajanja. 
Uspevalo vam bo, prepričljivi 
in iznajdljivi boste, zato ne 
mirujte. Venera vas ščiti in 
razvaja, vidno vas bo tudi po-
lepšala. Ni čudno, da se bodo 
na vas ustavljali občudujoči 
pogledi. Kujte železo, dokler 
je vroče!

Vladavina vašega zname-
nja vam prinaša obilico vi-
talne energije, zaradi česar 
boste lahko kos tudi zahtev-
nejšim nalogam. Dan, dva 
pred 10. majem, ko bo polna 
luna v nasprotnem znaku, bo 
energija prenapeta. Veljajo 
splošna previdnostna pravila 
ravnanja. Življenje boste imeli 
pod nadzorom in to vam bo 
vzbujalo prijetne občutke po-
mirjenosti s seboj in z ostalim 
svetom.

Vaš vladar Merkur bo stopil 
v direktno gibanje, kar po-
meni, da bo konec določenih 
zmešnjav. Lažje in uspešneje 
se boste dogovarjali, delo vam 
bo šlo od rok bolj gladko. Si-
cer tako ali tako ne boste dolgo 
zdržali na mestu, kajti bojeviti 
Mars bo potoval prav bo vašem 
znaku. Ljubezen bo imela velik 
pomen, izžarevali boste prikri-
to seksualno energijo. Obetajo 
se vam lepe in zanimive urice.

Nekoliko ležerni in lenob-
ni boste. Želeli boste, da bi 
prazniki še trajali in da vam 
ne bi bilo treba misliti na kaj 
posebnega. Vendar vas bodo 
okoliščine vrgle v kolesje obve-
znosti in odlično se boste poču-
tili v aktivni vlogi. Na čustve-
nem področju tokrat ne boste 
čakali, da se kaj zgodi. Prav 
nasprotno, pripravljeni boste 
prevzeti pobudo, kar se vam 
bo več kot odlično obrestovalo.

Sončevo leto je že krepko za-
jadralo v pomlad in lahko se 
veselite tedna, ki je pred vami. 
Energičnosti in pripravljenosti, 
da se postavite zase, vam ne bo 
manjkalo, zato boste tudi zado-
voljni z doseženim. Zasebno in 
čustveno področje ne bosta prav 
nič v senci ostalega. Čas si bo-
ste znali odlično porazdeliti in 
tokrat se res nihče ne bo mogel 
pritoževati, da je na stranskem 
tiru.

Vaš vladar Merkur je konč-
no stopil v direkten hod, kar 
vas bo vidno sprostilo in 
vam tudi omogočilo boljše, 
hitrejše in kakovostnejše de-
lovanje. Ničesar ne boste pre-
puščali naključju, zato bodo 
rezultati odlični, zaradi česar 
boste zadovoljni. Ljubezen bo 
imela pomembno vlogo. Mor-
da boste imeli občutek, da je 
partner prezahteven do vas, 
vendar bo to samo občutek.

Vaš občutek za sodelovanje z 
okolico bo izjemen, zato boste 
z lahkoto uspevali v vseh do-
gajanjih skupinskega značaja. 
Komunicirali boste z lahkoto, 
uspešni boste pri dogovarjanju. 
Kaj več bi si še lahko želeli? Iz-
koristite ugodne okoliščine za 
svoj napredek. Vaša vladarica 
Venera v ognjenem znaku vas 
bo naredila strastne in neposre-
dne. Kot vedno vam tudi tokrat 
ne bo primanjkovalo šarma.

Povečane obveznosti vas lah-
ko spravijo v nepotrpežljivost. 
Še zlasti pozorni bodite tik 
pred polno luno, ki bo tokrat 
prav v vašem znaku 10. v me-
secu. Preobčutljivi in prenapeti 
boste, dobro je, da se tega vsaj 
zavedate. Seveda boste opravili 
vse, kar ste se namenili, o tem 
ni dvoma. Na čustvenem po-
dročju boste zahtevni, vendar 
tudi pravični. In vrnjeno vam 
bo z enako mero, zato boste 
zadovoljni.

Nihče vam ni obrnil hrbta, 
zato se prenehajte kujati. Raje 
razmislite, kaj lahko naredi-
te, da boste izboljšali trenutni 
položaj. Možnosti je več in ko 
se boste aktivirali, se bo ideja 
vrstila za idejo. Čas vas bo ne-
usmiljeno preganjal, zato po-
hitite z vsem pomembnejšim. 
Imeli boste občutek, da vsi pre-
več zahtevajo od vas, še zlasti 
partner. Zaradi iznajdljivosti 
boste zadostili vsem.

Dobremu počutju in razpolo-
ženju kar ne bo konca. Uživali 
boste v svoji ustvarjalnosti, zato 
poskrbite, da se bo nadaljevalo. 
Delo vam bo šlo gladko od rok, 
kar vam bo v veselje. Občutek, 
da ste koristni še na drugem 
področju, bo sploh neprecenljiv. 
Izredno pestro bo dogajanje na 
področju družabnega življenja. 
Ne ostajajte doma, prav vsako 
prosto minuto izkoristite za 
druženje.

Z izvirnim pristopom boste 
avtomatično v prednosti, kar 
vam bo v posebno veselje. Ven-
dar ne smete zaspati na lovori-
kah. Prilagodljivost okoliščinam 
in hitrost bosta še dodatno vaš 
zaščitni znak tega obdobja. Po-
mlad se bo narisala pred vami 
v kar najbolj mikavnih barvah. 
Veselje do vsega, kar vas obdaja, 
se bo odrazilo tudi v vaših stikih 
z okolico. Prijetna energija, ki jo 
boste oddajali, bo nalezljiva.

Manjši zaostanek, ki se je na-
bral v prazničnih dneh, boste 
hitro odpravili. V novem ciklu-
su delovanja boste sprva mal-
ce negotovi, vendar boste zelo 
hitro kasneje ujeli pravi ritem. 
V vas se bo razvila velika notra-
nja moč in čutili boste, da vam 
vse lepo uspeva. Nekoliko bolj 
zahtevni boste lahko v medo-
sebnih odnosih. To lahko naleti 
na presenečenje, vendar bo tudi 
takšna sprememba dobrodošla.

Astrologinja DOLORES je dosegljiva 
na 041 519 265 in na 090 64 30 

(cena 2,20 evra/min) ter na facebook 
strani Dolores Astro.

Horoskop je pripravila astrologinja DOLORES.

Astrologinja GORDANA je dosegljiva 
na 041 404 935 in na 090 68 65 

(cena 2,19 evra/min oz. po ceniku vašega 
operaterja).
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Nagradni razpis
1. nagrada: paket izdelkov Žita

2. nagrada: Kuharske bukve – Vlaganje, shranjevanje in 
zamrzovanje živil

3. nagrada: majica in kuhinjska krpa NT&RC

Pri žrebanju bomo upoštevali kupone s pravilnim ge-
slom, ki ga dobite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite 
na naslov: NT&RC, Prešernova 19, 3000 Celje, do torka, 9. 
maja.

Geslo iz številke 17: Dan upora proti okupatorju

Izid žrebanja
1. nagrado, knjigo Čaji dobre misli Terezije Nikolčič, prej-

me Olga Stopar iz Laškega.
2. nagrado, knjigo Naj poženejo sadike, prejme Marija 

Čadej iz Gorice pri Šmartnem.
3. nagrado, knjigo Kako prezimimo lončnice, prejme Ma-

tej Salobir iz Celja.

Nagrajencem čestitamo. Nagrade jim bomo poslali po 
pošti.

www.trik.si
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Ko zapojejo 
družine

Saj je res, da živimo v napornem 
in stresnem času, ampak vseeno – 
doma raje zapojte, kot da se prepi-
rate. Tega se še kako drži sedem-
najst slovenskih pojočih družin, ki 
so nastopile na mozirski prireditvi 
Družinsko petje.

Foto: GrupA

Takole je pojočim družinam zaploskala slovenska političarka Ljudmila Novak. Družinsko petje ji je seveda še kako ljubo, saj 
prisega na družinske vrednote. Seveda ne ravno takšne, da bi v istem gospodinjstvu prepevali po dve druga v drugo zaljubljeni 
»mami« ali da bi prepevala po dva »očeta«, ampak tradicionalne. Mogoče prisegajo na družinsko petje tudi doma pri Novakovih 
v okolici Moravč. Nekdanja evropska poslanka, ki je sicer – kot jo izdaja govorica – štajerske gore list, je namreč mati treh otrok.

»Motor« mozirske prireditve je vsestranski kulturni delavec Jurij Repenšek, mozirski 
občan. Ne le da je bil pred enaindvajsetimi leti pobudnik prireditve, ampak na njej 
nastopa s svojo Družino Repenšek, prireditev pa je tudi povezoval. Profesorja likovne 
vzgoje pozna širša javnost med drugim kot slikarja in ustvarjalca ikon, ki svoja dela 
razstavlja, ter po petju v skupini Mozirski koledniki. Oče štirih otrok je poleg vsega 
tudi občinski svetnik.

Na vsako »boljšo« prireditev sodi tudi 
župan. Še bolj slovesno je, če je na 
njej več županov. V Mozirju, kjer so 
zadnje čase praznovali občinski pra-
znik, 130-letnico gasilcev in prirejali še 
marsikaj, je bil najpogostejši obiskova-
lec prireditev župan Ivo Suhoveršnik. 
Takole smo ga ujeli med prireditvijo 
Družinsko petje v mozirskem kultur-
nem domu. Še več, med občinstvom je 
bil ob Suhoveršniku še mozirski podž-
upan Roman Čretnik (na fotografiji sta 
od leve proti desni).

Znanih obrazov na prireditvi ni ravno manjkalo. Med njimi je bil eden najbolj znanih Zgor-
njesavinjčanov, politik Jakob Presečnik. Med drugim nekdanji podpredsednik slovenskega 
parlamenta, nekdanji prometni minister in častni občan Ljubnega. Tudi mozirski župan 
je že bil in morda sta z mozirskim podžupanom Romanom Čretnikom (na fotografiji je 
levo od Presečnika) pokramljala tudi o tem, kako je kaj v občini in ne le o lepem vremenu.

Nekdanji urednik Šentjurskih novic 
Franc Kovač je na domače jurjevanje 
včasih gledal precej kritično. Odkar se 
mu med stojnicami ni treba sprehajati 
po službeni dolžnosti, je očitno precej 
bolj sproščen in nasmejan.

V družbi prijateljev smo z nasmejanimi obrazi ujeli tudi podjetnika Petra Lapornika (drugi z 
leve), direktorja občinske uprave Jožeta Palčnika (na sredini) in ravnatelja Osnovne šole Franja 
Malgaja Marjana Gradišnika (skrajno desno). Vsaj za slednjega zagotavljamo, da si je kozarček 
zaslužil. Na praznični dan se namreč skupaj z učenci in njihovimi starši vsako leto odpravi tudi 
na Jurjev pohod.

Tudi eden bolj uspešnih slovenskih trgovcev Franc Jager (levo) je 
zadnja leta vzel Šentjur za svojega. Z njim je pohodniško razpoložen 
nekdanji predsednik šentjurskih planincev Miro Rožej.

Kljub slabi vremenski napovedi se je prejšnjo soboto 
naredil tako prijeten dan, da ga je marsikateri Šentjurčan 
v dobri družbi preživel v Zgornjem trgu. Nekaj znanih 
obrazov smo ujeli tudi mi.

Foto: GrupA

Šentjurjeva srečanja v Zgornjem trgu
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